
نماینده مردم تهران در مجلس گفت: به نظر من پاشنه 
آشیل ائتلاف اصولگرایان، جبهه پایداری است که می تواند 
شب آخر لیستی بدهد که تعدادی را حذف و افراد مدنظر 
خودش را اضافه کند و موجب شکسته شدن آرای برخی 

و رأی نیاوردن برخی دیگر شود. احمد توکلی در نشست 
هم اندیشی با اعضای شورای مرکزی جمعیت پیشرفت و 
عدالت ایران اسلامی، با اشاره به وضعیت ائتلاف اصولگرایان،  

اظهارداشت: جلسه های این چنینی بیشتر...

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، با ابراز رضایت از روند بررسی صلاحیت ها، گفت: باید زمینه ای فراهم کنیم تا 
پرشورترین انتخابات تاریخ انقلاب رقم بخورد.

آیت الله هاشمی رفسنجانی صبح دیروز -چهارشنبه- در دیدار اعضای شورای مرکزی جمعیت جوانان انقلاب اسلامی، با 
ابراز خوش بینی به آینده ایران بابیان این ملت گفت: تحریم های ظالمانه چند سال اخیر، در کنار مشکلات، این دستاوردها را 
داشت که مردم متوجه شدند می توانند براساس معارف اسلامی و قوانین بالادستی نظام و فرهنگ ملی، ملتی سرفراز و سالم 

و پیشرو باشیم...
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رئیس جمهوری گفت: جمهوری اسلامی ایران تمام 
برنامه های خود را بدون اعتنا به سنگ اندازی ها با قاطعیت 
ادامه خواهد داد و برجام به زودی عملیاتی و تحریم ها از 

پیش پای مردم ایران برداشته خواهد شد.
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی در جلسه 
وی  کرد.  بیان  را  مطلب  این  دولت  هیأت  چهارشنبه 
اعدام شیخ نمر رهبر شیعیان عربستان را نابجا و ظالمانه 
دانست و افزود: این عالم گرانقدر به دلایل واهی و انتقاد از 
حاکمیت دولت عربستان به زندان رفت و به ناروا محکوم و 
اعدام شد که در عرف قانونی هیچ کشوری فردی به دلیل 

انتقاد، سر بریده و به صورت فجیع اعدام نمی شود...

حمله به سخنرانی ها، ضرب و جرح فعالان سیاسی، 
جلوگیری از برگزاری کنسرت های موسیقی و البته حمله 
به سفارتخانه های کشورهای خارجی رخدادهایی است که 
طی سال های گذشته بارها رخ داده است؛ براستی تا چه 
زمان باید شاهد ادامه این حرکات ضدقانونی باشیم و از 

پیامدهای آن آسیب ببینیم؟
پس از اعدام شیخ نِمِر چهره برجسته شیعی عربستان، 
شماری از معترضان در قالب نیروهای موسوم به خودسر یا 
اجیر، به سفارت عربستان سعودی در تهران و کنسولگری 
این کشور در مشهد حمله بردند. چهار سال پیش نیز 
به  حمله  با  انگلیس  های  سیاست  به  معترض  گروهی 
سفارت این کشور برای ساعت هایی آن را اشغال کردند 
که این رخداد به قطع روابط ایران و انگلیس منجر شد. 
حمله به نمایندگی های عربستان نیز پیامدهایی منفی به 
بار آورد که از آن جمله می توان به محکومیت رخدادهای 
تهران و مشهد در سطح منطقه ای و بین المللی، ایجاد 
امکان فرافکنی سعودی ها و قطع کامل روابط تهران و 
ریاض اشاره کرد. اقدام های قانون شکنانه و هنجارستیز 
گروه های خودسر و اجیر، تنها به رخدادهای اخیر تهران و 

مشهد ختم نمی شود و ...

رییس جمهوری در جلسه هیأت وزیران:

برجام اجرایی و 
تحریم ها برداشته 

خواهد شد

تا چه زمان باید شاهد ادامه این حرکات ضدقانونی باشیم؟

وقت برخورد 
جدی با خشونت 

طلبا ن

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

مردم و دولت 
باید  هوشیارباشند

گزارشی از رد و تاییدصلاحیت شدگان هیات های اجرایی

چه چهره هایی از خان اول عبور کردند؟

عکس های خلاف موازین منتشر کنید، به مسئله ورود می کنیم

هشدار دادستان تهران به ورزشکاران و هنرمندان

سفر وزیرآموزش  و پرورش به قم

احمدتوکلی مطرح کرد: 

جبهه پایداری
 پاشنه آشیل ائتلاف اصولگرایان 
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محسن هاشمی معتقد است مجلس آینده باید مجلسی باشد که 
افراد و گروه ها در آن در پی حذف و منکوب کردن رقیب خود نباشند. 
هاشمی که در انتخابات مجلس کاندیدا شده، پس از ثبت نام در انتخابات 
مجلس گفت: باید در جامعه خودمان که به دلیل اختلافات سیاسی، مملو 
از کینه و نفرت شده است، به اخلاقی سیاسی، اسلامی روی بیاوریم تا رجال 
سیاسی مان از دشمنی با یکدیگر دست بکشند و احزاب و گروه ها با سعه صدر و 
مدارا به تحمل یکدیگر بپردازند. در ادبیات مسئولان، تخریب جای خود را به امید 

و همراهی بدهد تا مردم بتوانند این شرایط دشوار اقتصادی را با نگرانی کمتری تحمل کنند.
محسن هاشمی که تجربه کاندیداتوری در انتخابات شوراها را نیز در کارنامه خود دارد، در 
این رابطه می گوید: در انتخابات شوراها توسط دولت قبل رد صلاحیت شدم و این نخستین 

بار است که شورای نگهبان می خواهد صلاحیت مرا بررسی کند.
متن کامل گفتگو با محسن هاشمی در زیر می آید:

برنامه های شما در صورت تائید صلاحیت و کسب آرای لازم برای ورود به مجلس چه 
خواهد بود؟ ...

محسن هاشمی:

گروه ها در پی حذف رقیب نباشند
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شک سردار!
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فرمانده ناجا: تعرض به سفارت عربستان مشکوک است
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خدایا! 
با این همه ضرر چه کنیم؟ 

تازگی ها رسم شده کشورها را به سود تهدید می کنند. از 
نمونه های تهدید به سود قطع رابطه ی چهار کشور با ایران 
است. واقعاً جز اتحادیه ی ورشکستگان چه نامی می توان به 

این چهار کشور داد؟
۱. پادشاهی عربستان سعودی با ما قطع رابطه کرده است. چه خبر بدی. ایران و 
عربستان هر دو صادرکننده ی عمده ی نفت هستند. حالا از غم وارد نکردن نفت سعودی 
سکته کنیم یا از غصه ی صادر نکردن نفت به عربستان؟ در فراق صادرات تروریست و تفکر 
تکفیری از عربستان به ایران بسوزیم؟ نگران باشیم که دیگر جایی نیست که حکومتش 
زائران و دیپلمات های ایرانی را کشتار کند؟ ناراحت باشیم مبادا جاسوسان سعودی نتوانند 

اطلاعات ما را سرقت کرده به متحدان اسرائیلیشان تحویل بدهند؟
۲. بحرین با ایران قطع رابطه کرد. این بحرین علاوه بر اهمیت شدید منطقه ای و جهانی 
خصوصیت دیگری هم دارد. عملًا مستعمره ی همان پادشاهی عربستان سعودی است. 
مستعمره ای که حاکمانش یک ساعت نیز بی حمایت نظامی سعودی ها سر پا نمی مانند و 

مردمش از حاکمانش بیزار هستند.
۳. سودان با ایران قطع رابطه کرد. ما کمک های مالی زیادی به سودان می کردیم. برای 
سودان جاده و دیگر تاسیسات عمرانی می ساختیم و در مناقشات بین المللی از این کشور 
حمایت می کردیم و یک ریال عایدی هم از سودان نداشتیم. این یعنی خطر بزرگی ما را 

تهدید می کند. در نبود سودان کسی نیست که به او کمک برسانیم.
۴. جیبوتی با ۲۳۰۰۰ کیلومتر مربع وسعت و ۸۲۰ هزار جمعیت و حکومت پیشرفته ی 
جمهوری نیمه ریاستی و صادرات گوشت شتر و درآمد سرانه ی ۱۴۰۰ دلار در سال یعنی 
کمتر از یک پنجم ایران با ایران قطع رابطه کرد. از این موضوع درمی یابیم که، واقعاً از این 

موضوع چه درمی یابیم؟
اتحادیه ی ورشکستگان حتی نتوانست متحدان رسمیش را به حمایت و همراهی 
خودش تشویق کند. چهار بسته سود خالص به جیب کشور ما واریز کرد و تمام. این 
یعنی حتی عمل شرورانه ی آن ها که در عمل با آتش زدن سفارت عربستان آب به آسیاب 
حاکمان ناتوان سعودی ریختند هم دوایی بر درد بی درمان عادل الجبیر و گروهی دیگر از 
حاکمان ناتوان این کشور نشد. پرونده ی اختلاف ما با حاکمان سعودی در این مقطع با 

سود خالص ما بسته شد.

در نامه رئیس جمهوری به رئیس قوه قضائیه درخواست شد 

باید برای همیشه 
جلو تعرضات گرفته شود 

رئیس جمهوری طی نامه ای به رئیس قوه قضائیه خواستار رسیدگی فوری و خارج از 
نوبت به پرونده حمله به سفارت و کنسولگری عربستان سعودی در تهران و مشهد شد. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی در نامه ای به آیت الله آملی لاریجانی 
رئیس قوه قضائیه تأکید کرد که باید با مجازات عاملان و آمران این جرم آشکار، برای 
همیشه جلوی اینگونه تعرضات به امنیت کشور و توهین به اقتدار و جایگاه نظام 

گرفته شود.
به گزارش ایرنا، وزارت کشور عربستان روز شنبه اعلام کرد که عالم روحانی شیعه 
آیت الله نمر باقر النمر را به همراه ۴6 نفر دیگر اعدام کرده است.علما، مراجع، شخصیت 
های و مقام های مذهبی و سیاسی، مدارس علوم دینی، گروه ها و تشکلها و احزاب 
سیاسی نیز با ارسال پیام و صدور بیانیه این اقدام را محکوم و به شهادت رساندن شیخ 

نمر را تسلیت گفتند.
در این میان برخی از افراد خودسر نیز در یک تندوری احساسی و هیجانی به اماکن 
دیپلماتیک کشور عربستان در تهران و مشهد تعرض کرده که توسط دستگاه های 

امنیتی و انتظامی ایران شناسایی و بازداشت شدند.

آیت ا... غرویان: 

عدم دعوت کاندیداها برای آزمون 
به معنی تائید صلاحیت علمی آنها است

آیت الله محسن غرویان گفت: من از مصادیق بند دو اطلاعیه شورای نگهبان بودم 
و چون قبلا در دوره سوم انتخابات خبرگان آزمون داده بودم، لذا در آزمون اجتهاد روز 

سه شنبه شرکت نکردم.
وی با اشاره با اینکه برخی از چهره های سرشناس کاندیدای خبرگان در آزمون 
اجتهاد شورای نگهبان شرکت نکردند، اظهار داشت: کسانی که در آزمون اجتهاد شرکت 
نکردند، چند دسته هستند. یک عده کسانی هستند که در آزمون های سال های قبل 
شرکت کرده بودند و به نوعی شامل اطلاعیه شورای نگهبان در این باره می شوند. برخی 
هم از کسانی هستند که به گفته آیت الله مومن خود فقهای شورای نگهبان از طریق 
دیگری غیر از آزمون، صلاحیت علمی آنها را احراز کرده اند. لذا این ها دعوت به آزمون 

نشدند. این به معنای تایید صلاحیت علمی آنها محسوب می شود. 
به گزارش خبر آنلاین، وی با اشاره به وضعیت احراز صلاحیت شخصیت هایی مانند 
آیت الله سیدحسن خمینی که در آزمون اجتهاد شرکت نکردند، اظهار داشت: آیت الله 
مومن گفتند که ما از راه های دیگری غیر از آزمون می توانیم برای افراد خاصی احراز 
صلاحیت کنیم. به هر حال غیر از سید حسن خمینی؛ آقایان اعرافی و غروی هم از 
شخصیت های برجسته ای هستند که در آزمون شرکت نکردند و از راه های دیگری 
احراز صلاحیت شده اند. به نظر می رسد برای احراز صلاحیت سید حسن خمینی هم 

راه دیگری غیر از آزمون هم می تواند وجود داشته باشد.

نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت:

تعطیلی حج در حوزه اختیارات 
مقام معظم رهبری است

نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت، اقدام عربستان را در اعدام شیخ نمر ظالمانه 
و برخلاف قوانین حقوق بشر دانست و گفت: بحث تعطیل شدن یا نشدن حج در حوزه 

اختیارات مقام معظم رهبری است.
به گزارش ایرنا، حجت الاسلام والمسلمین سیدعلی قاضی عسگر روز چهارشنبه در 
نشست مسئولان دفتر نمایندگی بعثه مقام معظم رهبری با اشاره به برخی اظهارنظرها 
درمورد حج افزود: کسانی که مسئولیتی در این حوزه ندارند از اظهارنظر درمورد تعطیل 

شدن و یا نشدن حج تمتع خودداری کنند. 
وی با بیان اینکه حج، واجب الهی است، گفت: حج رکن دین، شعار و علم اسلام 
است و به راحتی نمی توان واجب الهی را تعطیل کرد و از اول هم گفته ایم که حج از 

مسائل سیاسی جداست.
حمله به سفارت عربستان برخلاف مصالح نظام بود

نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت، حمله به سفارت و کنسولگری عربستان در 
تهران و مشهد را برخلاف نظر مقام معظم رهبری و مصالح نظام عنوان کرد و با بیان 
اینکه دستگاه های ذیربط باید تدبیر مناسب را برای جلوگیری از وقوع این حادثه اتخاذ 
و با عوامل آن برخورد کنند، افزود: این عناصر باید شناسایی و معرفی شوند زیرا نه 
تنها بهانه به دست دیگران داده بلکه برای کشور در سطح بین الملل مشکل جدیدی 

درست کردند. 
 قاضی عسکر با یادآوری محکومیت گسترده جهانی اعدام آیت الله شیخ نمر گفت: 
این اقدام عربستان ظالمانه وبرخلاف قوانین حقوق بشربود. وی افزود: شیخ نمر نه با 
گروه های تروریستی همکاری داشت و نه به حرکت مسلحانه دست زده بود، او مدافع 
آزادی بیان و حق و حقیقت بود و بر اساس تکلیف شرعی و امر به معروف و نهی از منکر 
عمل کرد و به شهادت رساندن وی ظلم فاحشی بود که بسیاری از ملت ها و دولت ها 

آن را محکوم کردند.
تکلیف همه قربانیان فاجعه منا را مشخص کرده ایم

وی با تشریح آخرین اقدامات صورت گرفته درخصوص پیگیری مسایل جانباختگان 
فاجعه منا گفت: از میان ۴6۱ جان باخته منا به جز یک مورد، همه پیکرها شناسایی 
شدند و با انتقال بیش از ۴۰۰ پیکر به کشور تا حدودی آرامش به خانواده ها بازگشته 

است. 
سرپرست حجاج ایرانی با بیان اینکه از 79 پیکر دفن شده در عربستان تعدادی 
از خانواده ها خواستار بازگرداندن پیکر عزیزان خود هستند، افزود تاکنون بخشی از 
این اجساد پاک به ایران انتقال یافته و با وجود شرایطی که پیش آمده، تلاش برای 

بازگرداندن بقیه پیکرها ادامه دارد. 
قاضی عسکر با بیان اینکه اقدامات صورت گرفته موجب شده جمهوری اسلامی ایران 
در شناسایی پیکرها از مشکلاتی که دیگر کشورها همچنان با آن روبرو هستند عبور کند، 
تصریح کرد: نیمی از جانباختگان برخی کشورها همچنان مفقودند اما به فضل خداوند 

توانستیم در همین مدت تکلیف قربانیان فاجعه منا را مشخص کنیم. 
وی از مسئولان دفاتر نمایندگی بعثه در مناطق و استان ها خواست ارتباط خود را با 
خانواده های آسیب دیده از دو حادثه منا و مسجد الحرام حفظ و با سعه صدر و چهره 

گشاده برای حل مشکلات اقدام کنند.
 قاضی عسکر با مهم خواندن پیگیری پرداخت غرامت و دیه به جان باختگان و آسیب 
دیدگان دو حادثه مسجدالحرام و منا تاکید کرد: وزارت امورخارجه باید با جدیت اقدامات 
لازم را انجام دهد و انتظار می رود بتوانیم در نخستین فرصت حق این عزیزان را بگیریم. 
وی ، التزام مدیران و روحانیون کاروان ها به ضوابط بعثه مقام معظم رهبری در حج 
را ضروری خواند و گفت: نمی توان به راحتی از کنار تخلفات گذشت و اگر مشخص 
شود افرادی بدون توجه به توصیه ها، نسبت به انجام وظایف شرعی و قانونی خود تقصیر 

داشته اند، قاطعانه برخورد خواهیم کرد بدون اینکه در حق کسی هم ظلم شود.

سرمقاله

اخبـار

وزیر امور خارجه سیاست جمهوری اسلامی ایران را 
تعامل با همسایگان دانست و گفت: در طول ۲.5 سال 
گذشته با این که برای ایجاد تفاهم و برادری تلاش کردیم 

اما متاسفانه عربستان بر خلاف این مسیر حرکت کرد.
به گزارش ایرنا، محمد جواد ظریف روز چهارشنبه در 
نشست خبری مشترک با ابراهیم جعفری وزیر خارجه 
عراق که به ایران سفر کرده است، افزود: جمهوری اسلامی 
ایران و جمهوری عراق روابط گسترده ای دارند و روابط 
ما، روابط مستحکمی است و در یک جبهه علیه افراط و 
ترور تلاش می کنیم. وی با تاکید بر حمایت جمهوری 
اسلامی ایران از تلاش های دولت عراق برای حفظ تمامیت 
ارضی و معارضه با هرگونه مداخله خارجی به ویژه حضور 
افراط گرایی در عراق اظهار داشت: امروز درباره خطر داعش 
برای عراق و سوریه و منطقه همفکری داشتیم که این 
همفکری ها ادامه خواهد داشت. وزیر امور خارجه گفت: 
امروز همچنین درباره شرایط ویژه ای که در منطقه بعد 
از گردن زدن عالم روحانی و مصلح مرحوم شهید شیخ 
نمر باقر النمر ایجاد شده، صحبت کردیم. ظریف افزود: اما 
این اقدام به هیچ وجه قابل توجیه نیست، فردی که تمام 
حیات خودش را برای دعوت به اسلام از طریق صلح آمیز، 
گفت وگو، تعامل، استفاده از ظرفیت های مدنی و مخالفت 

با اقدام نظامی و مسلحانه و ترور و افراط گذراند، اقدام علیه 
این شخصیت مصلح و عالم به هیچ وجه قابل توجیه نیست 
کمااینکه این اقدام در دنیا با نفرت و محکومیت روبه رو 
شد. وزیر امور خارجه ادامه داد: متاسفانه در طول ۲ سال و 
نیم گذشته در برابر اقدامات جمهوری اسلامی ایران برای 
ایجاد تفاهم، همکاری و برادری در این منطقه که با خطر 
ارهاب، تروریزم و افراط مواجه است و این خطر بیش از 
همه متوجه کشورهایی است که در گذشته و در حال 
حاضر به این بلیه دامن می زنند و از این خطر حمایت 
می کنند؛ همسایگان ما در عربستان سعودی برخلاف این 

جهت حرکت کردند. 
ظریف اقدامات دولت سعودی در مذاکرات هسته ای 
همگام با رژیم صهیونیستی، اقداماتی که علیه مردم و پایین 
آوردن قیمت نفت انجام داد را نمونه های رفتار این همسایه 
جنوبی ایران دانست و یادآور شد: همواره جمهوری اسلامی 
ایران با سعه صدر با این حرکت ها مواجه شد چون که 
ما اعتقاد داشتیم و داریم که تنش آفرینی و ایجاد تشنج 
در این منطقه اقدامی از سر قدرت نیست بلکه اقدامی 
از روی ضعف است و باید با این اقدامات با بزرگواری و 
بزرگ منشی برخورد شود و به همین طریق اقدام کردیم. 
وی تصریح کرد: متاسفانه این حرکت و تلاش ما توسط 

همسایگان ما در عربستان سعودی به صورت مناسب پاسخ 
داده نشد. 

رئیس دستگاه دیپلماسی با بیان این که روند تشنج 
و تنش آفرینی باید متوقف شود، تاکید کرد: جمهوری 
اسلامی ایران به دنبال تنش در این منطقه نیست. وزیر 
امورخارجه در پاسخ به سوالی پیرامون اقدامات عربستان 
سعودی در تلاش این کشور برای ایجاد ائتلاف هایی علیه 
جمهوری اسلامی ایران اظهارداشت: ما براساس دستور 
قرآنی تعاونوا علی البر و التقوی و لا تعاونوا علی الاثم و 
العدوان معتقدیم در جهان اسلام همه ما باید برای مبارزه 
با مظاهر مغایر اسلام که تکفیر، ارهاب و افراط است در 
یک جا جمع شویم نه این که علیه یکدیگر اقدام به ائتلاف 
کنیم. ظریف افزود: گرچه این ائتلاف ها نه جدی هستند، 
نه راه به جایی می برند و نه توان مقابله با جمهوری اسلامی 
ایران را دارند. وی ادامه داد: جمهوری اسلامی ایران معتقد 
است که چنین روشی علیه جهان اسلام مفید نیست و 
اعتقاد داریم که تمام جهان اسلام با خطر مشترکی مواجه 
است که نیاز به اقدامات مشترک دارد و هر چه سریع تر 
کسانی که آن را درک نکردند و یا شریک آن بوده اند به 
خود بیایند که این خطر بیش از همه دامن خودشان را 

خواهد گرفت.

محمد جواد ظریف:

ایران به دنبال تنش در منطقه نیست

کورش علیانی

اخبار
فرمانده ناجا: تعرض به سفارت عربستان مشکوک است

شک سردار
فرمانده ناجا با اشاره به وقایع رخ داده در مقابل سفارت کنسولگری عربستان در تهران و 
مشهد گفت که به تعرض به سفارت عربستان مشکوک است و درهر حال نیروی انتظامی 

پیگیر جدی این موضوع است.
 سردار حسین اشتری در آیین رونمایی سامانه الکترونیکی اجرای ماده ۴9 آیین دادرسی 
کیفری که صبح دیروز در سالن غدیر دانشگاه علوم انتظامی برگزار شد، به حوادث رخ داده 
مقابل سفارت و کنسولگری عربستان در تهران و مشهد مقدس اشاره کرد و گفت: نیروی 
انتظامی پیگیر جدی این موضوع است و ما اقدامات خود را آغاز کرده ایم و تا انتها نیز پیش 
خواهیم رفت.وی با بیان اینکه ناجا این موضوع را در دو سطح داخلی و خارجی به جد 
پیگیری می کند، گفت: اما من فکر می کنم این جریان مشکوک است. تجمع طبیعی است 
اما تعرض یک موضوع مشکوک است و به هیچ عنوان فرد انقلابی و دوستدار نظام کشور به 
خودش اجازه نمی دهد تعرضی به این شکل داشته باشید.فرمانده ناجا در عین حال تاکید 

کرد که البته من این موضوع را به طور قطع بیان نمی کنم.
اشتری با اشاره به فرمایشات مقام معظم رهبری اظهار کرد: مقام معظم رهبری در 
سال های گذشته نظرشان را صریحا در این باره اعلام کرده اند و من فکر نمی کنم کسی 
که می گوید دوستدار نظام است، به خودش چنین اجازه ای بدهد، اگرچه نیتش هم نیت 
سویی نباشد.وی با بیان اینکه ناجا از ابعاد مختلف موضوع را بررسی می کند، تصریح کرد: 
چه کسانی که در داخل صحنه بودند را با یکسری امکانات بررسی می کنیم و چه اقداماتی 

که لازم بوده به موقع انجام شود، اما انجام نشده قابل بررسی است.
فرمانده ناجا با تاکید بر اینکه تمام این موضوعات فرعی است، اظهار کرد: هرچند باید 
با این وقایع برخورد شود اما مساله اصلی جنایت آل سعود است. جنایتی که آل سعود 
در فرودگاه انجام داد، جنایتی که در حادثه منا پیش آمد، جنایتی که علیه مردم مظلوم 
یمن انجام شده و جنایت اخیرشان در به شهادت رساندن آیت الله شیخ نمر از جمله این 

موارد است.
اشتری در بخش دیگری از سخنانش از اقدام کشورهای مدعی حقوق بشر نیز انتقاد کرد 
و افزود: اینها آنچه که گفته شد کمترین جنایتی است که آنها انجام دادند اما کشورهایی که 
مدعی حقوق بشر و حتی حقوق حیوانات هم هستند، چطور به خودشان اجازه می دهند 

در برابر چنین جنایاتی سکوت کنند.
وی تصریح کرد: حالا این اتفاق افتاده است )ماجرا ی حمله به سفارت( و باید ابعاد آن 

بررسی شود اما نباید حواسمان پرت شده و جنایت اصلی را فراموش کنیم.
فرمانده ناجا تاکید کرد: ناجا با قاطعیت تمام با هرگونه قانون شکنی و هرگونه حرکت 

خلاف قانون با هر شخص و گروهی که این کار را انجام دهد برخورد می کند.
اشتری در بخش دیگری از سخنانش به برگزاری انتخابات مجلس خبرگان و مجلس 
شورای اسلامی اشاره کرد و افزود: در آستانه برگزاری دو انتخابات مهم هستیم و کشور 
باید در امنیت و آرامش باشد که بحمدالله کشور ما از امن ترین کشورهای منطقه و حتی 
خارج از منطقه است و به دلیل هوشیاری و هدایت مقام معظم رهبری در بهترین وضعیت 
امنیتی هستیم. فرمانده ناجا ابراز امیدواری کرد که ان شاءالله انتخاباتی سالم، پرشور و با 

امنیت و آرامش برگزار شود.

احمدتوکلی مطرح کرد: 

جبهه پایداری، پاشنه آشیل ائتلاف اصولگرایان 
نماینده مردم تهران در مجلس گفت: به نظر من پاشنه آشیل ائتلاف اصولگرایان، جبهه 
پایداری است که می تواند شب آخر لیستی بدهد که تعدادی را حذف و افراد مدنظر خودش 

را اضافه کند و موجب شکسته شدن آرای برخی و رأی نیاوردن برخی دیگر شود. 
احمد توکلی در نشست هم اندیشی با اعضای شورای مرکزی جمعیت پیشرفت و عدالت 
ایران اسلامی، با اشاره به وضعیت ائتلاف اصولگرایان،  اظهارداشت: جلسه های این چنینی 
بیشتر محل چانه زنی ها و سهم خواهی های سیاسی است و نتیجه آن نیز همین است که 
در نهایت نمایندگانی انتخاب می شوند که در راستای مبارزه با فساد اقدام موثر و مهمی 

انجام نمی دهند. 
وی با تاکید بر اینکه از ائتلاف، گریزی نیست اظهار کرد: ما در مقابل رقیبی قرار 
گرفته ایم که سکولارها در میان شان موجود و موثرند هرچند که در بین آنها متدینین و 
افراد پایبند به اصول انقلاب هم وجود دارند اما در برابر اقدامات این افراد سکوت می کنند. 

توکلی ادامه داد: ایراد اصولگرایان نیز غفلت از حقوق شهروندی و آزادی در کشور است. 
و البته در هر دو جریان، قدرت طلب و فرصت طلب وجود دارد. 

این فعال سیاسی اصولگرا انتخاب روحانی را نتیجه اشتباهات اصولگرایان در انتخابات 
9۲ دانست و گفت: اگر دوستان عاقل بودند در حال حاضر فرد دیگری رییس جمهور بود 
و در انتخابات ۸۴ هم اگر دوستان عقل به خرج می دادند به جای احمدی نژاد، قالیباف 

رییس جمهور می شد که این اتقاق نیفتاد. 
وی در پاسخ به پرسش دیگری درباره حضور جبهه یکتا در شورای ائتلاف اصولگرایان، 
گفت: اگر من قرار بود تصمیم بگیرم، اجازه به حضور آنها در ائتلاف نمی  دادم چرا که 
این جمع به واسطه احمدی نژاد گرد آمده اند اما به هر حال حضور دارند و البته اشخاص 

اصولگرایی هم هستند. 
توکلی در پایان گفت: به نظر من پاشنه آشیل ائتلاف، جبهه پایداری است که می تواند 
شب آخر لیستی را بدهد که تعدادی را حذف و افراد خودش را اضافه کند و در نتیجه 
برخی رأی نیاورند و یا آرای شان شکسته شود و این اقدامی است که آنها در مجلس قبلی 

نیز انجام داده بودند. 

صادق خرازی: 

شورای نگهبان اصلاح طلبان را فله ای 
رد صلاحیت نمی کند

رئیس شورای مرکزی حزب ندا گفت: برداشت من این نیست که شورای نگهبان 
اصلاح طلبان را به صورت فله ای رد صلاحیت کند و باید صبر کنیم تا مسیر قانونی این 

موضوع طی شود. 
به گزارش ایلنا، صادق خرازی در حاشیه مراسم ترحیم دایی رئیس دولت اصلاحات در 
جمع خبرنگاران و در پاسخ به سوالی مبنی براینکه نظر شما درباره ائتلاف اصلاح طلبان و 
اعتدالیون چیست، گفت: من معتقدم در هر جایی که ائتلاف به نفع اصلاح طلبان باشد باید 
این ائتلاف را انجام داد. من مشخصا با اینکه هر فرد رادیکال و تندرویی که به اسم ائتلاف 
و یا اصلاح طلبان بخواهد رنگ عوض کند مخالف هستم و در جایی که این ائتلاف موجب 

توسعه عقلانیت شود با آن موافقم.
خرازی با بیان اینکه اصلاحات برای تغییر سیستم و جنگیدن به وجود نیامده است، 
اضافه کرد: برای اصلاحات ائتلاف یک مسئله منطقی و معقول است و قطعا ائتلاف با هر 

جریان معقولی که موجب حذف رادیکال ها شود باید مورد حمایت قرار گیرد.
رئیس شورای مرکزی حزب ندا در پاسخ به سوالی در خصوص واکنش اصلاح طلبان به 
رد صلاحیت های احتمالی گفت: برداشت من این نیست که شورای نگهبان اصلاح طلبان 
را به صورت فله ای رد کند و اگر کسی بخواهد به خاطر ۴ روز انتخابات فضاسازی انجام 
دهد به صلاح کشور نیست. البته  باید منتظر باشیم و ببینیم شورای نگهبان چه مسیری 
را طی می کند و اگر در نهایت اختلافی بود قانون مسیر را باز گذاشته تا مشکلات از آن 

طریق حل شود.
وی با بیان اینکه من احساس می کنم که طرف مقابل و کسانی که دستشان در 
بیت المال و خزانه کشور بوده درباره رد صلاحیت ها نگرانی بیشتری نسبت به اصلاح طلبان 
دارند، گفت: اصلاح طلبان هم اکنون تاییدکننده انقلاب، ولایت فقیه و نظام جمهوری 

اسلامی هستند و کسانی باید نگران باشند که به این مسائل معتقد نیستند.

عضو هیأت رئیسه فراکسیون اصول گرایان رهروان ولایت :

لیست های انتخاباتی 
برای حفظ منافع جناحی نباشد 

یک عضو هیأت رئیسه فراکسیون اصول گرایان رهروان ولایت با تأکید بر اینکه رعایت 
حق و حقوق مردم در انتخابات یک اعتقاد در نظام جمهوری اسلامی به شمار می آید، گفت: 
نباید خط و خطوط سیاسی و منافع جناحی باعث وارد شدن خدشه ای  به حق الناس شود. 
ایرج عبدی در گفت وگو ایسنا، با اشاره به بیانات اخیر مقام معظم رهبری در مورد لزوم 
رعایت حق الناس در انتخابات گفت:  در نظام جمهوری اسلامی رعایت حق و حقوق مردم 
یک اعتقاد است و بر این اساس انتخابات توسط معتمدان مردم به عنوان مجری برگزار 
می شود تا در نهایت رأی و نظر مردم در انتخابات حاصل شود که این برای ما تکلیف شرعی 
است. وی با اشاره به تأکیدات مقام معظم رهبری بر رعایت حق الناس در رأی مردم گفت: با 
عنایت به این تأکیدات باید از آرای مردم حفاظت شود چون اعتقاد ما بر این است که کسی 
که بخواهد حتی یک رأی جابجا کند باید در پیشگاه خدا پاسخگو باشد. از همین روست که 

مقام معظم رهبری تأکیداتی داشتند و وظیفه همگان را روشن کردند. 
عبدی در ادامه تأکید کرد: نباید حفظ خط و خطوط سیاسی  و منافع افراد باعث وارد 
شدن خدشه ای به حق الناس شود. از این رو باید مجریان انتخاباتی با رعایت تمامی جوانب 
انتخابات را به گونه ای برگزار کنند که نمایندگان منتخب مردم وارد مجلس شده و این حق 
مردم را ادا کند. وی با تأکید بر اینکه نمایندگان مجلس باید از بین افرادی انتخاب شوند که 
بیشترین منفعت را برای مردم و کشور داشته باشند، گفت: مجلس ریل گذار کشور است، از 
این رو باید کارشناسان و افراد خبره وارد مجلس شوند تا با ریل گذاری مناسب در اقتصاد و 

سیاست بهترین سازوکار را برای زندگی مردم انتخاب کنند. 
این نماینده اصول گرای مجلس توضیح داد:  در این شرایط لیست های انتخاباتی باید 
متشکل از افرادی کارشناس و با دغدغه احساس مسئولیت و رفع مشکلات مردم باشند نه 
اینکه لیست ها براساس تأمین منافع حزبی و جناحی نوشته شود چون این موضوع آسیبی 

به حق الناس وارد می کند. 
عبدی با تأکید بر اینکه فرمایشات رهبری چراغ راهی برای احزاب است، گفت: احزاب 
باید با عنایت به بیانات رهبری افراد مناسب را به مردم جهت انتخاب معرفی کنند نه اینکه 

این افراد تنها براساس منافع تشکیلاتی و جناحی در لیستی گنجانده شوند. 

جمهوری  گفت:  جمهوری  رئیس 
اسلامی ایران تمام برنامه های خود را بدون 
اعتنا به سنگ اندازی ها با قاطعیت ادامه 
و  به زودی عملیاتی  برجام  و  داد  خواهد 
تحریم ها از پیش پای مردم ایران برداشته 

خواهد شد.
حسن  والمسلمین  الاسلام  حجت 
روحانی در جلسه چهارشنبه هیأت دولت 
این مطلب را بیان کرد. وی اعدام شیخ نمر 
رهبر شیعیان عربستان را نابجا و ظالمانه 
دانست و افزود: این عالم گرانقدر به دلایل 
واهی و انتقاد از حاکمیت دولت عربستان به 
زندان رفت و به ناروا محکوم و اعدام شد که 
در عرف قانونی هیچ کشوری فردی به دلیل 
انتقاد، سر بریده و به صورت فجیع اعدام 

نمی شود.
رئیس جمهوری ادامه داد: جهان اسلام 
همچنین  و  جهان  آزادیخواهان  همه  و 
مردم و مسئولین ایران از این عمل دولت 
عربستان متأثر گشته و آن را محکوم کردند. 
مبارزه  امنیت،  ثبات،  جمهوری  رئیس 
با  برادری  و  تروریسم و دوستی  با  واقعی 
همه کشورهای منطقه را خواست اصلی 
جمهوری اسلامی ایران دانست و گفت: از 
دولت عربستان می خواهیم که خطاها و 
اشتباهات گذشته را جبران کرده و از این 

مسیر اشتباه و بی نتیجه دست بردارد.
روحانی ایستادگی و نشان دادن چهره 
واقعی اسلام و ایران به جهانیان را از اهداف 
اصلی دولت تدبیر و امید دانست و گفت: 
دولت یازدهم در این راه موفقیت های بسیار 
زیادی به دست آورده و چهره جمهوری 
اسلامی ایران در افکار عمومی، رسانه ها 
و مسئولین سیاسی در جهان ارتقاء پیدا 
کرده است تا جایی که قطعنامه )wave( در 
سازمان ملل متحد به اتفاق آراء تایید و ایران 

پرچمدار مبارزه با تروریسم و خشونت شد.
رسیدگی خارج از نوبت به پرونده قضایی 

خاطیان حمله به اماکن دیپلماتیک
به  حمله  دیگر  بار  جمهوری  رئیس 
در  سعودی  عربستان  دیپلماتیک  اماکن 

تهران و مشهد را حرکتی غلط و غیرقانونی 
دانست و از وزارتخانه های اطلاعات و کشور 
خواست با مأمورانی که احتمالا در بروز این 
حادثه قصور و کوتاهی داشته اند، قاطعانه 
برخورد و گزارش آن را به مردم اعلام کنند. 
روحانی ادامه داد: افرادی که از روی نادانی 
و یا وابستگی به این اماکن حمله نمودند، 
مجرم هستند و از قوه قضائیه نیز تقاضا دارم 
قاطعانه و خارج از سیر طبیعی پرونده های 
قضایی این موضوع را بررسی نماید. رئیس 
شورای عالی امنیت ملی تصریح کرد: اماکن 
و میهمانان دیپلماتیک از لحاظ قانونی و بین 
المللی دارای مصونیت هستند و حمله به 
این اماکن در کشور، خلاف شرع و قانون، 
اسلامی  جمهوری  نظام  آبروی  به  حمله 
ایران و همانند حمله به خانه مردم است. 
روحانی با اشاره به اینکه چنین رفتارهایی 
هر چند در پی خطای یک کشور، منطبق 
بر میهمان نوازی و فرهنگ اسلامی و ملی 
ایرانیان نیست، اظهارداشت: حمله کنندگان 
به اماکن دیپلماتیک از فرهنگ اسلامی، 

ایرانی و قانون دور هستند.
مخالفان برجام از نظرروحانی

ایران  ای  هسته  توافق  به  سپس  وی 
با قدرت های جهانی اشاره کرد و گفت: 
و  منطق  دقت،  با  ای  هسته  مذاکرات 
استدلال در برابر 6 قدرت جهانی انجام شد 
و در آن خط قرمزهای کشور رعایت و در 

نظام  نظر  مورد  حداکثرهای  نیز  مواردی 
جمهوری اسلامی ایران تأیید و تأمین شد.

همه  اینکه  بیان  با  جمهوری  رئیس 
جهانیان حل و فصل موفقیت آمیز مذاکرات 
هسته ای ایران را دستاوردی بزرگ برای 
جمهوری اسلامی ایران قلمداد می کنند، 
اظهار داشت: رژیم صهیونیستی و عربستان 
سعودی، در کنار یک گروه افراطی در آمریکا 
از همان ابتدای مذاکرات، تمام تلاش و توان 
خود را بکار بستند تا این توافق به نتیجه 
نرسد و بعد از توافق نیز در مراحل اجرای 
حقوقی و قانونی برجام مانع ایجاد کردند و تا 
امروز نیز به توطئه های خود ادامه می دهند 
اما به حول و قوه الهی دولت و ملت ایران 
به همه اهداف و موفقیت های خود دست 

خواهند یافت.
روحانی با اشاره به رابطه خوب، تاریخی 
و دوستانه بین ملت های ایران و عربستان، 
گفت: متأسفانه دولت عربستان سعودی که 
دولت یک کشور اسلامی است، از مدت ها 
قبل تلاش کرده تا نزاع شیعه و سنی را 
مطرح و تشدید نماید و جلوه ایران هراسی را 

در افکار عمومی جهان بوجود آورد.
حمایت  به  اشاره  با  جمهوری  رئیس 
های مالی و تسلیحاتی از تروریسم منطقه 
ای و همچنین حملات هوایی و موشکی 
عربستان به مردم مظلوم یمن و مانع تراشی 
ها در راه پیروزی های دولت های عراق و 

سوریه در سال های گذشته، گفت: تمام این 
اقدامات برای ایجاد فاصله بیشتر بین شیعه و 

سنی و تشنج زایی در منطقه است.
سال آینده شرایط اقتصادی 

تغییر خواهد کرد
روحانی تاکید کرد: هدف عربستان از 
قطع رابطه دیپلماتیک با جمهوری اسلامی 
دیگر کشورها  بر  فشار  و  تشویق  و  ایران 
برای قطع رابطه با ایران، لطمه زدن به روند 
صلح، ثبات و امنیت منطقه است. رئیس 
جمهوری با تأکید بر اینکه برجام در مقام 
عمل به پیروزی خواهد رسید، گفت: این 
اقدامات عربستان برای سرپوش گذاشتن بر 
مشکلات داخلی و شکست های اخیر آنها 
در منطقه و فشار به ایران است. روحانی 
تصریح کرد: روند سیاست های منطقه ای 
ظلم،  مسیر  در  سعودی  عربستان  دولت 
تجاوز، توسعه تروریزم و از بین بردن ثبات و 
امنیت در منطقه بوده است. رئیس جمهوری 
ایران  اسلامی  خاطرنشان کرد: جمهوری 
به  اعتنا  بدون  را  خود  های  برنامه  تمام 
سنگ اندازی ها با قاطعیت ادامه خواهد 
داد و برجام به زودی عملیاتی و تحریم ها 
برداشته خواهد  ایران  پای مردم  از پیش 
شد. روحانی ادامه داد: ان شاء الله در سال 
آینده شرایط اقتصادی تغییر خواهد کرد 
و شاهد حرکت پرشتاب در جهت رشد و 
شکوفایی اقتصاد کشور خواهیم بود. رئیس 
شورای عالی امنیت ملی با اشاره به رفت و 
آمدهای دیپلماتیک و هیأت های اقتصادی 
دیگر کشورها به جمهوری اسلامی ایران و 
همچنین تعدد دعوت ها از رئیس جمهوری 
گفت:  خارجی،  کشورهای  به  سفر  برای 
برنامه ها و اهداف جمهوری اسلامی ایران 
با سابقه تمدنی و قدرتی بزرگ در منطقه 
با کارهای کودکانه تازه کارها در یک دولت 
تحت تأثیر قرار نخواهد گرفت. روحانی تأکید 
کرد: دولت جمهوری اسلامی ایران خواهان 
همه  با  سازنده  و  خوب  رابطه  برقراری 
کشورهای جهان بویژه کشورهای اسلامی و 

همسایگان است.

رییس جمهوری در جلسه هیأت وزیران:

برجام اجرایی و تحریم ها برداشته خواهد شد

رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام، با تأکید مجدد بر اهمیت انتخابات 
اسفند به شرایط داخلی، منطقه ای و 
بین المللی ایران اشاره کرد و گفت: باید 
پرشورترین  تا  کنیم  فراهم  زمینه ای 

انتخابات تاریخ انقلاب رقم بخورد.
مجمع  عمومی  روابط  گزارش  به 
آیت الله  نظام،  مصلحت  تشخیص 
دیروز  صبح  رفسنجانی  هاشمی 
-چهارشنبه- در دیدار اعضای شورای 
مرکزی جمعیت جوانان انقلاب اسلامی، 
با ابراز خوش بینی به آینده ایران بابیان 
ظالمانه  تحریم های  گفت:  ملت  این 
چند سال اخیر، در کنار مشکلات، این 
دستاوردها را داشت که مردم متوجه 
شدند می توانند براساس معارف اسلامی 

و قوانین بالادستی نظام و فرهنگ ملی، ملتی سرفراز و سالم 
و پیشرو باشیم.

تنها نگرانی دلسوزان، کمرنگ شدن فضایل است
هاشمی رفسنجانی، آگاهی مردم ایران از همه زوایای 
لازم برای زندگی آبرومندانه و استفاده درست از تعاملات بین 
المللی را، سرمایه خوش بینی خویش نسبت به آینده کشور 
خواند و گفت: تنها نگرانی دلسوزان در این فرایند، کمرنگ 
شدن فضایل اخلاقی و فراگیری رذیلت ها در رفتار و گفتار 
بعضی از آدم هاست که متأسفانه بلندگو و رسانه دارند. رئیس 
مجمع تشخیص مصلحت نظام، با یادآوری متن و اهداف 
انداز ۲۰ ساله نظام، گفت: براساس  تصویب سند چشم 
امکانات کشور و با توجه به آشنایی از توانایی مردم، دورنماها 

و آرزوها، دور از دسترس نبود.
هاشمی رفسنجانی سوابق اخلاقی مردم ایران را ستود 
و گفت: مکارم اخلاق حدود صد عنوان دارد که اگر رعایت 
شوند، در انتخابات این همه معصیت و گناه و تهمت نمی 

بینیم.
ظاهرنماهای موجه با ریاکاری 

به اعتقادات جامعه ضربه می زنند
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به کتاب 
های قدیم اخلاق مانند معراج السعاده از شیعیان و احیای 
علوم الدین از اهل سنت، گفت: متأسفانه امروز کسانی که 
ظاهر خود را موجه جلوه می دهند، با ریاکاری ها به اعتقادات 

جوانان و جامعه ضربه می زنند.
وی ریا را بخشی از شرک دانست و با تقبیح اثراتی که در 
مردم فریبی دارد، به حساسیت های بزرگان دین اسلام اشاره 
کرد و گفت: ریا مانند خوره ای صداقت را از بدنه ی جامعه 
می خورد. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، تجسس در 
زندگی مردم را یکی دیگر از مظاهر و مصادیق رذیلت های 
اخلاقی در دین اسلام دانست و با اشاره به صراحت قرآنی در 
»ولا تجسسوا«، حساسیت های امام راحل را یادآوری شد 
و گفت: امام )ره( به صراحت از تجسس در زندگی مردم، 
افشای اسرار خانوادگی آنها و ایجاد نا امنی در جامعه، تبرّی 
می جست و مسؤولین را از انجام چنین اقداماتی برحذر می 

داشت.
همه باید مراقب گفتار و رفتار خویش باشیم

آیت الله هاشمی رفسنجانی با اشاره ای تلویحی به برخی 
از اقداماتی که بعضی از افراد در جامعه انجام می دادند، گفت: 
همه ما باید مراقب گفتار و رفتار خویش باشیم تا خدای 

نخواسته باعث اذیت و آزار مردم در جامعه نشویم. وی  با 
تأکید بر این جمله که همه ی انسان ها در کارگاه آفرینش 
مساوی هستند، گفت: هیچ کس از مادر رئیس متولد نشده 
است و اگر مردم در مقطعی رأی دادند و توافق کردند که 
کسانی اداره امور کشور را به دست بگیرند، باید هوشیار باشیم 

که عمر مسؤولیت ها نیز مانند عمر انسان ها کوتاه است.
یادآوری  با  نظام،  مصلحت  تشخیص  مجمع  رئیس 
تأکیدات اخیر مقام معظم رهبری که رأی مردم را حق الناس 
خواند، گفت: این جمله ایشان خیلی معنا دار است که حق 
ندارید کسانی را که صلاحیت دارند، رد کنید و یا کسانی که 

صلاحیت ندارند، بر مردم حاکم کنید.
هاشمی رفسنجانی، با تشریح تفاوت و تأثیرات رفتارهای 
فردی و خانوادگی با آن چه که به جامعه مربوط می شود، 
گفت: مسایلی بین انسان و خداست و گفت وگوهایی در 
خانواده ها انجام می شود که به دیگران مربوط نمی شود و 
رفتار و گفتار انسان اگر جامعه را فاسد کند، گناه است که 

البته تشخیص این امور، خیلی ظرافت و دقت می خواهد.
وی مردم ایران را، یکی از ملت های با فرهنگ در تاریخ 
دانست و با اشاره به مقاطعی از تاریخ که اقدامات فرهنگی 
ایرانیان بروز کرد، به مقطع هشت سال دفاع مقدس پرداخت 
و گفت: مردم در جنگ ثابت کردند که در فرهنگ صداقت 
دارند و دفاع مقدس بهترین سند فرهنگی و اخلاقی مردم 
ایران است که فداکاری و گذشت را سرلوحه ی آن قرار 
دادند. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، با تأکید مجدد 
بر اهمیت انتخابات اسفند به شرایط داخلی، منطقه ای و بین 
المللی ایران اشاره کرد و گفت: باید زمینه ای فراهم کنیم تا 

پرشورترین انتخابات تاریخ انقلاب رقم بخورد. 
ایران  زنان  و  جوان  نسل  آگاهی  رفسنجانی  هاشمی 
اسلامی را سرمایه ی ارزشمند برای امروز و آینده کشور 
تاریخ  تمام  در  که  مسلمان  های  خانم  گفت:  و  دانست 
اسلام مظلوم بودند و حتی در ارث هم به خاطر بعضی از 
سوءبرداشت ها محروم بودند، در سایه ی رشد و آگاهی 
خویش و میدان دادن انقلاب اسلامی به آنان، وارد عرصه 
های مختلف شدند و نام نویسی بسیاری از خانم ها برای 
انتخابات، حتی انتخابات مجلس خبرگان، نشان از عزم آنها 

برای دخالت در مسایل اساسی کشور است.
وی جوانان ایران اسلامی را گل های سر سبد جامعه 
خواند و گفت: خدا را شکر که در همه ی زمینه ها دانشمندان 
جوانی داریم که خیلی از آنها به دلایلی در خارج از کشور 
هستند. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان این 

جمله که »وقتی شنیدم درصد زیادی 
از نیروهای ناسای آمریکا، ایرانی هستند، 
و  خوشحالی  از  ای  دوگانه  احساس 
غرور  احساس  افزود:  کردم«،  ناراحتی 
ایرانی  افتخار می کنیم که جوانان  و 
در مراکز مهم علمی، فضایی، پزشکی، 
مهندسی، مدیریت کارخانه های مهم 
جهان حضور دارند و ناراحتیم که چرا 
زمینه ای برای ماندن این جوانان در 
کشور فراهم نشده که بمانند و در ایران 

خدمت کنند.
بخش  در  رفسنجانی،  هاشمی 
دیگری از سخنان خود به اقدامات دولت 
و برخی از سیاست های دکتر روحانی 
اشاره کرد و گفت: از ابتدای انقلاب او را 
می شناسم و در زمان جنگ سفرهای 
فراوانی با هم به خطوط مختلف جبهه داشتیم و می دانم 
همان تفکرات را دارد و می خواهد به آن تفکرات عمل کند، 
البته ملاحظاتی هم هست که هر انسانی باید با توجه به 

شرایط زمان و مکان به آنان توجه کند.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، بستن پرونده 
ی هسته ای و ۱۳ سال توهین، تهمت، تهدید و تحریم 
را مجاهده ی دولت در این بخش توصیف کرد و با اظهار 
امیدواری به ایجاد تحولات اقتصادی، در پسابرجام گفت: البته 
همچنان تیرهای سه شعبه ای از سوی جمهوری خواهان 
آمریکا، لابی صهیونیست ها و دلواپسان داخلی در راه است و 

مردم و دولت باید هوشیار باشند.
وی با تأکید مجدد بر اهمیت انتخابات، از انجام مسائل 
مرحله ی اول آن که مربوط به دولت در ثبت نام از نامزدها 
و بررسی صلاحیت نامزدها در هیأت های اجرایی بود، ابراز 
رضایت کرد و گفت: امیدواریم در مراحل بعدی بررسی 
صلاحیت ها نیز مسائل به خوبی انجام شود تا ملت در 
اسفند ماه حماسه ای دیگر خلق کند که مکمل حماسه 
سیاسی پرشور آنان در انتخابات ریاست جمهوری سال 

9۲ باشد.
هاشمی رفسنجانی، خطاب به اعضای شورای مرکزی 
جمعیت جوانان انقلاب اسلامی، گفت: می توانید با دیگر 
احزاب ائتلاف کنید تا بتوانید مسائل بزرگ کشور را انجام 

دهید.
وی توجه به احزاب را شیوه ی تجربه شده ی دمکراسی 
در دنیا، دانست و گفت: اگر مردم به تفکرات و برنامه های 
حزبی در انتخابات رأی بدهند، در طول مسؤولیت خود بر 
اقدامات آنان نظارت می کنند و در انتخابات بعدی، اگر راضی 
باشند، دوباره رأی می دهند و اگر راضی نباشند، احزاب 
دیگری را انتخاب می کنند. رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام، مردم را ولی نعمتان جامعه دانست و گفت: اغراق و 
تعارف نیست که ما در استخدام مردم هستیم. همچنین 
در آغاز این دیدار، محمدجواد نوری، دبیر کل جمعیت با 
ارائه گزارشی درباره ی روند تشکیل، اهداف، فعالیت ها و 
برنامه های جمعیت جوانان انقلاب اسلامی به بیان دیدگاه 
های خویش درباره ی مسائل انتخابات، جوانان، زنان و امور 
معیشتی مردم پرداخت. همچنین جمشید جم )خواننده 
معروف سرود یار دبستانی من(، میرمهرداد میرسنجری 
و دکتر بیژن گودرزی به بیان دیدگاه های خویش درباره 

مسائل فرهنگی و اجتماعی پرداختند.

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

مردم و دولت باید هوشیارباشند



 در حالی که همه ساله تعیین مزد کارگران از ماده 41 قانون کار تبعیت می کند اما مقامات 
کارگری می گویند هنگام تصویب رقم دستمزد به دلیل برخی مصلحت اندیشی های ناشی از 
شرایط اقتصادی و ناتوانی کارفرماها در پرداخت، افزایش حداقل مزد کارگران همواره کمتر از 

نرخ تورم به تصویب رسیده است. 
مقامات کارگری تاکید دارند که حقوق و دستمزد کارگران تنها در چارچوب تبصره های 1 و 2 

ماده 41 قانون کار امکانپذیر است و خارج از این چارچوب پذیرفته شده نیست. 
بر اساس تبصره یک ماده 41 قانون کار تعیین دستمزد باید به تناسب نرخ تورم صورت 
گیرد با این حال فعالان کارگری می گویند هنگام تعیین دستمزد هیچگاه نرخ واقعی تورم 
لحاظ نمی شود و بین آنچه کارگران در جامعه می بینند و آنچه در زندگی خود لمس می کنند 

تفاوت بسیاری هست. 
از سوی دیگر تبصره دو ماده 41 قانون کار توجه به سبد معیشت خانوار کارگری را به عنوان 
یکی دیگر از ملاک های تعیین مزد مدنظر دارد؛ موضوعی که در چند سال گذشته با توجه به 
افزایش هزینه های زندگی، شرایط اقتصادی کشور،  رکود و تحریم های خارجی، تاکید مقامات 

کارگری در افزایش قدرت خرید و بهبود سطح معیشت کارگران را به دنبال داشته است. 
در جلسه کارگروه سه جانبه ملی که اخیرا برگزار شد، نمایندگان گروههای کارگری، 
کارفرمایی و دولت نسبت به افزایش قدرت خرید کارگران و تعریف سبد هزینه خانوارهای 

کارگری اتفاق نظر داشتند. 
کارشناسان حوزه کار بر این باورند که اگر قدرت خرید کارگران افزایش یابد به رونق و تحرک 
بازار کار منجر می شود زیرا در حال حاضر تولیدات داخلی امکان رقابت پذیری با تولیدات دیگر 
کشورها را ندارد و موارد مصرف آن در داخل بیشتر است؛ علاوه بر آن کارگران بخش اعظمی از 
جمعیت کشور را تشکیل می دهند که اگر قدرت خرید نداشته باشند عمده کالاها در انبارهای 

تولیدکنندگان باقی می ماند و امکان تولید از کارفرمایان را می گیرد. 
 ابوالفضل فتح اللهی - نایب رییس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران کشور - می گوید: 
از سال 1384 به بعد کارگران حدود 7 درصد از دستمزد واقعی عقب بودند و در دوران جنگ 
نیز هیچگونه افزایش مزدی نداشته اند از این رو خلا دستمزد کارگران امروز موجب افت شدید 

خرید کارگران شده و معیشت آنها را دچار مشکل کرده است. 
وی اتفاق نظر شرکای اجتماعی در خصوص تعریف سبد هزینه خانوارهای کارگری و 
مدنظر قرار دادن آن در تعیین دستمزد را تایید کرده و می افزاید: قرار است تا گروههای 

کارگری و کارفرمایی سبد هزینه خانوار کارگری را با استناد به برآورد مراکز رسمی و بر مبنای 
استانداردهای تعریف شده در دو بخش خوراکی ها و هزینه های غیر خوراکی محاسبه و ارائه 

دهند. 
آنطور که نایب رییس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران کشور گفته در جلسات آتی 
کارگروه دستمزد، پیشنهادات جدیدی از سوی گروههای کارفرمایی، کارگری و دولت مطرح 
و هزینه های سبد معیشت کارگران از مراجع رسمی نظیر بانک مرکزی و مرکز آمار ایران که 

قابل اتکا است، اخذ خواهد شد. 
این مقام مسوول کارگری طرح مباحثی همچون مزد منطقه ای و اقلیمی را در خصوص مزد 

سال 95 منتفی دانسته و می گوید: با وجود آنکه افزایش مزد منطقه ای، اقلیمی و جغرافیایی در 
برخی کشورها اجرا می شود در ایران شرایط اجرای آن مهیا نیست و نمی توان از آن به عنوان 

مبنای تعیین دستمزد استفاده کرد. 
چندی قبل وزیر کار از جبران عقب ماندگی های مزدی کارگران در طول سالهای اجرای 
برنامه ششم خبر داد که گرچه به شکل جدی مورد رد یا تایید مقامات وزارت کار و گروههای 
کارفرمایی قرار نگرفت و در حد طرح مساله باقی ماند اما استقبال جامعه کارگری را به دنبال 
داشت تا آنجا که راهکارهایی از جمله افزایش پلکانی دستمزد ظرف پنج سال و تعیین دستمزد 
سالانه 10 درصد بالاتر از نرخ تورم را پیشنهاد کردند.  در حال حاضر عقب افتادگی دستمزد 
کارگران حدود 70 درصد است و طرح موضوع جبران عقب ماندگی مزد روزنه امیدی برای 
کارگران به شمار می رود.  به اعتقاد کارشناسان حوزه کار اگر یک جدول 5 ساله برای افزایش 
و ترمیم حقوق کارگران پیش بینی و خلا دستمزد کارگران جبران شود موجب افزایش روحیه 

کارگران و پویایی و بهره وری کارگاههای تولیدی می شود. 
 بر اساس پیش بینی فراکسیون کارگری مجلس در شرایط فعلی حداقل دریافتی برای تامین 
معیشت یک خانوار چهار نفره باید کمتر از دو میلیون تومان نباشد تا حداقل های زندگی را 
پوشش دهد در حالی که آخرین برآوردها حاکی از آن است که هزینه ماهیانه خانوارهای 

کارگری از مرز سه میلیون تومان گذشته است. 
با وجود آنکه گروههای کارگری تلاش می کنند تا حداقل حقوق و دستمزد سالانه کارگران 
به نرخ تورم نزدیک شود اما همواره در شورای عالی کار به دلیل برخی مصلحت اندیشی های 
ناشی از شرایط اقتصادی کشور و ناتوانی کارفرمایان در پرداخت، با اعمال کمترین میزان افزایش 

حداقل مزد از سوی دولت و نمایندگان کارفرمایی روبه رو می شوند. 
دولت در هفته های اخیر از افزایش 12 درصدی حقوق کارکنان خود در بودجه سال 95 خبر 
داد و آن را همسو با نرخ تورم موجود عنوان کرد اما نمایندگان کارگران در شورای عالی کار 
معتقدند با افزایش قیمتی که در برخی اقلام پر مصرف سبد معیشت خانوارهای کارگری رخ 
داده و هزینه های بالای اجاره مسکن، خوراک و ایاب و ذهاب، درصد افزایش مزد کارگران در 

شورای عالی کار باید بیش از 12 درصد و مبتنی بر واقعیات روز زندگی باشد. 
مقامات کارگری در تلاشند تا با تعریف حداقل های زندگی و محاسبه نرخ تورم اقلام پر 
مصرف سبد هزینه خانوارهای کارگری به سمت واقعی شدن حقوق و دستمزد کارگران گام 

بردارد. 

در پاسخ به گلایه های برخی مشترکان درباره تحمیل هزینه های 
ناخواسته در قالب پیامک های ارزش افزوده، معاون سازمان تنظیم 
مقررات ارتباطات تاکید کرد: سامانه های ما هیچ تخلفی در این زمینه را 
نشان نداده و در این راستا هیچ اعتراض مستندی هم ثبت نشده است. 
به گزارش ایسنا، پیامک های تبلیغاتی اپراتورهای مختلف تلفن همراه 
از سال ها پیش یکی از معضلات کاربران بوده و مشترکان انتقادات 
متعددی نسبت به دریافت این نوع پیامک ها را داشتند. برهمین اساس 
در برهه ای از زمان سازمان تنظیم مقررات ارتباطات به عنوان نهاد ناظر 
و قانون گذار در حوزه ارتباطی کشور اپراتورهای موبایل را به ایجاد 
سیستمی مکلف کرد که با بهره گری از آن مشترکان بدون از دست 
دادن پیامک های بانکی، بتوانند از دریافت پیام های تبلیغاتی انصراف 

دهند. 
اکنون اگرچه مدتی است با این تدبیر مشکل مربوطه تا حدی 
برطرف شده، اما همچنان بحث های کاربران در خصوص پیامک های 

اپراتورها ادامه دارد. 
در این میان بخشی از گلایه های مشترکان به دریافت پیامک های 
ارزش افزوده مربوط می شود. پیامک هایی که طبق قوانین و مقررات با 
رضایت و به خواسته مشترک فعال شده و به ازای دریافت هر یک از 

آنها مبلغی در قبض یا شارژ فرد محاسبه می شود. 
نکته ی قابل توجه آنکه، در بسیاری موارد ممکن است مشترکان 

این نکته را به درستی ندانند که این سرویس برای آنها فعال شده و 
به همین دلیل برای آنها هزینه های مختلفی محاسبه شود، اما وقتی 
درباره ی این موضوع از اپراتور پیگیری می شود اینگونه اعلام می کند 

که فرد دقیقا در چه روز و زمانی این سرویس را فعال کرده است. 
به تازگی این بحث در شبکه های اجتماعی موبایل هم بالا گرفته و 
پیام های متعددی در این خصوص رد و بدل می شود. جالب این که 
گاهی حتی در برخی از این پیام ها اینگونه عنوان می شود که در موارد 
متعدد اپراتور بدون درخواست مشترک چنین سرویسی را فعال کرده 

است. 
اما غلامرضا داداش زاده - معاون نظارت و اعمال مقررات سازمان 
تنظیم مقررات ارتباطات - در پاسخ به این گلایه ها خاطر نشان کرد: 
سامانه های ما چنین تخلفی را نشان نداده و تاکنون اعتراض مستندی 

در ارتباط با این موضوع ثبت نشده است. 
وی ادامه داد: ما بر روی مباحثی که به تعرفه و هزینه های مشترکان 
مربوط می شود به شدت حساسیت داریم و با توجه به نظارت هایی 
که صورت می گیرد، اینگونه نیست که یک اپراتور بتواند به راحتی به 
خود اجازه دهد مبالغی را در این قالب از حساب مشترکان کسر کند. 
داداش زاده همچنین متذکر شد: از سوی دیگر اپراتورها اعتبار خود 
را زیر سوال نبرده و برای مبالغی اندک مرتکب تخلف نمی شوند، اما 
این احتمال هم وجود دارد که به عنوان مثال در یک بازه زمانی نوعی 

نقص فنی در سامانه اپراتور پیش آمده باشد و این مساله از دید اپراتور 
و ما پنهان مانده باشد در چنین مواردی ضروری است مشترکان این 
مساله را اطلاع رسانی کنند تا ما حق و حقوق آنها را پیگیری کرده و 

مشکل را برطرف کنیم. 
معاون نظارت و اعمال مقررات سازمان تنظیم مقررات در عین حال 
گفت: طبیعی است که در دنیای ICT گاهی مشکلاتی از نظر فنی 
وجود داشته باشد، اما سازمان تنظیم مقررات ارتباطات به شیوه های 
مختلف پیگیری می کند تا مشکلات مردم را یافته و آنها را برطرف 
کند. برهمین اساس ماهانه با حدود 3000 مشترک تماس گرفته 
شده و گلایه های آنها پرسیده می شود. همچنین سامانه 195 نیز برای 
ثبت انتقادات مردمی در نظر گرفته شده و به طور دائم گلایه های 
مطرح شده از این طریق مورد بررسی قرار می گیرد. در کنار این موارد 
اپراتورها هم به طور ماهانه گزارش های خود را برای ما ارسال می کنند 
و بدین ترتیب از طریق مجموع این موارد ما به نتیجه می رسیم که 

عمده مشکلات مردم در چه زمینه ای بوده است. 
وی ادامه داد: با توجه به مجموع این بررسی ها نیز اکنون می توان 
گفت آنگونه که در رسانه ها و شبکه های اجتماعی مطرح می شود این 
مشکل شایع نبوده و همان طور که اشاره شد تخلفی در این زمینه 

ثبت نشده است. 
داداش زاده در پایان در پاسخ به این مطلب که با این وجود به 

نظر می رسد اطلاع رسانی اپراتورها در زمینه ی نحوه فعال سازی این 
سرویس شفاف نبوده و در موارد متعدد و همین مساله موجب می شود 
که حتی خود مشترک هم نداند که چنین سرویسی را فعال کرده، 
اظهار کرد: این نکته را قبول دارم، چرا که گاهی اطلاع رسانی اپراتور ها 
در این زمینه ممکن است شفافیت کافی را نداشته و برای مشترک 
ایهام داشته باشد، اما با این وجود رسیدگی به این موارد در دستور کار 

سازمان تنظیم مقررات ارتباطات قرار دارد. 

نائب رئیس اتحادیه باغداران گفت:سیب زمینی مصرف عموم مردم است اما به سبب 
افزایش تولید، قیمت فروش محصول، هزینه تمام شده کشاورزان را هم پوشش نمی دهد.

داستان کم لطفی به سیب زمینی کاران مثنوی هفتاد من است از کاهش بیش از پیش 
قیمت این محصول در بازارداخلی و شرایط سخت کشت محصول تا بی انگیزگی برای کشت 

این محصول در سال زراعی آینده!
البته داستان بی مهری به کشاورزان داستان جدیدی نیست چرا که با وجود زحمات 
فراوان کاشت، داشت و برداشت کمترین سود عاید تولیدکنندگان زحمتکش می شود 
به طوریکه هزینه های اولیه آنها را نیز در برنمی گیرد.در این راستا رحیم نیازی رئیس 
هیئت مدیره انجمن سیب زمینی در گفتگو با خبرنگار اقتصادی باشگاه خبرنگاران جوان 
گفت: فروش سیب زمینی تابع عرضه و تقاضا، شرایط اقتصادی مردم و صادرات محصول 
است و به همین خاطر باید مشوق های صادراتی برای تنظیم بازار به صادر کنندگان دهند 
زیرا شرایط فعلی بسیار نگران کننده است و در صورت ادامه این روند کشاورزان دست از 
کشت خواهند کشید.وی افزود: وزارت جهاد کشاورزی از سال گذشته طی مصوبه ای قرار 

بوده به ازای صادرات هر کیلو سیب زمینی 150 تومان مشوق صادراتی به صادر کنندگان 
پرداخت کند اما باید گفت که تا کنون این مصوبه اجرایی نشده  و از طرفی قرار است تا پایان 
سال اجرایی شود اما نباید فراموش کرد که تاخیر در پرداخت این مشوق صادراتی موجب 
دلسردی و بی اعتمادی صادرکنندگان شده است.نیازی بیان کرد: صادرات سیب زمینی به 
تنهایی نمی تواند مشکل تولید کنندگان را حل کند اما تا حدودی تعادل در عرضه و تقاضا 
ایجاد می کند.وی با اشاره به ایجاد تشکل ها گفت: با توجه به اینکه سیب زمینی محصولی 
استراتژیک است بایستی با کمک وزارت جهاد کشاورزی تشکل هایی ایجاد شود تا برسطح 
زیر کشت محصول نظارت کافی داشته باشند.داستان بی توجهی به سیب زمینی کاران تنها 
به تولید ختم نمی شود بلکه این روزها در سایه خواب غفلت مسئولان در پرداخت مشوق 
های صادراتی کمتر شاهد صادرات این محصول و در نهایت توازن عرضه و تقاضا هستیم.

حال با این وجود چه بر سر سیب زمینی کاران خواهد آمد مجتبی شادلو نائب رئیس 
اتحادیه باغداران اظهار داشت: سیب زمینی مصرف عموم مردم است اما به سبب افزایش 
تولید، قیمت فروش محصول هزینه تمام شده کشاورزان را هم پوشش نمی دهد.وی افزود: 

در حالیکه هر کیلو سیب زمینی در خرده فروشی ها و وانتی ها و دوره گردها به قیمت 
500 تومان به فروش می رسد باید گفت که این امر یک فاجعه است.شادلو با اشاره به خرید 
تضمینی محصول بیان کرد: خرید تضمینی آخرین راهکار است و توجیه اقتصادی ندارد که 
پاسخگوی تولیدات اقتصادی و قیمت تمام شده محصول باشد و از طرفی به سبب بار مالی 
برای دولت تا جایی که ممکن بوده قرار است انجام نشود اما در نهایت اگر راه چاره ای برای 
کشاورزان وجود نداشته باشد این امر صورت می گیرد.نائب رئیس اتحادیه باغداران تصریح 
کرد: در حال حاضر فضای صادرات باز است اما به سبب عدم کشش بازار کشورهای همسایه، 
امکان صادرات محصول وجود ندارد و لازم به ذکر است که چنین وضعیتی در نهایت منجر 
به ضررو زیان های فراوان بردوش کشاورزان می شود.با توجه به تولید بالای سیب زمینی در 
کشور مسئولان باید در گام نخست مشوق های صادراتی را به صادر کنندگان پرداخت کنند 
و بیش از این در پرداخت آن تعلل نکنند و در گام بعدی وزارت جهاد کشاورزی در ایجاد 
تشکل ها اهتمام بیشتری داشته باشد تا با نظارت کافی بر مزارع دیگر شاهد نامتوازنی عرضه 

و تقاضای محصول در بازار نباشیم.

تلاش گروه های کارگری برای واقعی کردن دستمزد 

برای دریافت پیامک از مشترکان پول کسر می شود؟! 

تولیدی که در ورطه نابودی است

سیب زمینی کیلویی 500 تومان یعنی فاجعه

شبکه خبری سی.ان.بی.سی آمریکا در تحلیلی به قلم 
»اورت روزنفلد« پیش بینی کرد، عربستان سعودی و 

ایران برای تنش، از سلاح نفت استفاده نخواهند کرد. 
به گزارش ایرنا، سی.ان.بی.سی اعلام کرد، افراد به 
ظاهر تحلیلگر پیش بینی کرده اند عربستان سعودی 
و ایران اکنون برای مدتی درگیر جنگ قیمت نفت 
خواهند بود و تشدید تنش ها میان این دو کشور سبب 
اختلال بازار نفت می شود. اما این جنگ هرگز اتفاق 

نخواهد افتاد.
عربستان سعودی روز )دوشنبه(، درست یک روز 

پس از آنکه اعلام کرد روابط دیپلماتیک خود با ایران 
را قطع می کند، از قطع همه روابط تجاری خود با ایران 

خبر داد. 
باقرالنمر روحانی برجسته شیعه  اعدام شیخ نمر 
توسط دولت عربستان سعودی، سبب شد تا یکشنبه 
گذشته معترضان در ایران به سفارت عربستان سعودی 
در تهران حمله کنند. مذهب اکثریت مردم در عربستان 
سعودی، تسنن است و اغلب اماکن مقدس مسلمانان 
در این کشور قرار دارد، در حالی که ایران مرکز تشیع 
جهان اسلام است. این دو کشور سرشار از منابع نفتی، 

دو قطب مخالف یکدیگر در سیاست های منطقه ای 
خاورمیانه هستند. 

دیروز قیمت نفت برنت دریای شمال، تا حدودی 
در واکنش به افزایش تنش ها در خاورمیانه، بیش از 
چهار درصد بالا رفت، اما بسیاری از ناظران بازار پیش 
بینی می کنند که سال 2016 سالی است که در آن 
عرضه جهانی نفت به طور چشمگیری افزایش می یابد 
)و بنابراین قیمت ها به شدت کاهش پیدا می کند(، زیرا 
تحریم های بین المللی علیه تهران لغو می شوند و این 

کشور نفت بیشتری به بازار عرضه می کند.

ایران پیش از این گفته است که قصد دارد تولید نفت 
خود را افزایش دهد و هدفش این است که در مدت 6 
ماه پس از لغو تحریم ها، روزانه یک میلیون بشکه به 
صادرات نفت خود به بازارهای جهانی بیافزاید.وزیر نفت 
ایران معتقد است که اقدام یاد شده بازار نفت را دچار 
اختلال نخواهد کرد بلکه در صورت جا باز کردن اوپک 
برای نفت ایران، این کشور تنها سهم بازار از دست رفته 

خود را دوباره به دست خواهد آورد. 
در حالی که اغلب گزارش ها می گویند، ایران و 
عربستان سعودی می توانند تولید خود را تا جایی 
شود،  رقمی  یک  نفت  قیمت  که  دهند  افزایش 
کارشناسان بازار نفت به سی.ان.بی.سی گفتند، این دو 

قدرت خاورمیانه ای کار را تا به اینجا نمی رسانند.
»هانی صبرا« رئیس امور خاورمیانه و شمال آفریقای 
گروه اورآسیا )Eurasia Group(، بزرگترین شرکت 
مشاوره ای جهان در زمینه ارزیابی ریسک سیاسی، 
های  اولویت  ایران،  خواست  کنم  می  فکر  گفت: 
اقتصادیش است؛ خواست این کشور برای فروش نفت 

به این دلیل کسب درآمد است.
شرکت  برجسته  کارشناسان  از  کیلدوف«  »جان 
 )Again Capital( کپیتال  اگین  گذاری  سرمایه 
آمریکا نیز گفت: ایران با فروش نفت کمتر به قیمت 

بالاتر نیز می تواند پول در بیاورد. 
به علاوه، کارشناسان می گویند اگر تهران بخواهد 
از نفت برای ضربه زدن به عربستان سعودی استفاده 
کند، امکان ندارد در بلندمدت به این هدف برسد. 
ریاض پیش از این با کاهش یارانه ها و مخارج دولت، 
در برابر تداوم دوره ارزانی نفت و کاهش کسری بودجه 
این کشور در سال 2016 موضع دفاعی به خود گرفته 
است. کیلدوف گفت: عربستان سعودی علاوه بر هزینه 
پایین تولید نفت، به داشتن حجم بالای ذخایر ارزی و 
فرصت های بکرش در بازارهای بدهی جهان به خود 
می بالد.کیلدوف با فهرست کردن اوراق بهادار با پشتوانه 
دارایی به عنوان نمونه ای از گزینه های بالقوه عربستان 
سعودی گفت: آنها تا به حال از این فرصت ها استفاده 

نکرده اند. 

کیلدوف تاکید کرد: جنگ قیمت نفت، فقط یک نبرد 
باخت-باخت خواهد بود.وی اظهار داشت: بله ایرانی ها 
زمانی که بسیاری از فرصت های رشد و شکوفایی خود 
را به خاطر تحریم های بین المللی بر سر مناقشه هسته 
ای این کشور از دست دادند، به خود صدمه زدند. اکنون 
تنها گزینه، این است که هر کس هر چقدر می تواند 
نفت تولید کند و بفروشد. اما چه کسی باقی می ماند؟ 
ریچارد هستینگز، استراتژیست اقتصاد کلان بانک 
 Seaport Global( سکیوریتیز  گلوبال  سیپورت 
Securities( آمریکا نیز گفت: هر حرکت عربستان 
سعودی برای کاهش قیمت ها بعید است ایران را از 

آوردن نفت خود به بازار بترساند.
وی افزود: بنابراین، فکر نمی کنم شاهد کاهش تند 
قیمت های نفت باشیم. فکر نمی کنم، چگونگی کاهش 
قیمت نفت از سوی عربستان سعودی برای ایران فرقی 
بکند، این کشور فقط قیمت نفت خود را برای پالایشگاه 
ها جذاب تر خواهد کرد تا بیایند و بخرند. ایران جلوی 
کاهش قیمت را نخواهد گرفت.بنابراین نفت شاید یک 
اسلحه خوب برای دعوای ریاض و تهران نباشد، اما این 
بدان معنی نیست که این دو کشور اجازه خواهند داد 
که تنش ها کمتر شود. صبرا گفت: آیا ایران و عربستان 
سعودی رقیب هم هستند؟ پاسخ مثبت است. آیا رقابت 
میان آنها شدیدتر شده است؟ تقریبا. آیا سطح این 
تشدید رقابت در حال افزایش است؟ بله. اما این نظر که 
ابزار نخست برای این رقابت، نفت است، درست نیست.

وی افزود: اما با وجود اینکه خصومت ژئوپلیتیکی، 
موجب به راه افتادن جنگ قیمت نفت میان عربستان 
سعودی و ایران نخواهد شد، بعید است آنهابا هم در 
چارچوب اوپک همکاری کنند، سازمانی که هر دو 

کشور سال هاست در آن عضو هستند.
کارشناسانی که سی.ان.بی.سی با آنها مصاحبه کرده 
است، همه در این نکته که اوپک یک سازمان تقریبا 
مرده در محیط کنونی جهان است، با هم اتفاق نظر 
داشتند. هستینگز گفت: به نظر می رسد اوپک یک 
ببر توخالی است، اوپک سازمانی که 30 سال پیش بود 

نیست.

یک کارشناس مسکن مطرح کرد :

یک سوم ایرانی ها اجاره نشین هستند 
یک کارشناس مسکن با بیان این که یک سوم شهروندان کشور اجاره نشین هستند 
گفت: کشور با کسری 1.5 میلیون واحد مسکونی مواجه است که طی 8 سال گذشته 

این کسری جبران نشد. 
ایرج رهبر اظهار کرد: طبق برآوردی که در سال 1386 انجام شد 16 میلیون مسکن 
در کشور وجود داشت در حالی که تعداد خانوارهای ایرانی 17.5 میلیون بود. با این حال 
طی سال های اخیر با همه ی تلاش هایی که بخصوص در بخش مسکن دولتی انجام شد 
این کسری جبران نشد.  وی افزود: مسکن مهر توانست تقریبا سالیانه 400 هزار واحد را 
تامین کند و بخش خصوصی هم به طور میانگین 400 هزار مسکن تولید کرد که تولید 
این مقدار تنها توانست جوابگوی ازدواج های ثبت شده سالیانه باشد، لذا می توان نتیجه 
گرفت که هنوز 1.5 میلیون از شهروندان با نداشتن سرپناه مواجه هستند. مضافا این که 30 
درصد جمعیت کشور در بافت های فرسوده زندگی می کنند.  این کارشناس مسکن با بیان 
این که دو اقدام تولید و بازسازی مسکن باید به صورت توامان دنبال شود، گفت: بسیاری از 
خانواده ها به دلیل افزایش تعداد فرزندان نیاز به خرید خانه هایی با متراژهای بالاتر از آن چه 
که هم اکنون زندگی می کنند دارند که باید برای آنها نیز فکری شود.  به گفته رهبر از سال 

1386 تا الان نیاز مسکن کشور پر نشده است.
 درست است که از وجود 20 میلیارد دلار خانه خالی در کشور صحبت می شود اما 
باید گفت که اغلب این خانه ها در بالای شهر ساخته شده اند که توزیع آن متناسب با 
نیاز اقشار پایین جامعه نیست.  وی با بیان این که یک سوم از جمعیت کشور اجاره نشین 
هستند، گفت: بسیاری از کشورها برای جمعیت آینده شان پیش بینی می کنند تا به مشکل 
نخورند. ما هم اگر قصد داریم شرایط رفاهی آینده خوبی برای شهروندان فراهم کنیم باید 

از هم اکنون به فکر باشیم. 

3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,141,000یک مثقال طلا

955,950یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,320,000سکه بهار آزاد ی

9,330,000سکه امامی

4,720,000نیم سکه

2,620,000ربع  سکه

1,720,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20636,000,000 تیپ 5

 206SD37,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 19,000,000سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX 23,950,000تیبا 



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

 MVM11018,000,000 چهار سیلند ر

آیا ایران و عربستان 
قیمت نفت را

 تک رقمی می کنند؟ 

آگهی مزایده اموال غیر منقول ) اسناد رهنی(
آگهی مزایده ششدانگ پلاک ثبتی شماره باقیمانده 17 فرعی از پلاک اصلی 9522 اصلی بخش یک قم مربوط به کلاسه 

اجرائی 139404030011000102 
به موجب پرونده اجرائی کلاسه بایگانی 9400108 ، له : بانک پاسارگاد، و علیه : آقای سید محمد طباطبائی خواه مستند اسناد رهنی 
شماره های 103530 مورخ 1385/12/10 ، و 108650 مورخ 1387/0128 ، . 11053 مورخ 1387/07/08 ، و 119834 مورخ 1390/09/17 
1387/0128تنظیمی دفتر خانه اسناد رسمی شماره 15 شهر قم ، ششدانگ پلاک ثبتی باقیمانده 17 فرعی از پلاک اصلی 9522 به شماره 
ثبت 23996 در صفحه 67 و 70 دفتر 174 واقع در بخش یک قم به نشانی : قم – خیابان 55 متری عماریاسر- کوچه شماره 24- پلاک 128 

متعلق به آقای اکبر باوفا از طریق مزایده به فروش می رسد.
حدود و مشخصات مورد مزایده:

شمالا: پی اشتراکی بطول 6 متر به پلاک 14 فرعی
شرقا: بطول 21/5 متر پی اشتراکی با پلاک 18 فرعی
جنوبا: بطول 6 متر درب و دیوار به خیابان 10 متری

غربا: بطول 21/5 متر پی اشتراکی به پلاک 9522/17/28 اصلی
مشخصات ملک مورد مزایده:

ساختمان شمالی در 3 طبقه زیرزمین ، همکف و اول با سقف تیرآهن و طاق ضربی دیوار باربر احداث گردیده است نمای خارجی آن سنگ 
و درها و پنجره ها آهنی با رنگ روغنی می باشد. طبقه همکف دارای دو اتاق خواب، سرویس بهداشتی ) باکف سرامیک و بدنه کاشی کاری( 
آشپزخانه اپن )با کف سرامیک و بدنه کاشی کاری و کابینت فلزی( وسالن پذیرایی )دیوارها قرنیز وبالاتر از آن گچ کاری ( است . زیرزمین بصورت 
انباری)کف موزائیک و بدنه کاشی( ، با سرویس روشویی زیر پله ) با کف سرامیکو بدنه کاشی کاری( 1- طبقه اول دارای دو اتاق خواب و سرویس 
بهداشتی ) باکف سرامیک و بدنه کاشی کاری( ، آشپزخانه اپن) با کف سرامیک وبدنه کاشی کاری و کابینت فلزی( و سالن پذیرایی) دیوارها 

قرنیز و بالاتر از آن گچ کاری است.

سرویس پله و دیواره آن با ارتفاع 40 سانتیمتر سنگ و بالاتر از آن گچ کاری با نرده فلزی است. عایق رطوبتی بام ،  ایزوگام بوده و حیاط دارای 
کف موزائیک و نمای سنگی و در گوشه آن سرویس بهداشتی احداث گردیده است.

با توجه به مشخصات فوق الذکر از نظر کارشناس رسمی دادگستری قیمت عرسه واعیان ملک به شرح ذیل ارزیابی می گردد.
1- ارزش عرصه به متراژ 129 متر مربع از قرار هر متر27/000/000 ریال جمعا به ارزش3/483/000/000 ریال

2- ارزش اعیانی زیرزمین به متراژ25 متر مربع از قرار هر متر3/000/000 ریال جمعا به ارزش 75/000/000 ریال
3- ارزش اعیانی همکف به متراژ 85 متر مربع از قرار هر متر 5/000/000 ریال جمعا به ارزش 425/000/000 ریال 

4- ارزش اعیانی در طبقه اول 80 متر مربع از قرار هر متر 5/500/000 ریال جمعا به ارزش 440/000/000 ریال 
5- ارزش دیوار کشی و حیاط سازی جمعا به ارزش 80/000/000 ریال 

6- ارزش امتیازات و انشعابات جمعا به ارزش 25/000/000 ریال
بنابراین ملک مذکور از نظر کارشناس رسمی دادگستری جمعا به ارزش 4/528/000/000 ریال ) معادل چهار میلیارد و پانصد و بیست و 

هشت میلیون ریال( ارزیابی و اعلام می گردد.
مزایده ملک مذکور از ساعت 9 الی 12 روز دوشنبه مورخ 1394/11/19 در اجرای ثبت قم واقع در خیابان ساحلی انجام می شود مزایده از 
مبلغ پایه 4/528/000/000 ریال) معادل چهار میلیارد و پانصد و بیست وهشت میلیون ریال( شروع و به بالاترین قیمت فروخته می شود حق 
الحراج و نیم  عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و آب 
و برق و گاز و غیره تا تاریخ حراج اعم  از اینکه رقم قطعه آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود خریداران می بایست مبلغ 
پایه را بعنوان سپرده شرکت در مزایده به حساب این اداره واریز نمایند و در صورت توافق غیر نقدی براساس توافق اقدام خواهد شد. و چنانچه روز 
مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیر مترقبه گردد مزایده روز اداری بعد از تعطیل درهمان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق 

مزایده و مازاد طبق مقررات وصول خواهد شد. 
مهدی روز خوش- واحد اجرا اداره ثبت اسناد و املاک قم 
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مربی ایرانی تیم زیر 18 سال آمریکا:

کار با کی روش برای من مثل دانشگاه بود
کمک مربی پیشین تیم ملی فوتبال ایران یکی از دلایل موفقیت در عرصه مربیگری 
را کار کردن با کارلوس کی روش در این تیم عنوان و به دلیل جدایی اش از جمع کادر 

فنی ایران نیز اشاره کرد.
 امید نمازی که سابقه حضور در کادر فنی تیم ملی فوتبال ایران و البته باشگاه استیل 
آذین تهران را دارد از سوی فدراسیون فوتبال آمریکا به عنوان سرمربی تیم زیر 18 

ساله های این کشور برگزیده شد.
نمازی پس از انتخاب به عنوان سرمربی تیم آمریکا در این باره گفت: من در سال 
2010 و زمانی که در شیکاگو رد استارز فعالیت می کردم از سوی محمد خاکپور با 

پیشنهاد همکاری در باشگاه استیل آذین مواجه شدم و به ایران آمدم.
وی ادامه داد: یک سال پس از آن به عنوان دستیار کارلوس کی روش در تیم ملی 
ایران مشغول به کار شدم که باید بگویم کار کردن با این مربی مثل رفتن به دانشگاه بود.

کمک مربی پیشین تیم ملی ایران در خصوص جدایی از تیم ملی ایران گفت: در 
آن زمان از سوی فدراسیون فوتبال آمریکا پیشنهادی مبنی بر کار در تیم زنان آمریکا 
به عنوان دستیار  به دستم رسید و از آنجایی که زندگی من در آمریکا بود و به دلیل 

سوابقی که در این کشور داشتم از این پیشنهاد استقبال کردم و آن را پذیرفتم.
نمازی در خصوص پذیرش سمت مربیگری تیم زیر 18 ساله های آمریکا گفت: 
حدود یک ماه پیش از من خواستند در تیم زیر 19 ساله های آمریکا کار کنم اما 
پس از اینکه آقای خاویر پرز از سمت مربیگری تیم زیر 18 ساله ها استعفا کرد از من 

درخواست شد هدایت این تیم را عهده دار شوم.
وی اظهار کرد: از نظر من کار کردن در رده سنی زیر 18 سال مهم تر از زیر 19 
ساله هاست. من می توانم این تیم را آماده کنم برای تیم زیر 20 ساله ها که مربیگری 

آن بر عهده تب راموس است و ما ارتباط و تعامل خوبی با هم داریم.
نمازی در پایان گفت: من از روز گذشته کار خودم را با تیم زیر 18 ساله های آمریکا 

آغاز کرده ام.

قنبرزاده تشریح کرد؛

منصوریان راضی نباشد، بیرانوند فروشی نیست
مدیرعامل باشگاه نفت تهران در واکنش به اینکه سرمربی این تیم نسبت به مذاکره 
بیرانوند با پرسپولیس ابراز گلایه کرد، گفت: ما تنها اجازه مذاکره به بیرانوند دادیم و 

تصمیم نهایی با منصوریان است.
منصور قنبرزاده درباره مذاکره بیرانوند با باشگاه پرسپولیس خاطرنشان کرد: همه 
صحبت هایی که در این باره صورت می گیرد تنها گمانه زنی است و تنها مذاکراتی 
صورت گرفته است بنابراین تصمیم گیری نشده است. هر زمانی تصمیمی گرفته شود 

ما آن را به طور رسمی از طریق سایت باشگاه اعلام خواهیم کرد.
وی در خصوص این ادعای بیرانوند که با داشتن رضایتنامه به باشگاه پرسپولیس رفته 
بود، گفت: اینگونه نیست. بیرانوند رضایت نامه ای ندارد. من کار نقل و انتقال نیم فصل 
را به یک کمیته واگذار کرده ام و این کمیته تصمیم نهایی را می گیرد. بیرانوند تنها این 
اجازه را پیدا کرد تا با باشگاه پرسپولیس مذاکره کند و شرایط را از نزدیک بسنجد اما 

رضایت نامه ای برای جدایی از نفت دریافت نکرده است.
مدیرعامل باشگاه نفت تهران در واکنش به ابراز گله مندی منصوریان از جدایی 
احتمالی بیرانوند عنوان کرد: هر بازیکنی که بخواهد از تیم جدا شود باید با رضایت 
منصوریان باشد. آقای منصوریان سرمربی تیم است و تا زمانی که اجازه ندهد هیچ 
بازیکنی با هر پیشنهادی هم مواجه شود اجازه جدایی از تیم را نخواهد داشت. کمیته 

نقل و انتقال باشگاه هم با هماهنگی و نظر منصوریان تصمیم نهایی را خواهد گرفت.
قنبرزاده پیرامون بحث های مطرح شده مبنی بر انتقال قرضی بیرانوند به پرسپولیس 
و دریافت مبلغ 500 میلیون تومان در صورت آسیایی شدن این تیم گفت: همانطور که 
گفتم در حال مذاکره هستیم. این بحث ها  گمانه زنی است. بهنگام مذاکرات شرایط 
و بحث های مختلفی مطرح می شود که تا زمانی تصمیمی گرفته نشود نمی توان به 

آنها استناد کرد.
وی درباره آخرین وضعیت پیام صادقیان هم گفت: این بازیکن هم در فاز مذاکره قرار 
دارد و هر احتمالی درباره او وجود دارد. نظر قطعی را کمیته نقل و انتقال باشگاه خواهد 

داد و باید تا آن زمان صبر کرد.

شجاعی از الغرافه جدا می شود
رسانه های قطری جدایی مسعود شجاعی از الغرافه را نهایی دانستند و اعلام کردند 
که قرارداد این بازیکن با الغرافه به پایان رسیده و سران این باشگاه تمایلی برای تمدید 

آن ندارند.
مسعود شجاعی در فصل جاری لیگ ستارگان قطر برای الغرافه بازی می کند. او 
دومین فصل پیاپی خود را در فوتبال قطر پشت سر می گذارد و به نظر می رسد که 

چاره ای جز جدایی از الغرافه در نیم فصل دوم ندارد.
روزنامه الرای قطر نوشت که قرارداد مسعود شجاعی با الغرافه 6 ماه بوده است و 
سران این باشگاه تمایلی برای تمدید قراردادش ندارند و به احتمال خیلی زیاد از تیم 

جدا خواهد شد.
این روزنامه قطری نوشت: باشگاه الغرافه تنها دو بازیکن خارجی خود را حذف خواهد 
کرد. دیکو با وجود آنکه نتوانسته انتظارات را بر آورده کند در الغرافه باقی خواهد ماند، 
اندرسون برزیلی هم عملکرد خوبی از خود نشان داده و در الغرافه باقی خواهد ماند. 
بازیکن خارجی دیگر الغرافه مسعود شجاعی است که احتمال جدایی او بسیار زیاد 
است. این بازیکن ایرانی قراردادی 6 ماه دارد و از باشگاه الغرافه خبر می رسد که قرارداد 

او تمدید نخواهد شد.
الغرافه در فصل جاری لیگ ستارگان قطر عملکرد خوبی از خود نشان نداده است. این 
تیم ابتدا چاموسکا برزیلی را روی نیمکت خود داشت، اما به خاطر کسب نتایج ضعیف 
او را از کار برکنار کرد و الان هدایت این تیم را یک مربی پرتغالی برعهده دارد که برای 
الغرافه خوش یمن بود و در نخستین بازی خود توانست این تیم را برابر المسیمیر بحران 

زده پیروز از میدان خارج کند.

هادی مهدوی کیا: 

به طور مستمر استعدادیابی می کنیم
مسئول آکادمی کیا می گوید تیمی از این آکادمی در کشور آلمان اردو برگزار می کند.

هادی مهدوی کیا درباره دیدار تیم فوتبال کیا و کودکان کار اظهار کرد: در کل 
بازی خوبی برگزار شد و ما سعی داشتیم در این دیدار از میان کودکان کار به نوعی 

استعدادیابی کنیم و بازیکنانی که از پتانسیل بالایی بهره می برند را انتخاب کنیم.
او افزود: البته یکی، دو بازیکن بودند که واقعا استعداد خوبی داشتند اما با توجه به 
اینکه در رده سنی ای نبودند که بتواند در آکادمی کیا حضور داشته باشند نتوانستیم 

آنها را جذب کنیم.
مهدوی کیا با بیان اینکه استعدادیابی آکادمی کیا هر ساله در همه کشور انجام 
می شود ادامه داد: ما به طور مستمر در همه شهرهای ایران استعدادیابی می کنیم. وقتی 
اردویی را در شهری برگزار می کنیم از مسئولان آن شهر می خواهیم تا بازیکنان مستعد 
را به تمرینات ما بیاورند تا استعدادیابی کنیم. در حال حاضر چیزی حدود 60 بازیکن 

در رده سنی زیر 13 سال در آکادمی کیا فعالیت می کنند.
او در پاسخ به این سوال که آیا تیم آکادمی کیا قرار است در تورنمنتی بین المللی 
شرکت کند، گفت: با توجه به اینکه فعلا زمستان است و هوا در اروپا خیلی سرد است 
تورنمنت های فوتبال پایه برگزار نمی شود. مطمئنا در تابستان با برگزاری تورنمنت های 

تیم های پایه تیم آکادمی کیا هم در آلمان و اتریش اردوهایی را برگزار خواهد کرد.

احتمال همگروهی ایران با دو تیم از بین عربستان، 
امارات، قطر و اردن در مرحله نهایی مقدماتی جا م 
جها نی و سخنان شیطنت آمیز مقامات فو تبا لی این 
کشورها علیه ایران، حمایت مالی و تدارکاتی از تیم  ملی 

را بیش از هر زمانی الزامی کرده است.
سلسله اتفاقات ریز و درشت سیاسی در چند روز 
اخیر در رسانه های دنیا بازتاب و بازخورد فراوان داشته و 
کشورهای مختلف نسبت به این رویدادهای دیپلماتیک 
واکنش نشان داده اند؛ اقدامات خلاف حقوق بشر در 
عربستان سعودی و به تبع آن رفتار قابل نقد عده ای 
در داخل ایران در تسخیر سفارت این کشور عربی 
باعث شد که در چند روز اخیر، دنیا میدان نبردهای 

دیپلماتیک چندین کشور با ایران باشد.
یکی از نکات قابل بحث درباره واکنش کشورهای 
عربی حوزه خلیج فارس به موضوع تجمع ایرانیان برابر 
سفارت سعودی در تهران، اعلام قطع رابطه دیپلماتیک 
چند کشور کوچک عربی با ایران بزرگ بوده است؛ 
اقدامی که باب شیطنت های غیر ورزشی را بار دیگر 
برای فدراسیون های فو تبا ل این کشورها باز کرده است.

فیفا تاکید زیادی دارد بر این که میدان فو تبا ل، عرصه 
نزاع های سیاسی نباشد و هیچ گونه جبهه بندی یا 
سوگیری سیاسی در مناسبات فو تبا ل دخالت نکند، با 
این حال بارها دیده ایم که برخی کشورهای عرب حوزه 
خلیج فارس از اختلاف های سیاسی دستاویزی برای 
شیطنت فراهم کرده اند و به تیم های فو تبا ل ایرانی – 

تیم  ملی و باشگاه ها – سخت گرفته اند.
نمونه نزدیکش در همین فصل اخیر لیگ قهرمانان 
آسیا رقم خورد، جایی که تیم های ایرانی مانند نفت 
تهران و پر سپولیس در عربستان با مشکلات عدیده و 

گاهی توهین آمیز روبرو شدند.
در بین کشورهای مختلف، عربستان سعودی بیش و 
پیش از همه، پرچمدار شیطنت علیه فو تبا ل ایران است 
و تا دری به تخته می خورد بر طبل "ما در ایران بازی 
نمی کنیم چون امنیت نداریم!" می کوبد؛ گزاره ای که به 
هیچ وجه تاکنون مورد قبول جامعه جهانی قرار نگرفته 
و هیچ نهادی از جمله کنفدراسیون فو تبا ل آسیا تن به 

آن نداده است.
با این حال عرب های سعودی همچنان به دنبال 
فرصتی تازه می گردند که به فو تبا ل ایران لطمه بزنند. 
به ویژه  این که امسال، دو تیم برای صعود به جا م 
جها نی 2018 روسیه در حال جنگ و مبارزه – فعلا 

غیر مستقیم – با هم هستند.
اکنون که عربستان سعودی اعلام کرده حاضر نیست 
در ایران به مصاف تیم  ملی کشورمان برود و این احتمال 
وجود دارد که ایران در مرحله نهایی انتخابی جا م جها نی 
با این تیم همگروه شود، نگاه کوتاهی انداخته ایم به 
جدول بازی ها و احتمال رویارویی ایران با عربستان 
سعودی، بحرین، امارات و قطر که سه تیم اخیر نیز 
به احتمال فراوان در آن مرحله در پازل سعودی ها بازی 

می کنند.

در صورت همگروهی ایران با هر یک از این تیم ها 
از اکنون می شود پیش بینی کرد که تیم  ملی برای 
دریافت ویزای این کشورها، اسکان در هتل، زمین 
تمرین، هما هنگی های درون و بیرون زمین، نحوه ورود 
به فرودگاه و ترانزیت و تمام موارد از این دست با مشکل 

روبرو خواهد شد.
آنچه در پی می آید، صرفا یک پیش بینی بر اساس 
شرایط موجود تیم ها در جدول گروه های هشتگانه 
مرحله دوم مقدماتی جا م جها نی و رنکینگ فعلی تیم ها 
در رده بندی فیفا است و در نتیجه  این احتمال ها ممکن 
است در هنگام قر عه کشی مرحله نهایی مقدماتی جا م 

جها نی تغییر کند.
* تعداد تیم های صعود کننده به مرحله نهایی 

مقدماتی جا م جها نی
مرحله دوم مقدماتی جا م جها نی 2018 اکنون در 
هشت گروه برگزار می شود و قرار است در پایان تیم های 
نخست هر گروه به همراه چهار تیم دوم که بیشترین 
امتیازها را کسب کرده اند – مجموعه 12 تیم -  به 
مرحله نهایی راه یابند. این 12 تیم در مرحله نهایی 
در دو گروه شش تیمی تقسیم شده و با هم ر قا بت 
می کنند تا در پایان دو تیم نخست هر گروه مستقیما به 
جا م جها نی و بهترین تیم سوم به دیدار پلی آف صعود 

کنند.
* وضعیت فعلی گروه های هشتگانه

تیم های حاضر در این مرحله تا پایان مرحله دو یا 
سه دیدار باید انجام دهند تا این لحظه وضعیت جدول  

گروه ها به گونه ای است که تقریبا می توان تیم های 
صعود کننده به مرحله نهایی را پیش بینی کرد.

A گروه
در این گروه عربستان سعودی با 16 امتیاز اول است 

و امارات با 13 امتیاز در رده دوم جای دارد.
B گروه

استرالیا در این گروه 15 امتیازی و صدرنشین است و 
اردن با 13 امتیاز این تیم را تعقیب می کند.

C گروه
در این گروه قطر با 18 امتیاز تیم نخست جدول 
است و هنگ کنگ شگفتی آفرین با 14 امتیاز دوم 

است.
D گروه

در این گروه نیز ایران با 14 امتیاز در رده نخست قرار 
دارد و عمان یازده امتیازی در جایگاه دوم نشسته است.

E گروه
در این گروه ژاپن با 16 و سوریه با 15 امتیاز اول و 

دوم هستند.
F گروه

در این گروه تایلند با 13 امتیاز صدرنشین است و 
عراق با هشت امتیاز دوم است.

G گروه
در گروه هفتم ر قا بت ها کره جنوبی با 18 امتیاز 
صدرنشین است و کویت و لبنان هر دو با 10 امتیاز به 

فکر دوم شدن هستند.
H گروه

و در نهایت در گروه هشتم، کره شمالی با 16 و 
ازبکستان با 15 امتیاز در رده های اول و دوم جای دارند.
* پیش بینی اولیه گروه ایران در مرحله نهایی

با فرض این که همین رده بندی ها تا پایان مرحله 
گروهی پا برجا باشد، ترکیب دو گروه مرحله نهایی 
مقدماتی جا م جها نی – با توجه به جایگاه تیم های 
صعود کننده به این مرحله در رنکینگ فعلی فیفا – به 

این صورت خواهد بود:
* تیم های صعود کننده

ایران، کره جنوبی، ژاپن، عربستان، استرالیا، قطر، 
تایلند، کره شمالی، ازبکستان، سوریه ، هنگ کنگ، 

اردن )امارات(
تنها نقطه ابهام در اینجا صعود یکی از تیم های امارات 
و اردن است که هر دو فعلا 13 امتیازی هستند و یکی 
از این دو می تواند به عنوان چهارمین تیم دوم گروه به 

مرحله نهایی راه یابد.
* در صورت صعود امارات

اگر فرض را بر این بگیریم که بر اساس رده بندی 
دو گروه  باشد  قرار  در گروه های خود،  تیم ها  فعلی 
نهایی چیده شود اگر امارات به جای اردن صعود کند، 

سیدبندی این چنین خواهد بود:
سید یک: ایران و کره جنوبی

سید دو: ژاپن و استرالیا
سید سه: امارات و ازبکستان
 سید چهار: عربستان و قطر

 سید پنج: سوریه و کره شمالی 

سید شش: هنگ کنگ و تایلند 
در این صورت اتفاق بد برای ایران این گونه رقم 
خواهد خورد که با تیم های امارات و عربستان در یک 

گروه قرار گیرد.
 * در صورت صعود اردن 

اگر فرض را بر این بگیریم که بر اساس رده بندی 
فعلی تیم ها در گروه های خود، قرار باشد دو گروه نهایی 
چیده شود، اگر اردن به جای امارات صعود کند، سید 

بندی این چنین خواهد بود:
 سید یک : ایران و کره جنوبی

 سید دو: ژاپن و استرالیا
 سید سه: ازبکستان و عربستان

 سید چهار: قطر و اردن
 سید پنج: سوریه و کره شمالی

 سید شش: تایلند و هنگ کنگ
 در این صورت هم اتفاق بد، همگروهی ایران با 

تیم های عربستان و اردن یا قطر است.
 همان طور که مشاهده کردید با وضعیت موجود در 
گروه ها، ایران در مرحله نهایی قطعا با یکی از سه تیم 
عربستان، قطر و اردن همگروه خواهد شد و این احتمال 

وجود دارد که امارات هم به گروه ایران اضافه شود. 
همگروه شدن با دو تیم عربی که از اکنون شمشیر را 
برای ایران از رو بسته اند، زنگ خطر را برای فدراسیون 
فو تبا ل ایران و همه نهادهای مرتبط با تیم  ملی به صدا 
در آورده است. به این مشکل بالقوه، این را هم اضافه 
کنید که ممکن است ایران با تیم های مانند کره شمالی، 
هنگ کنگ یا تایلند همگروه شود که در آن صورت 
برنامه سفر تیم  ملی به این کشورها هم به دلیل فاصله 
زیاد و سختی راه با مشکل مضاعف همراه خواهد شد. 

اگر می خواهیم فو تبا ل ایران از این رویداد سربلند 
بیرون بیاید و برابر حریفان قلدر، شرور و دور، پیروز 
برای آن فراهم  را  امروز تدارکات لازم  از  باید  باشد، 
کنیم. حمایت تام و تمام از تیم  ملی در برهه کنونی، 
شرایط لازم برای موفقیت تیم  ملی است. در غیر این 
صورت شاید دور از تصور نباشد که روزی در یکی از 
ورزشگاه های کشورهای عربی این سو و آن سوی خلیج 
فارس، فو تبا لیست های قطری، اماراتی، اردنی یا سعودی 
با پرچم سبز آل سعود، برابر دیدگان مغموم ملی پوشان 
ایران، خوش رقصی کنند؛ اتفاق شومی که یک بار در 

منامه بحرین رخ داد و کام ایران و ایرانی را تلخ کرد.
 تاریخ، تکرار مکررات است اگر از آن درس نگیریم 
و عبرت هایش را چراغ راه آینده قرار ندهیم. تیم  ملی 
فو تبا ل تا رسیدن به جا م جها نی روسیه به حمایت نیاز 
دارد؛ حمایتی از روی عقیده و با انگیزه ملی و نه صرفا 

حمایت زبانی و در حد حرف.
 جامعه فو تبا ل ایران همصدا و یکدل تا بهار 96 - 
زمان انجام آخرین دیدارهای مقدماتی جا م جها نی 
2018 – باید فقط به اهتزاز پرچم سه رنگ ایران در 
مسکو بیندیشند؛ هر کاری در راستای تحقق نیافتن این 

آرمان، خیانت به عشق و امید مردم ایران است. 

جدال با تیم های عربی؛ فردایی سخت در انتظار تیم ملی

رئیس فدراسیون فوتبال از آمادگی این فدراسیون برای 
برگزاری انتخابات در تاریخ 25 اسفندماه خبر داد.

علی کفاشیان در جلسه با روسای هیات های استانی فوتبال 
گفت: بحث اساسنامه هیات های فوتبال مورد بررسی قرار 

می گیرد و این اساسنامه در هیات رئیسه فدراسیون مورد 
تصویب قرار گرفته است.

وی افزود: هرساله کنفدراسیون فوتبال آسیا  و فدراسیون 
جهانی فوتبال تغییرات و اصلاحات را در قوانین و مقررات 

خود به وجود می آورند و تمامی فدراسیون های عضو نیز با 
توجه به این تغییرات، باید اصلاحات را در خصوص قوانین 
و مقررات در دستور کاری خود قرار دهند. به همین ترتیب 
ما نیز این تغییرات را در مقررات خود به وجود آورده ایم. 
در واقع اساسنامه هیات های فوتبال که مورد تصویب هیات 
رئیسه فدراسیون نیز قرار گرفته را در اختیارتان قرار می دهیم 
تا در مهلت 10 روز آینده نظرات خود را به صورت مکتوب  
ارسال کنید و پس از بحث و بررسی درصورت تصویب نهایی 
در هیات رئیسه، آنرا اجرایی کنیم. کفاشیان خاطرنشان کرد: 
بعد از برگزاری مجمع فدراسیون در تاریخ 23 دیماه و مطابق 
با اساسنامه برای برگزاری مجمع انتخاباتی این فدراسیون دو 
ماه زمان نیاز داریم و فدراسیون فوتبال آمادگی این را دارد که 

در تاریخ 25 اسفند ماه مجمع انتخاباتی را برگزار کند.
رئیس فدراسیون در ادامه گفت: از آنجاییکه معرفی و ارائه 
برنامه ها حق همه کسانی است که می خواهند در انتخابات 
حضور داشته باشند، لذا باید در یک فضای سالم و مطابق 
با قانون و بدون ایجاد فضای تخریبی، این فرصت به همه 
علاقمندان برای حضور در فدراسیون فوتبال داده شود و در 
نهایت این مجمع عمومی فدراسیون فوتبال است که تصویب 
نهایی را برای انتخاب رئیس فدراسیون خواهد گرفت و همه 

باید به تصمیم مجمع فدراسیون احترام بگذارند.

 مدافع تیم فوتبال استقلال از مسئولان باشگاه پرسپولیس خواست که سنگربان این تیم 
حمایت کرده و پشت او را خالی نکنند. 

حنیف عمران زاده پس از پایان بازی ملوان - استقلال علیه رئیس کمیته انضباطی فدراسیون 
فوتبال صحبت هایی را مطرح کرد که خودش اذعان می کند به خاطر عصبانیتش پس از 
90 دقیقه ناسزا شنیدن از سوی هواداران ملوان بوده است. او از اسماعیل حسن زاده به دلیل 
صحبت هایی که پس از پایان بازی برابر ملوان انجام داده بود، عذرخواهی کرد. حالا باید دید که 
کمیته انضباطی در قبال رفتار این بازیکن چه رایی را صادر خواهد کرد. عمران زاده صحبت های 

زیر را مطرح کرد که در زیر می خوانید: 
 مسئولان باشگاه ملوان اعتقاد دارند که به سمت هواداران این تیم حرکت 

منشوری انجام داده ای! آیا واقعاً چنین کاری را انجام دادی؟ 
من هیچ کاری نکردم. دقیقه 50 یا 60 بازی بود که توپ را با دست گرفتم، اما طوری جو دادند 
که انگار کار غیراخلاقی انجام دادم. چرا آقایان ندیدند که از زمان گرم کردن، هواداران ملوان 

علیه من شعار می دادند؟ من بی اخلاقی کردم یا کسانی که در اینستاگرامم ناسزا می گویند؟
 نمی ترسی با صحبت هایی که علیه کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال انجام دادی، 

محروم شوی؟ 
از هیچ تهدیدی نمی ترسم، چون پیش از این هم کمیته منشور اخلاقی بی جهت شش 
ماه محرومم کرده بود. تنها از اسماعیل حسن زاده باید عذرخواهی کنم که به دلیل عصبانیت 
حرف هایی در مورد او زدم. پیش از این با رئیس کمیته انضباطی تلفنی صحبت کرده بودم و 
می دانم انسان پاک و شریفی است. حسن زاده عصبانیت مرا به حساب ناسزاهایی بگذارد که از 
لحظه گرم کردن تا پایان بازی شنیدم. حسن زاده انسان بزرگی است و از او عذرخواهی می کنم.

 وقتی خبر زندانی شدن مکانی را شنیدی، تعجب نکردی؟
 ما ادعای مسلمانی داریم، اما به راحتی با آبروی یک نفر بازی می کنیم. بلایی که سر من 
آورده بودند، سر سوشا هم آوردند. به جای اینکه سوشا در این شرایط حمایت شود، او را تخریب 
می کنند. مسئولان قضایی باید ابتدا فردی که فیلم و عکس های شخصی مکانی را منتشر کرده 
است، بازداشت کنند. از مسئولان باشگاه پرسپولیس هم خواهش می کنم که پشت سوشا 

باشند و او را حمایت کنند.
 یعنی اعتقاد داری که پرسپولیسی ها مکانی را دوباره برگردانند؟ 

قطعاً باید این کار را انجام دهند. سوشا یک سال و نیم برای پرسپولیس زحمت کشید و 
نباید او را فراموش کنند. اگر بخواهند این کار را انجام دهند، آخر بی معرفتی است. شرایطی که 
برای من پیش آمد، به مراتب بدتر از سوشا بود. بلایی که سر من آوردند را نباید سر سوشا هم 
بیاورند. از سوشا فقط فیلم و عکسی با یک خانم منتشر شده که تا جایی که می دانم نامزدش 
بوده و خانواده های شان در جریان بوده اند. چرا با آبروی خانواده مکانی بازی می کنند؟ چرا باید 

سوشا قربانی شود؟
 اما بازیکنانی مانند سوشا الگوی جوانان هستند و نباید کاری کنند که انگشت نما 

شوند ... 
ببینید، بحث من این نیست که از مکانی گذشت کنند، بحث من این است که نباید با آبروی 
افراد بازی شود. از هواداران استقلال خواهش می کنم که فیلم و عکس های شخصی مکانی 

را منتشر نکنند.
 در مورد استقلال هم صحبت کن. فکر می کنی صدرنشینی پیش از تعطیلات لیگ 

چقدر به شما انگیزه قهرمانی می دهد؟
 قهرمان لیگ چند ماه دیگر مشخص می شود. در این چند ماه هزار اتفاق می  افتد، اما بستگی 
به خودمان دارد که چقدر تلاش کنیم. به قهرمان نیم فصل چیزی نمی دهند و باید به فکر آخر 
فصل بود. همه ارکان باشگاه از مدیریت باشگاه گرفته تا کادر فنی و بازیکنان به فکر موفقیت 

استقلال هستند و برای این هدف تلاش می کنند. 
نظرت در مورد صحبت های مهدی رحمتی در برنامه نود چیست؟

 رحمتی طوری حرف می زد که فکر کردم استاد دانشگاه در برنامه نود حضور دارد! تعجب 

کرده بودم که رحمتی آنقدر قشنگ حرف می زد. با خودم گفتم آیا واقعا این مهدی رحمت 
)رحمتی( خودمان است؟ )با خنده(

 مهدی رحمتی اعتقاد دارد امسال بازیکنان استقلال به فکر تیم هستند و اگر در 
ترکیب هم قرار نگیرند به بازیکنان جوان کمک می کنند. آیا واقعاً شرایط تیم تان 

این طور است؟
 تنها خوبی تیم ما این است که همه یکدل هستند. در بازی با ملوان، وقتی محسن کریمی 
گل زد با چشمانم دیدم که همه بازیکنان به سمت بازیکن جوان مان دویدند. این اتفاق تا کنون 
در استقلال نیفتاده بود و یک امتیاز برای تیم ماست. تیم ما جوان است و هواداران باید حمایت 
کنند. به قول سیروس دین محمدی هواداری امسال نداشته ایم که بخواهیم جام به کسی 
بدهیم. ابتدای فصل هواداران خوب به ورزشگاه می آمدند، اما در چند بازی گذشته استقبال 
هواداران خوب نبوده و فقط سه هزار نفر به ورزشگاه آمده اند. زمانی که برای گرم کردن وارد 
زمین می شویم آنقدر تعداد تماشاگران کم است که می توانم راحت آنها را بشماریم. تعداد کم 
تماشاگران باعث شده که در هر بازی بتوانم تشخیص دهیم که افراد جدیدی در ورزشگاه 

حضور دارند یا نه. 
ظاهراً خیلی از هواداران استقلال ناراحتی ... 

اگر سال گذشته استقبال کم بود، به هواداران حق می دادیم، چون نتیجه نگرفته بودیم، 
اما امسال هم به فینال جام حذفی صعود کرده ایم و هم صدرنشین لیگ هستیم. باور کنید 
خودمان هم سردرگم شده ایم که چرا هواداران استقبال نمی کنند. شاید برخی ها تصور کنند 
که استقلال بد بازی می کند، اما این طور نیست و می بینید که چقدر موقعیت خلق می کنیم. 
شاید بحث گرانی بلیت ها مطرح باشد، چون در بازی پرسپولیس - استقلال خوزستان دیدیم 
که تماشاگران پس از رایگان اعلام کردن طبقه دوم ورزشگاه چه استقبالی کردند. نمی گویم 
که بلیت ها رایگان شود، اما می توانند قسمت بلیت ها را ارزان کنند تا فشار کمتری به مردم 
وارد شود. دلخوشی بازیکنان جوان به حضور تماشاگران است. بازیکنی که به استقلال می آید 
به خاطر هواداران است وگرنه سه هزار تماشاگر را در شهرستان خودش هم دیده است! اگر 
هواداران جام می خواهند باید از تیم شان حمایت کنند. جالب است تا یک بازی اشتباه می کنیم، 
آن وقت صدای برخی ها بلند می شود. این کار آخر بی معرفتی است. از هواداران استقلال بار 

دیگر می خواهم که برای حمایت از تیم شان به ورزشگاه بیایند تا پایان فصل قهرمان شویم.

 امین حاج محمدی به تازگی متأهل شده و از تو خواسته که زودتر ازدواج کنی.
 من هم در شرف ازدواج هستم و مقدمات این کار را فراهم آورده ام. امین پسر خوب و مشتی 
است و امیدوارم پاقدم همسرش خوب باشد و در پایان فصل استقلال قهرمان شود. امین 

بهترین کار ممکن را انجام داد و ازدواج کرد.

کفاشیان اعلام کرد:

آمادگی برگزاری انتخابات فدراسیون در اسفندماه را داریم

 عمران زاده: 
بلایی که سر من آوردند را سر سوشا نیاورند،پرسپولیسی ها هم پشتش را خالی نکنند

پنجشنبه -هفدهم دی ماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3908

 دوست ندارم بدون رضایت منصوریان و قنبرزاده پرسپولیسی شوم
بیرانوند: هزار پرسپولیسی برایم کامنت گذاشتند

دروازه بان تیم فوتبال نفت تهران گفت: روز گذشته خبر نداشتم منصوریان در جریان 
توافق دو باشگاه نفت و پرسپولیس قرار ندارد و دوست ندارم بدون رضایت او و قنبرزاده 

پرسپولیسی شوم.
علیرضا بیرانوند در خصوص آخرین وضعیت پیوستنش به پرسپولیس اظهار داشت: در 
جلسه )سه شنبه شب(با مسئولان باشگاه پرسپولیس صحبت های خیلی خوبی بین ما مطرح 
شد اما طاهری قصد داشت به وزارت ورزش برود و به همین خاطر جلسه به روزچهارشنبه یا 
شاید هم روز های بعد، موکول شد. وی افزود: خیلی از حرف هایی که باید بین ما زده می شد، 
زده شد و باید دید در روز های آینده چه اتفاقی رخ می دهد. فقط امیدوارم هر چه پیش می آید 
خیر باشد. بیرانوند در واکنش به این سوال که آیا باشگاه نفت وی را فقط به صورت قرضی به 
باشگاه پرسپولیس می دهد، تصریح کرد: بله، مسئول نقل و انتقالات دو باشگاه توافق کردند 
که من به صورت قرضی به پرسپولیس بروم اما وقتی من در باشگاه پرسپولیس این توافق نامه 
را دیدم مخالفت کردم. حتی پرسپولیسی ها هم موافق انتقال قرضی ام نبودند. به مسئولان 
باشگاه پرسپولیس هم گفتم که قصد دارم سال ها پیراهن پرسپولیس را بر تن کنم و برای 
یک نیم فصل به این تیم نمی آیم. دروازه بان تیم نفت با تاکید بر اینکه باشگاه پرسپولیس باید 
دنبال رضایت نامه اش از باشگاه نفت باشد نه خودش، تاکید کرد: با توجه به اینکه دوست دارم 
به پرسپولیس بیایم خودم با مسئولان باشگاه نفت وارد مذاکره شدم و خواستم اجازه جدایی ام 
را صادر کنند اما اگر پرسپولیس مرا به صورت دائم می خواهد و خودم هم علاقمند به این 
انتقال هستم، مسئولان این باشگاه، شرایط را برای این انتقال فراهم کنند. من با باشگاه نفت 
قرارداد دارم و تابع تصمیمات مسئولان باشگاه هستم و آنها هم قطعا برای صدور رضایت نامه ام 
خواسته های خود را به باشگاه پرسپولیس ارائه داده اند و منتظر اقدام آنها هستند. وی درباره 
اظهارات اخیر علیرضا منصوریان مبنی بر اینکه بیرانوند بدون اجازه وی به باشگاه پرسپولیس 
رفت، عنوان کرد: وقتی در کیش بودم منصوریان با من تماس گرفت و گفت مخالف انتقالم 
به پرسپولیس است و قرار شد روز گذشته با هم درباره این قضیه صحبت کنیم. واقعیت این 
است که وقتی روز گذشته متوجه شدم مسئولان نقل و انتقالات دو باشگاه نفت و پرسپولیس 
با یکدیگر برای انتقالم به توافق رسیده  اند و حتی این توافق نامه امضا شده بود، اینطور فکر 
کردم که حتما منصوریان در جریان این قضیه بوده و موافقت خود را با جدایی  ام اعلام کرده 
است. در رسانه ها هم دیدم که مسئولان باشگاه تاکید داشتند نظر نهایی را راجع به این 
انتقال منصوریان می دهد و این مسئله باعث شد بیشتر اطمینان پیدا کنم که سرمربی تیم 
در جریان این موضوع قرار دارد. بیرانوند یادآور شد: باور کنید اگر من یک درصد فکر می کردم 
منصوریان در جریان این موضوع قرار ندارد حتما با او تماس گرفته و کسب اجازه می کردم. 
مسلم است که منصوریان باید راضی به این انتقال شود و من دوست ندارم بدون رضایت 
وی به پرسپولیس بروم. منصوریان مربی من بوده و به او مدیون هستم. برای سرمربی تیمم 
احترام زیادی قائلم و در این انتقال رضایت وی شرط است. از نظر اخلاقی هم درست نیست 
که بخواهم بدون اجازه سرمربی تیمم با باشگاه پرسپولیس مذاکره کنم. وی در واکنش به 
این موضوع که در شبکه های اجتماعی عنوان می شود بیرانوند استقلالی است و این موضوع 
را در صفحه اینستاگرام خود آورده بود، گفت : واقعیت این است که در این یکی دو روز اخیر 
هواداران پرسپولیس حسابی به من لطف داشته  اند و همین دیشب برای من 30 هزار نفر 
کامنت گذاشتند. واقعا پرسپولیس خیلی طرفدار دارد و همه آنها و حتی طرفداران استقلال 
هم برای من عزیز و قابل احترامند. خوب می دانم بازی در پرسپولیس چقدر سخت است و در 
اینجا همیشه باید در بهترین شرایط باشی و زندگی ات نیز کاملا حرفه ای باشد. به این خاطر 
دوست دارم تجربه جدیدی در زندگی داشته باشم و در پرسپولیس سال ها به افتخارات زیادی 
برسم. شاید خیلی ها برای رسیدن به پیراهن تیم ملی به پرسپولیس بیایند اما ملی پوش 
هستم و این افتخار را مدیون باشگاه نفت بوده و خواهم بود. بیرانوند افزود: همیشه بازی کردن 
در یکی از تیم های پایتخت از اهداف من بوده و حالا شرایط را برای رفتن به پرسپولیس 
مهیا می دانم. ضمن اینکه در خصوص آن جریانی که گفتید باید بگویم پیش از من نفراتی 
چون احمدرضا عابدزاده، مهدی هاشمی نسب ، علی انصاریان و علیرضا نیکبخت واحدی 
بودند که از پرسپولیس به استقلال یا برعکس تغییر تیم دادند و فکر نمی کنم انتقال من به 
پرسپولیس چندان عجیب باشد. در فوتبال حرفه ای تصمیمات باید بر اساس اصول حرفه ای 
باشد و من الان احساس می کنم که می توانم به پرسپولیس 
کمک کنم و به تصمیمی که گرفته ام ایمان کامل دارم. 
پرسپولیس تیم کوچکی نیست و واقعا بیشترین طرفدار 
را دارد و طبیعی است که هر بازیکنی دوست داشته 
باشد در این تیم  بازی کند. دروازه بان نفت در خصوص 
اینکه گفته می شود اگر باشگاه پرسپولیس تا شنبه به 
صورت نقدی پول رضایت نامه وی را به باشگاه 
نفت ندهد امکان دارد این انتقال منتفی شود، 
خاطرنشان کرد: خودتان کامل در جریان 
همه چیز قرار دارید و فکر کنم این موضوع 
خیلی روشن است. به هر حال مسئولان 
باشگاه پرسپولیس باید شرایط را برای 
این انتقال فراهم کنند. من هم با توجه 
به احترام زیادی که برای آقایان قنبرزاده 
و منصوریان قائل هستم بدون رضایت 
آنها نمی توانم تصمیمی بگیرم. آنها 
همیشه به من لطف داشته اند و خود 
را مدیون شان می دانم و امیدوارم هر 
اتفاقی رخ می دهد با رضایت همه 

باشد.

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای علی پورمعمار با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته 
که اسناد مالکیت مربوط به پلاک 10402/211 اصلی واقع در بخش 1 
ثبت قم در صفحه 68 دفتر 135 بنام محمد باقر صفری ثبت و سند 
صادر شده است سپس مقدار سه دانگ مشاع از ششدانگ به موجب سند 
قطعی 41573 مورخه 1352/1/15 دفتر 3 قم به عباس اجودانی اسکوئی 
منتقل شده که ذیل صفحه 584 دفتر 152 ثبت و سند صادر شده سپس 
مع الواسطه طی سند 60531 مورخه 1367/11/30 دفتر 6 قم تمامی 
ششدانگ به غلامرضا پور معمار نسبت به چهار دانگ مشاع و محمد تقی 
پور معمار و بانو بشری قربانگلی هر کدام نسبت به یک دانگ مشاع سپس 
غلامرضا به موجب دادنامه حصر وراثت 757 مورخه 1380/6/8 شعبه 
چهار م دادگاه قم فوت نموده که وراث وی عبارتند از علی – حسن – 
حسین- محمد تقی – زهرا )فرندان ( همگی پور معمار و خانم بشری 
قربانگلی همسر متوفی به که اسناد بعلت جابجائی مفقود گردیده و تقاضای 
صدور اسناد مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره یک  
اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی 
می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام 
معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف 
مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد 
رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به 

صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم 



علمی و سلامت

ظروف یکبار مصرف مواد شیمیایی را 
وارد بدن میکند 

یک متخصص آسیب شناسی و محقق طب سنتی ایرانی و اسلامی گفت: مصرف مواد 
غذایی در ظروف یکبار مصرف باعث ورود انواع مواد شیمیایی و مشتقات شیمیایی به بدن 

و به ویژه ادرار میشود.
حسن اکبری با اشاره به این که ظروف یکبار مصرف 10 برابر مواد مورد نیاز برای بروز انواع 
سرطانها را در خود گنجانده است، اظهار کرد: از دیرباز مصرف موادغذایی در ظروف بلورین، 
چینی و مسی در فرهنگ ما ایرانیان مرسوم بوده است. به طوری که هنگام پخش نذورات 

و یا در مجالس عزاداری از ظروف مسی، بلورین و چینی استفاده میشد.
 وی افزود: داشتن لیوانهای شخصی بلورین برای نوشیدنی آب و مایعات و همراه داشتن 
ظروف بلورین، چینی و مسی یا قاشق و چنگالهای بلورین و نقرهای به جای ظروف یکبار 

مصرف از دیرباز میان مردم ایران مرسوم بوده است. 
اکبری تصریح کرد: همیشه نمیتوان گفت؛ جلوگیری از بروز برخی بیماریها به نفع 
ما است بلکه ممکن است برخی بیماریها مانند سرماخوردگی یا آنفلوآنزا زمینه ای برای 
پیشگیری از بروز بیماریها سخت و بدتر باشد و یک نوع واکسیناسیون برای انواع 
بیماریها محسوب میشود و باید به این نکته توجه کنیم، مصرف مواد غذایی در ظروف 
سنتی بعد از شست و شو کافی بهترین گزینه برای پیشگیری از انواع عارضه ها به 
ویژه سرطان است و به طبع ظروف سنتی بهتر از ظروف یکبار مصرف است زیرا مواد 
غذایی در ظروف یکبار مصرف نسبت به ظروف سنتی مواد بیماری زا را بیشتری در 

خود گنجانده است.
 این متخصص آسیب شناس و محقق طب سنتی ایرانی و اسلامی تأکید کرد: مصرف 
مواد غذایی در ظروف یکبار مصرف باعث ورود انواع مواد شیمیایی و مشتقات شیمیایی به 

بدن و به ویژه ادرار میشود.
 وی در پایان گفت: مصرف مواد غذایی در ظروف یکبار مصرف برای همه افراد خطرناک 
است اما برای بانوان باردار و آینده کودکان آنها خطرناکتر است. زیرا ممکن است انواع 
بیماری ها و سرطانها از بدو تولد با نوزادان همراه باشد و زمینه را برای شیوع و بروی 

بیماری های مختلف مهیا سازد.

از هر 3 دیابتی یک نفر
 دچار مشکلات کلیوی میشود 

فوق تخصص بیماریهای کلیوی و فشارخون و رییس انجمن اهداء عضو ایران اظهار 
داشت:عوارض کلیوی در کمین افراد دیابتی است و قطعاً از هر 3 نفر دیابتی 1 نفر مبتلا 

به مشکلات کلیوی میشود.
علی نوبخت، با اشاره به برخی از عوارض که افراد دیابتی را تهدید می کند، گفت: خطر 
ابتلاء به مشکلات کلیوی همیشه در کمین افراد مبتلا به دیابت قرار دارد و معمولاً افراد 

دیابتی به اشکال مختلفی دچار عوارض کلیوی میشوند. 
وی ادامه داد: به طور قطع و یقین از هر 3 نفر مبتلا به دیابت، یک نفر دچار عوارض 

کلیوی میشود و این آمار خود اهمیت این موضوع را مشخص میکند.
 این فوق تخصص بیماریهای کلیوی و فشار خون در تشریح علائم بروز این عوارض گفت: 
ورم و فشارخون و همچنین افرادی که شب هنگام در مثانه خود احساس ادرار دارند و این تا 
جایی ادامه دارد که فرد را از خواب بیدار می کند از جمله علائمی هستند که بروز مشکلات 

کلیوی را در فرد هشدار میدهند. 
دکتر نوبخت در پایان خاطرنشان کرد: از آنجایی که سلامت کلیه برای بدن حیاتی است 
به افراد توصیه اکید میشود در صورت بروز علائمی که نشان دهنده بروز مشکلات کلیوی 
هستند، حتماً به پزشک متخصص مراجعه و مراقبتهای لازم برای سلامتی کلیه های خود 

را انجام دهند.

قطع یا مصرف خودسرانه داروها 
بلای جانتان می شود 

یک متخصص داروسازی بیان کرد: دارویی که برای بیمار تجویز می شود باید مطابق 
نسخه و به طور کامل مصرف شود، در غیر این صورت عوارض ناگواری فرد را تهدید میکند.

دکتر بارانی در خصوص قطع خودسرانه داروهای تجویز شده گفت: در صورتی که دارو 
قطع یا کمتر از مقدار تجویز شده مصرف شود، ممکن است نتواند عوارض بیماری را علاج 
کند و در نتیجه زمان بیماری طول میکشد یا حتی بدتر هم میشود، از این رو بیمار باید 
طبق دستور پزشک داروی خود را به مقدار تجویز شده مصرف کند زیرا مصرف کم یا زیاد 

داروها به نفع بیمار نیست.
 وی افزود: رعایت میزان مصرف دارو در مورد قرصها و کپسول ها مشکل زیادی به دلیل 
ثابت بودن میزان دارو در آن ندارد ولی هنگام مصرف مایعات دارویی، بیمار باید دقت داشته 
باشد که به اندازه تجویز شده مصرف کند. بیمار نباید تصور کند که اگر بیش از مقدار 
توصیه شده دارو بخورد زودتر سلامتی خود را به دست خواهد آورد، زیرا مقدار تجویز شده 
به میزان کافی است و اگر بیشتر خورده شود موجب تشدید عوارض جانبی ناخواسته و 

مسمومیت  میشود. 
بارانی اظهار داشت: بعضی افراد هستند که با مشاهده اولین علائم بهبودی، دارو را 
خودسرانه قطع میکنند بعضی دیگر هم با مشاهده اولین عوارض جانبی داروی خود را 
قطع می کنند، هر دو گروه کار نادرستی را انجام میدهند زیرا تنها پزشک است که میتواند 
تشخیص دهد آیا درمان کافی بوده یا نبوده است. افرادی که با اولین علامت بهبودی داروی 
خود را قطع می کنند در معرض خطرات زیادی مثل بازگشت مجدد بیماری یا حتی 

خطرناکتر شدن آن هستند.
 این داروساز در پایان خاطرنشان کرد: داروها معمولاً دارای عوارض جانبی ناخواستهای 
هستند که مشاهده این عوارض به دلیل نامناسب بودن دارو نیست. تنها کاری که بیمار باید 
با مشاهده عوارض جانبی انجام دهد در میان گذاشتن موضوع با پزشک است. در بعضی 
موارد ممکن است نیاز به قطع دارو یا جایگزین کردن دارو باشد ولی اغلب موارد نیاز به این 

کار نیست در هر صورت بیمار نباید داروی خود را خودسرانه قطع کند.

زنان باردار داروی گیاهی نخورند 
یک متخصص زنان و زایمان عنوان کرد: برخی دارو های گیاهی وجود دارند که خانم 
باردار با خوردن آنها ممکن اثر درمانی آن را مشاهده کند ولی دچار عارضه نیز خواهد شد.

دکتر آزاده دیباج گفت:یکی از زمان هایی که به هیچ عنوان نباید از دارو های گیاهی به 
طور خود سرانه استفاده کند دوران بارداری می باشد به علت اینکه این دارو ها میزان و 

کیفیت موثر آن مشخص شده نمی باشد.
 وی ادامه داد: همه داروهای گیاهی کاملاً بی خطر نیستند و برای استفاده بیشتر و بهره 
از گیاهان باید ابتدا برخی از اطلاعات اساسی را درباره آن ها کسب کنیم.  برخی گیاهان 
موجب سقط جنین و از دست دادن جنین می شوند که خانم های باردار باید مراقب باشند 
.  این متخصص بیان کرد:بعضی دارو های گیاهی همچون عرق زیره سبب کاهش نفخ 
، عرق نعنا سبب تسکین سوء هاضمه در بارداری، زنجبیل سبب کاهش تهوع و استفراغ 
حاملگی ، تاثیر بسزایی دارند البته ناگفته نماند که باید پزشک متخصص به میزان نیاز خانم 
بارداراین دارو های گیاهی را تجویز کند.  وی افزود:داروهای شیمیایی به علت اینکه میزان، 
نوع وماهیت دارو بر روی مادر و جنین معین شده است مناسب تر از دارو های گیاهی می 
باشد البته گاهی دارو های گیاهی در کنار دارو های شیمیایی هم توسط پزشک معالج 
توصیه می شود.   وی در پایان خاطرنشان کرد:به غیر از موارد انگشت شماری که اثر درمانی 
برای  خانم های باردار دارد و عوارضی هم برای جنین ندارد بقیه ی دارو های گیاهی ممکن 

است خطرناک بوده و پیامد های ناگوار ازجمله سقط جنین داشته باشد. 

زندگی سالم تر با مصرف کمتر مواد قندی 
مسئول تغذیه  مرکز بهداشت شهرستان تاکستان گفت: زندگی سالم تر با مصرف کمتر 
مواد قندی حاصل می شود و بزرگسالان و کودکان چاق، بیشتر در خطر ابتلا به دیابت نوع 

دو، بیماری های قلبی - عروقی، سرطان پستان و بیماری های مفصلی هستند. 
زهرا زینلی اظهار کرد: برای پیشگیری از اضافه  وزن و چاقی، قند و شکر مصرفی در برنامه  
غذایی روزانه باید کمتر از شش قاشق چایخوری باشد که این مقدار شامل قند پنهان در 

مواد خوراکی مثل عسل، مربا، بستنی، نوشابه و آبمیوه، شیرینی و شکلات هم می شود. 
وی افزود: بسیاری بر این عقیده اند که مصرف شیرینی بعد از صرف غذا )به ویژه غذای 
چرب( باعث هضم آن می شود؛ درحالی که مصرف شیرینی در این مواقع کار معده را 
سنگین کرده و از طرفی باعث جذب کامل موادغذایی شده و منجر به اضافه  وزن و چاقی 
می شود.  زینلی تصریح کرد: بسیاری از افراد نیز معتقدند تا زمانی که شیرینی و مواد قندی 
نخورند، قدرت انجام کاری را ندارند و افت قند خون پیدا می کنند، درحالی که بدن، خود 

قند خون را تنظیم می کند. 
کارشناس مسئول تغذیه  مرکز بهداشت شهرستان تاکستان اضافه کرد: مصرف مقادیر 
زیاد قند و شکر، سمومی را در بدن تولید می کند که باعث تخریب سلول ها و افزایش خطر 

ابتلا به سرطان می شود. 
وی هشدار داد: مصرف زیاد قند و شکر باعث عدم تعادل هورمونی بدن و آسیب به غدد 
داخلی مثل غدد فوق کلیوی و لوزالمعده می شود که میزان قند خون را تا حدود زیادی 
تحت تاثیر قرار می دهد. مصرف زیاد مواد قندی در زنان موجب تشدید علائم اضطراب، 

ترس، کج خلقی، خستگی مزمن و افزایش علائم سندروم پیش از قاعدگی می شود. 
کارشناس مسئول تغذیه مرکز بهداشت شهرستان تاکستان در پایان اضافه کرد: مصرف 
زیاد موادقندی، کاهش وزن در افراد چاق را دچار مشکل می کند، زیرا با مصرف زیاد 
موادقندی و شیرین، سطح انسولین خون بالا می رود که این خود منجر به افزایش ذخیره  

کربوهیدرات و چربی بدن و در نتیجه اضافه  وزن و چاقی خواهد شد. 
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شرکت ال جی از اولین صفحه نمایش 18 اینچی که مانند یک روزنامه پیچیده می شود، 
رونمایی کرد.

 این محصول که به ضخامت کاغذ است در نمایشگاه تکنولوژی CES که این هفته در 
لاس وگاس برگزار شد معرفی شد.جزئیات این صفحه نمایش تاشو هنوز منتشر نشده است، اما 
متخصصان خاطرنشان کردند: از این تکنولوژی می توان در صفحه نمایش خودروها و گوشی های 

هوشمند بهره برد.
صفحه نمایش معرفی شده با محدوده دینامیکی بالا )HDR( در کنار پنل تلویزیون های 
OLED 77 و 65 اینچی قرار خواهد گرفت.این شرکت ادعا می کند آپشن های HDR دقت 
رنگی مشابه مانیتورهای مورد استفاده در ادیت فیلم های تئاتری را فراهم می کند.همچنین ال جی 
از طراحی یک صفحه نمایش تلویزیونی OLED، 55 اینچی پرده برداری کرده که به ضخامت 
یک برگه کاغذ بوده و یک جفت تطبیقی از صفحه نمایش های OLEDمنحنی/ مقعر 65 اینچی 
است.قرار است یک صفحه نمایش دوسویه 55 اینچی در این نمایشگاه معرفی شود که قابلیت 
نمایش دو تصویر متفاوت در دو طرف آن را دارد.به گفته طراحان صفحه نمایش تاشوی جدید، 
تلویزیون OLED در حال حاضر یک مفهوم است و بازار آن راه اندازی نشده است.در کنفرانس 
مطبوعاتی روز سه شنبه در کره، نشان داده شده است که این سیستم توسط یک صفحه آهنربایی 

که در پشت آن قرار دارد روی دیوار نصب می شود. 

شناسایی 78 گونه حشره از یک خانواده دوبال توسط پژوهشگران دانشگاهی

ربات خنثی کننده بمب ساخته شد

طراحی نانوکامپوزیت های ضدباکتری توسط محققان ایرانی
نمونه های  اهر  واحد  اسلامی  آزاد  دانشگاه  محققان 
در  آن ها  اصلی  کاربرد  که  کرده اند  تهیه  نانوکامپوزیتی 
بسته بندی مواد غذایی است. این نانوکامپوزیت به دلیل وجود 
نانوذرات ضد باکتری در ساختار خود، منجر به افزایش زمان 
ماندگاری مواد غذایی بدون استفاده از مواد نگهدارنده می شود.

 با توجه به هزینه  بالای تولید و تهیه  منابع سالم و کافی 
بسیار  امری  غذایی  مواد  ماندگاری  زمان  افزایش  غذایی، 
ضروری و مهم است. اهمیت این موضوع به منظور تولید 
مواد با کمترین هزینه و بیشترین ارزش غذایی است. راه های 
مختلفی برای جلوگیری از فساد مواد غذایی وجود دارد که از 
آن جمله می توان به استفاده از مواد نگهدارنده و همچنین 
بسته بندی مواد غذایی اشاره کرد. دکتر سعیده ابراهیمی اصل 
مجری طرح، در مقایسه  دو روش ذکر شده در حفاظت از 
مواد غذایی عنوان کرد: »به هنگام استفاده از مواد نگهدارنده، 
مجبور به اضافه کردن مواد شیمیایی به مواد غذایی هستیم 
تا مانع از رشد میکروارگانیسم ها شویم. اما همین مواد خود 
باعث پایین آمدن ارزش غذایی و در درازمدت موجب فساد 
آن می شوند. بنابراین بهترین روش برای حفاظت از فساد مواد 

غذایی استفاده از بسته بندی های اصولی و بهداشتی است.«
به گفته  این محقق، در این طرح، نانوکامپوزیتی طراحی شده 
است که می تواند در صنعت بسته بندی مواد غذایی استفاده 
شود. وی در ادامه در توضیح نانوکامپوزیت آزمایشگاهی سنتز 
شده و خصوصیات آن افزود: »نانوکامپوزیت سنتز شده ترکیبی 
از نانوذرات مس و پلیمرهای مورد استفاده در صنایع بسته 
بندی است. طولانی کردن مدت زمان نگهداری و سالم ماندن 
مواد غذایی در این نوع بسته بندی نسبت به بسته بندی های 

معمولی از مهم ترین مزیت های استفاده از این نانوکامپوزیت 
است. از طرفی ساده بودن روش تولید از دیگر برتری های آن 
است. در واقع برخلاف سایر روش های تولید که از روش هایی 
مانند لایه نشانی به وسیله  دستگاه های پیشرفته بر روی سطح 
نایلون استفاده می کنند با روش پیشنهادی در این طرح به 
راحتی و با دستگاه های موجود تولید پلاستیک می توان اقدام 
به تولید این نایلون های ضد باکتری  در هر کارگاه بسته بندی 
کرد و نیازی به خرید تجهیزات گران قیمت و متحمل شدن 
هزینه های گزاف نیست.« لازم به توضیح است که مس یکی از 
عناصر لازم برای متابولیسم سلولی و همچنین یکی از عناصر 
مهم برای ارتباط میان نورون های عصبی است. با توجه به 
این نکات و در نظر گرفتن اینکه وجود آن در رژیم غذایی با 
استانداردهای مجاز جهانی در حدود 2 تا 10 میلی گرم است، 
می تواند به عنوان یک ماده  ضد میکروبی با خواص بهتر و اثرات 

سمی کمتر جایگزین نانو مواد دیگر از جمله نقره شود. 
ابراهیمی اصل درخصوص نحوه  انجام آزمایش های صورت 
گرفته، عنوان کرد: »در آزمایش های صورت گرفته به روش 
ساده و ارزان احیای شیمیایی، نانوذرات مس درون ماتریس 
پلیمری زمینه )هیدوکسی پروپیل متیل سلولز که یک پلیمر 
آبدوست است( قرار گرفته اند. این ذرات دارای ابعادی کمتر از 
100 نانومترند و به طور یکنواخت درون ماتریس پلیمر پراکنده 
می شوند. بررسی خواص میکروبی به روش مولر هینتون آگار 
انجام شده است. از طرفی برای مطالعه میزان مقاومت مکانیکی 

از دستگاه تنسایل استفاده شده است.«
طبق بررسی های صورت گرفته، این نانوکامپوزیت خواص 
باکتری های  از  دسته ای  مقابل  در  خوبی  ضدمیکروبی 

بیماری زای گرم مثبت یا گرم منفی از خود نشان می دهد. 
لذا با کاربرد این نانوکامپوزیت ارزش غذایی مواد غذایی و 
داروها بدون نیاز به نگهدارنده های شیمیایی مضر حفظ خواهد 
شد. علاوه بر این، انعطاف، شکل پذیری و مقاومت مکانیکی 
مواد مورد استفاده در بسته بندی از دیگر دغدغه های مهم 
و قابل مطالعه است. بررسی خاصیت مقاومت مکانیکی این 
نانوکامپوزیت نیز حاکی از بالاتر بودن این ویژگی در نمونه های 
سنتز شده در مقایسه با پلیمر خالص است. ضمن اینکه به 
دلیل استفاده از مواد با منشاء سلولزی، استفاده از این مواد در 
بسته بندی مواد غذایی زیست سازگاری خوبی با ارگانیسم های 

بدن نشان می دهد.
همچنین استفاده از این نانوذرات در بسته بندی شیر با 
خصلت آنتی باکتریال و ضد قارچی این نانو ذرات موجب 
افزایش عمر ماندگاری این فرآورده تا 32 روز بدون افزودن 

هیچ گونه ماده  نگهدارنده شده است. 

مراقبت از سالمندان هوشمند شد
یک مخترع ایرانی موفق به ساخت دستگاه هوشمند مراقبت از سالمندان شد که امکان 

مراقبت از راه دور را فراهم می کند.
پرهام دلالت، مجری طرح »دستگاه هوشمند مراقبت از سالمندان« گفت: امروزه در کشور ما 
لزوم احترام و توجه به سالمندان، براساس اعتقادات دینی و سنتی، ضروری است و در عین حال 
تغییر شرایط زندگی، مدرنیزه شدن و اشتغال اکثر اعضای خانواده  در بیرون از خانه، سبب شده 

که تغییراتی در آداب اجتماعی و زندگی افراد جامعه ایجاد شود.
وی ادامه داد: این امر سبب کمرنگ شدن توجهات و تکریم سالمندان شده است که این کار 
ضمن خدشه دار شدن تکریم آنها، موجب به مخاطره افتادن سلامت جسمی و روحی و روانی 

سالمندان می شود.
وی عنوان کرد: لیکن با توجه به مشکلات زندگی امروز، وجود دستگاهی که با بهره  گیری 
از تکنولوژی های سخت افزاری و نرم افزاری، بتواند به عنوان یاری گر فرزندان یا پرستار سالمند، 
نقش مثبتی در جهت تسهیل و کیفیت امر مراقبت از سالمندان ایفا کند، ضروری به نظر 
می رسد. دلالت اظهار داشت: بر همین اساس، اقدام به طراحی، پیاده سازی و ساخت دستگاهی 

هوشمند در جهت کمک به امر مراقبت و تکریم سالمندان کردیم.
وی در خصوص این دستگاه گفت: دستگاه هوشمند مراقبت از سالمندان، به عنوان وسیله  ای 
یاری دهنده در انجام امور خود مراقبتی سالمند نظیر اعلام زمان مصرف داروها و اعلام یادآوری 

جهت انجام تست های دوره ای مانند تست قند خون، تست فشار … عمل می کند.
دلالت ادامه داد: همچنین این دستگاه قادر است برای انجام اموری که سالمند نیاز به کمک 
دارد و انجام آن به تنهایی باعث ایجاد خطر می شود، هشدار دهد. وی  درباره دیگر ویژگی های 
دستگاه مراقبت از سالمند گفت: فراهم کردن امکان »مراقبت از راه دور« سالمند، برای پرستار یا 
نزدیکان وی و نیز الگویابی سلامت و وضعیت فردی از دیگر مزایای این دستگاه به شمار می رود.

وی با بیان اینکه سعی شده در این دستگاه سنسورهای چک کننده علائم سلامتی و 
همچنین ثبت روند تغییرات جسمانی سالمند در نظر گرفته شده، اظهار داشت: با استفاده از 
این دستگاه، می توان اطلاعات اخذ شده از ویژگی های جسمانی سالمند را در اختیار نزدیکان 
یا پزشک معالج وی قرار  داد. به گفته دلالت، همچنین امکان پایش و نمایش موقعیت فیزیکي 
فرد سالمند به ویژه سالمندان مبتلا به بیماری آلزایمر از قابلیتهای دیگر این دستگاه محسوب 
می شود. وی گفت: از این سیستم می توان برای مراقبت افراد سالمند با شرایط عمومی یا دارای 
بیماری های مزمن مانند بیماری های قلبی ، تنفسی ، آلزایمر و ... بهره برد؛ حال آنکه برای هر 

وضعیت امکان تخصصی شدن سیستم و تطبیق با شرایط وجود دارد.
 دلالت خاطر نشان کرد: بنا داریم فاز دوم این سیستم را جهت پایش بیماری سالمندان عرضه 
کنیم.   این طرح در ایده بازار پزشکی دانشگاه صنعتی امیرکبیر شرکت کرده و در حال حاضر 
کلیه مراحل ساخت و پیشرفت کار این دستگاه توسط شرکتی زیر نظر پارک علم و فناوری 

استان مرکزی در حال انجام است.

انعطاف پذیرترین صفحه نمایش دنیا رونمایی شد

پژوهشگران دانشگاه تبریز برای اولین بار موفق شدند از یک 
خانواده دوبال، 48 گونه در ایران و 30 گونه در دنیا را شناسایی 

کنند.
فرزانه کازرانی با بیان اینکه این نتایج در قالب رساله دکتری 
نمونه های  گونه ای  تنوع  و  »تاکسونومی  عنوان  تحت  وی 
 Dolichopodidae صحرایی و کلکسیونی دوبالان خانواده
به  غربی کشور«  و شمال  استان های شمال  از  بخشی  در 
دست آمده است، تصریح کرد: در این مطالعه در مجموع 
110 گونه متعلق به 24 جنس و هشت زیرخانواده، از خانواده 
Dolichopodidae جمع آوری و شناسایی شدند که در بین 

آنها 48 گونه برای ایران و 30 گونه برای دنیا جدید است.
به عنوان دشمنان  این حشرات  اهمیت  اضافه کرد:  وی 
طبیعی و عوامل کنترل بیولوژیک آفات به خصوص در جنگل ها 

علیه حشرات چوبخوار بوده و شناسایی آنها می تواند به کاربردی 
کردن این عوامل بالقوه کمک شایانی کند.

کازرانی با بیان اینکه جنگل های شمال ایران در حاشیه 
جنوبی دریای خزر و همچنین جنگل های ارسباران واقع در 
شمال غربی کشور به علت برخورداری از وضعیت اقلیمی 
خاص و گونه های نادر گیاهی و جانوری از ارزش و اهمیت 
بالایی برخوردارند، افزود: حفاظت از جنگل ها امر بسیار مهمی 
است که باید به آن توجه بیشتری کرد، با بررسی فون گیاهان 
و جانوران در این اکوسیستم ها می توان گام های موثری در 
جهت حفظ و حمایت از این جنگل ها برداشت. در این راستا 
و  موثر  نقش  می توانند   Dolichopodidae مگس های 
بسزایی به عنوان عامل کنترل بیولوژیک آفات در جنگل ها ایفا 
کنند.بر اساس این گزارش، از این تحقیق تاکنون تعداد چهار 

مقاله در مجلات JCR و 6 مقاله در مجلات ISI معتبر به چاپ 
رسیده است.این رساله با راهنمایی صمد خاقانی نیا، دانشیار 
گروه گیاه پزشکی دانشگاه تبریز و مشاوره علی اصغر طالبی 
کهدویی دانشیار دانشگاه تربیت مدرس و مارک پالت از موسسه 

تحقیقات جنگل ها و مراتع کشور بلژیک انجام شده است.

محققان مؤسسه فرانهوفر آلمان یک حسگر برای ربات ها تولید کرده اند که می تواند 
اسکن سه بعدی را از کل یک بسته مشکوک به بمب ارائه کند.

خنثی سازی بمب یکی از بهترین حوزه های برای ربات هاست تا در صورت ناموفق بودن 
عملیات، عواقب کمتری در انتظار باشد.

محققان آلمانی برای ارتقای این ربات ها، سیستمی تولید کرده اند که از مجموعه ای از 
حسگرهای چند حالته شامل یک اسکنر موج میلیمتری، یک دوربین دیجیتالی وضوح بالا 

و یک سیستم نظارت بر محیط سه بعدی تشکیل شده است.
این اجزا درون یک محفظه قرار گرفته و روی یک پلت فرم رباتیک قرار داده می شود. 

مهندسان خنثی کننده بمب از فاصله ایمن به کنترل از راه دور ربات می پردازند.
حسگرهای سه بعدی چرخان این ربات به ارائه اسکنی سه بعدی از صحنه جرم پرداخته 
و دوربین دیجیتالی، تصاویر وضوح بالایی را برای حفظ شواهد نوری ثبت می کند. در 
همین حین، حسگر موج میلیمتری به بررسی و اسکن منبع خطر پرداخته و تصویری از 
آنچه درون بسته وجود دارد، ارائه می کند. رایانه داخلی ربات سپس اطلاعات را جمع آوری 
کرده و آنها را به بازرسان ارسال می کند تا در آنجا با استفاده از تلفیق داده های حسگرها 

بر روی رایانه قرار بگیرند.
پس از اینکه بسته توسط ربات اسکن شد، متخصصان می توانند آنچه درون آن است را 
بررسی کرده در مورد تخریب یا سالم نگهداشتن بسته تصمیم بگیرند. داشتن این اطلاعات 
برای فرآیند خنثی سازی مفید است. این سیستم همچنین سابقه ای ایجاد می کند که 

کارشناسان می توانند آن را به مامورانی که به دنبال بمب گذاران هستند، ارائه کنند.
در حال حاضر اگر ربات خنثی کنده بمب بخواهد درون بسته یا کیف را نگاه کند، باید 
آن را درون یک ایستگاه متحرک پرتوی ایکس حمل کند که این امر، خطر تخریب 
بخشهایی از بمب را حین حمل به همراه دارد. اسکن بمب در همانجایی که قرار دارد 
به این معنی است که اطلاعات به سرعت و بدون نیاز به حرکت دادن بسته به دست 

کارشناسانان می رسد. 

فصل سرما و سلامت چشم ها
وقتی سوز سرما در صورت می پیچد، چشم ها نیز در امان نیستند. در واقع فصل سرما 
فصل بی رحمی با چشم ها هست و بدون شک خودتان نیز این بی رحمی را احساس 

کرده اید.   
خشکی و التهاب چشم ها از جمله مشکلات رایج در فصل سرما هستند. در واقع انعکاس 
نور خورشید روی برف ها و نیز خشکی هوای داخل منزل به دلیل استفاده از وسایل 
گرمایشی باعث تحریک چشم ها در زمستان شده و در طولانی مدت به ضعیف شدن آنها 
منجر می شود.  البته می توانید با این مشکلات مقابله و اثرات طولانی مدت آنها را بخصوص 

در ابتلا به آب مروارید و بیماری های قرنیه چشم خنثی کنید.
زمستان و مشکل شماره 1 چشم ها: خشکی چشم

خشکی چشم ها از جمله مشکلات رایج چشم در فصل زمستان محسوب می شود. این 
مشکل، خود را با احساس سوزش یا خارش و همچنین با احساس وجود جسم خارجی در 
چشم ها نشان می دهد.  زمانی که هوای منزل و محیط کار بیش از اندازه خشک باشد و 
یا در معرض باد و هوای سرد بیرون قرار داشته باشید، این مشکل بروز می کند.  معمولا 
افرادی که از لنز چشمی استفاده می کنند، بیشتر در معرض این مشکل قرار می گیرند. 
البته خشکی چشم در بین افراد دیگر بخصوص خانم هایی که در سنین قبل از یائسگی یا 
یائسگی قرار دارند نیز دیده می شود، چون افت میزان هورمون استروژن باعث بروز خشکی 
چشم ها می شود.  معمولا افراد شکایت می کنند که چشم هایشان دچار اشک ریزش 
شده است. اما واقعیت این است که چشم ها به اندازه ی کافی اشک تولید نمی کنند و 
زمانی که خشک و حساس می شوند، به طور غیرقابل کنترلی دچار اشک ریزش می شوند. 
متاسفانه مشکل خشکی چشم ها در طولانی مدت می تواند به ضعیف شدن چشم ها و 

یا آسیب قرنیه منجر می شود.
چه باید کرد؟

چشم ها را مرطوب کنید: آب و مایعات بیشتری بنوشید و در طول روز از دستگاه های 
بخور در منزل استفاده کنید.

از قطره استفاده کنید: قطره اشک مصنوعی و ژل ها و قطره های چشمی در داروخانه ها 
به فروش می رسند که برای مرطوب کردن چشم ها و پیشگیری از تبخیر سریع مایع چشم 
مناسب هستند. می توانید با چشم پزشک مشورت کرده و از این محصولات استفاده کنید. 
بیشتر پلک بزنید: اگر فعالیت ها و شغل تان به گونه ای است که زیاد به صفحه ی رایانه 
چشم می دوزید، لازم است که به اندازه ی کافی پلک بزنید و چشم ها را باز و بسته کنید. 
این کار خشکی چشم ها را کاهش می دهد.  اگر حین کار کردن، چشم هایتان زیاد خشک 
می شود عادت کنید که به طور مرتب پلک بزنید و از زل زدن به صفحه ی رایانه خودداری 
کنید. عینک بزنید: در روزهای سرد که باد شدید می وزد، حتما عینک آفتابی بزنید تا چشم 

ها از آسیب باد و سوز زمستان در امان بمانند.
زمستان و مشکل شماره 2 چشم ها: انعکاس نور خورشید از روی برف و یخ

توجه داشته باشید که نور خورشید در کوه های پوشیده از برف آسیب بیشتری به 
پوست و چشم می زند، البته نه به این دلیل که در ارتفاعات به خورشید نزدیک تر هستیم. 
فاصلهی زمین از خورشید 150 میلیون کیلومتر است و چند صد متر ارتفاع کوه تاثیری در 
این مسئله ندارد.  بلکه زمانی که از سطح دریا دور می شویم، به ازای هر هزار متر ارتفاع، 
میزان اشعه های ماورای بنفش 10 درصد افزایش پیدا می کند. علاوه بر این، انعکاس این 
اشعهها از روی برف به 90 درصد می رسد. در حالیکه شن و ماسه این اشعه ها را به میزان 
10 درصد و دریا به میزان 20 درصد انعکاس می دهد.   زمانی که چشم ها در معرض 
انعکاس نور خورشید قرار می گیرند، احتمال بروز التهاب قرنیه بالا می رود. این مشکل 
چشم ها را قرمز و دردناک و نسبت به نور حساس تر می کند. امکان دارد که نیاز به  درمان 
با قطره های آنتی بیوتیکی باشد. قرار گرفتن در معرض اشعههای ماورای بنفش در بروز 

آب مروارید نیز نقش دارد.
چه باید کرد؟

از چشم ها محافظت کنید: حتما عینک آفتابی ضدUV  بزنید. اگر اهل اسکی هستید، 
یادتان باشد که برف تازه اشعه های ماورای بنفش را تا 100 درصد انعکاس می دهد. 
بنابراین در ارتفاعات آسیب ها دو برابر هستند.  عینک آفتابی شما باید حداقل »یو وی 
400« باشد. در این صورت اشعه های ماورای بنفش A و B تا حد زیادی بلوکه می شوند.  
حواستان باشد که آب مروارید در کمین تمام اعضای خانواده هست. حتی کودکان نیز باید 
در روزهای برفی از عینک های آفتابی استفاده کنند. اگر اهل اسکی هستید، باید بیشترین 
دقت را در خرید عینک آفتابی داشته باشید. ساعتی را که بیرون از منزل هستید، محدود 
کنید: اگر عینک ندارید و یا آن را جا گذاشته اید، بهتر است ساعاتی را که در هوای بیرون 
قرار دارید، حتی در روزهای ابری محدود کنید. یادتان باشد که اشعه های ماورای بنفش از 

ابرها نیز عبور می کنند و به سطح پوست و چشم ها می رسند.

گاهی بعضی از ما، برای اطرافیان مان دوستی خاله خرسه داریم. از بیماری فرزندمان به شدت 
ناراحت هستیم اما گاهی ندانسته این ناراحتی را بیشتر می کنیم.

درست زمانی که بدون مراجعه به متخصص دارو به فرزندمان می دهیم. گاهی حتی بدتر از 
این هم هست؛ یعنی زمانی که داروهای خودمان را در مقدار کمتر به خورد کودک خردسال 
می دهیم. این درست مصداق همان دوستی خاله خرسه است.یعنی از روی علاقه و عشق 
سعی داریم بیماری فرزندمان را خوب کنیم اما راه را اشتباه می رویم. گذشته از اینها گاهی 
حواس مان پرت می شود که کودک خردسال در خانه داریم و هشدارها را فراموش می کنیم. 
بله، روی اکثر مواد شیمیایی و شوینده نوشته شده که از دسترس کودکان دور نگه داشته شود، 
اما انگار چندان این هشدارها را جدی نمی گیریم؛ بعد از بروز حادثه متوجه اشتباه مان می شویم، 
اما متاسفانه گاهی اشتباه بسیار گران تمام می شود تا آنجا که ممکن است سال ها و حتی گاهی 

تا پایان عمر درگیر یک غفلت و اشتباه شویم. 
علاوه بر توجه به وضعیت تغذیه و پوشش فرزندان مان لازم است کمی هم راجع به داروها و 
موادی که ممکن است باعث مسمومیت فرزندمان شود اطلاعات داشته باشیم. در این مطلب 
با دکتر اکبر کوشانفر، متخصص اطفال گفت وگو کرده تا راجع به تعدادی از داروها و موادی که 
باعث مسمومیت کودکان می شود، اطلاعاتی به شما بدهد.  لطفا جدی بگیرید: دکتر کوشانفر 
درباره انواع مسمومیت های کودکان می گوید: مسمومیت های دارویی در کودکان بسیار شایع 
است تا آنجا که اغلب مسمومیت های دارویی بین کودکان 2 تا 4سال دیده می شود. علت آن 
است که کودکان در سنین پایین معمولا داروها یا مواد شیمیایی را در دهن گذاشته و می بلعند. 
به علاوه ممکن است والدین از ناآگاهی داروهایی را برای کودکان مصرف کنند که جزء موارد 
خطرزاست یا در مواردی ممکن است والدین به تاریخ تولید و انقضای دارو توجه نکرده و اشتباها 
داروهای فاسد به کودکان بدهند، بنابراین به لحاظ پیشگیری از مسمومیت های دارویی توصیه 
می کنیم از خوراندن هر نوع دارویی به کودکان پرهیز کنید، خصوصا اگر به طور خودسرانه این 
کار را انجام می دهید. حتما و حتی برای داروهای ساده هم از مشورت متخصص اطفال کمک 
بگیرید. به علاوه به تاریخ انقضای دارویی که برای کودکان استفاده می کنید توجه کرده و حتما 
بروشور داخل آن را بخوانید. مواردی جهت پیشگیری از حساسیت و موارد هشدار در بروشور 
انواع داروها نوشته شده که باید آن را مدنظر داشته باشید. علاوه بر تمام اینها باید مراقب 
کودکان باشید و انواع دارو و مواد شیمیایی خصوصا انواع شوینده ها را از دسترس آنها دور کنید. 
نکته مهم دیگری که وجود دارد این است که برای فریب کودکان، داروها را با عناوینی مثل 
خوراکی، شیرینی و… به خورد کودکان ندهید. با این کار کودکان ممکن است یاد بگیرند 
که دارو خوردنی خوشمزه ای است و آن را مصرف کنند. به تمام نکات گفته شده این را هم 
باید اضافه کرد که به خانواده ها توصیه می کنیم بهتر است برای درمان فرزندان خود از شربت 
به جای قرص استفاده کنند. استفاده از قرص ممکن است مشکلات بلع را هم در کودکان 

سنین پایین تر ایجاد کند.
و  تب  برای  والدین  برخی  است:  بزرگسالان  برای  فقط  بزرگسالان،  داروهای   
سرماخوردگی کودکان ممکن است داروهای سرماخوردگی بزرگسالان را در مقدار کم به 
خورد فرزندان شان بدهند. مثلا قرص سرماخوردگی را نصف می کنند یا نصف قاشق شربت 
سرماخوردگی بزرگسالان را به فرزندشان می دهند. تصور این است که چون مقدار دارو کم 
است ضرری ندارد، درحالی که غلظت ترکیبات داروهای بزرگسالان و کودکان متفاوت است و 
هر دارویی برای گروه سنی خاصی تجویز می شود. این کار مانند آن است که داروی کودکان را 
با دوز بیشتر به فرزندتان داده اید که به شدت منع می شود. این کار باعث می شود که هم دارو 
اثر لازم را نداشته باشد و هم ایجاد مسمومیت کند. نکته مهم این است که به هیچ عنوان برای 
کودکان کپسول ایبوپروفن تجویز نمی شود. اگر در مواقع بسیار ضروری به ایبوپروفن نیاز باشد، 
از شربت این دارو استفاده می شود؛ فقط در دوز مجاز و زمان دقیق. کما و مرگ با داروی 
ضدافسردگی: انواع داروهایی که برای بزرگسالان تجویز می شود ممکن است برای کودکان 
ایجاد مسمومیت کند. از جمله داروهایی که مسمومیت های شدید برای کودکان ایجاد می کند 
داروهای ضدافسردگی بزرگسالان است. قرص های ضدافسردگی بزرگسالان برای کودکان 
فوق العاده خطرناک است و اگر کودکان این داروها را در دوز بالا مصرف کنند، ممکن است 
دچار عوارضی مثل ناراحتی های قلبی، بیهوشی و کما شوند. این نوع مسمومیت حتی در موارد 
شدید ممکن است به مرگ کودک منجر شود. داروهای ضدتشنج، زنگ هشدار برای 
کودکان: داروهای ضد تشنج و ضد صرع نیز به شدت برای کودکان خطرناک است. داروهایی 
که برای کنترل صرع و تشنج به کار می روند، خواب آور بوده و ممکن است عوارضی مثل 
آلرژی را در کودکان ایجاد کند. خصوصا اگر کودک زمینه و استعداد آلرژی داشته باشد این 
مورد  شدیدتر بروز خواهد داد. عوارض پوستی هم ازجمله مضرات مصرف داروهای ضدتشنج 
برای کودکان است. آسپیرین با احتیاط مصرف شود: برای مسکن درد کودکان می توان 
از شربت استامینوفن استفاده کرد. با این حال گاهی اوقات ممکن است پزشک آسپیرین بچه 
در دوز 100میلی گرم برای کودکان تجویز کند. این دارو باید هر 8ساعت یک بار مصرف شود 
و باید حتما کاملا در آب حل شده و به خورد کودک داده شود. مصرف آسپیرین حتی اگر 
مخصوص کودکان باشد، حتما باید طبق نظر پزشک باشد. مصرف خودسرانه و بیش از حد 

آسپیرین ممکن است کودک را در معرض نوعی بیماری مهلک به نام نشانگان ری که با ورم 
مغز و کبد همراه است، قرار دهد. این بیماری ممکن است باعث کما و مرگ شود. البته امکان 
درمان این بیماری نیز وجود دارد. به علاوه خونریزی معده هم از عوارض مصرف دوز بالای 
آسپیرین در کودکان است. داروی دیگری جایگزین جنتامایسین شود: تزریق آمپول 
جنتامایسین هم از جمله موارد ممنوعه برای کودکان محسوب می شود. این آمپول می تواند 
عوارض کلیوی برای کودکان داشته باشد. در این صورت مصرف آن اگرچه بیماری آن زمان را 
درمان می کند اما در آینده مشکلاتی را به همراه خواهد داشت، بنابراین هنگام مراجعه به پزشک 
بخواهید که تا حد امکان از تجویز این آمپول خودداری کرده و داروی دیگری را جایگزین کند. 
اگرچه همکاران در این زمینه مراقبت های لازم را دارند. خونریزی معده، ارمغان کورتون 
برای کودکان: قرص های کورتون از دیگر موارد منع مصرف در کودکان است که البته گاهی 
برای کودکان تجویز می شود. این دارو باید در دوز بالا مصرف شود و دوز بالای این دارو در 
کودکان خونریزی معده و عوارض گوارشی مثل التهاب و درد گوارشی را به دنبال خواهد داشت. 
داروی خواب آور،هرگز: اگر کودک تان در به خواب رفتن مشکل دارد به هیچ عنوان نباید از 
داروهای خواب آور برای این کار استفاده کنید. البته در برخی موارد ممکن است متخصص 
این داروها را تجویز کند اما بهتر است با استفاده از این داروها فرزندتان را نخوابانید. اگر تصور 
می کنید مشکلی در خوابیدن فرزندتان وجود دارد سعی کنید مشکل را رفع کنید. استفاده 
از داروهای خواب آور فقط خط زدن صورت مسئله است بدون حل آن. در درجه اول آرامش 
داشته باشید و آن را به فرزندتان انتقال دهید. آرامش، جای مناسب برای خواب، سیر بودن 
کودک و… می تواند در خواباندن کودک موثر باشد. با داروی ضدتهوع از مشکل اصلی 
غافل می شوید: اگر فرزندتان استفراغ می کند، نگران نباشید. این مورد اگر در حد زیاد نباشد 
به خودی خود رفع می شود، اما اگر تصور می کنید تعداد استفراغ فرزندتان در طول روز بیش از 
حد نرمال است به پزشک مراجعه کنید. برای رفع این مشکل به هیچ عنوان از داروی ضدتهوع 
استفاده نکنید. اگر استفراغ بیش از حد باشد ممکن است نشانه یک مشکل دیگر باشد، بنابراین 
با مصرف دارو و قطع استفراغ علاوه بر مضرات دارو، از مشکل اصلی غافل می مانید. سوزش 
و التهاب با سفیدکننده: مورد بعدی مسمومیت با مواد شوینده است که شخصا  300 مورد 
از کودکانی که بر اثر خوردن مواد شوینده دچار مسمومیت شده بودند را در یک سال تحت 
نظارت داشته ام. سفیدکننده مهم ترین شوینده ای است که عوارض بسیار خطرناکی به دنبال 
خواهد داشت و معمولا هم به جای آب نوشیده می شود. عوارضی مانند قرمزی و ورقه ورقه شدن 
پوست، ورم و سوزش دهان، سوختگی و التهاب بدن و درد معده ازجمله مضرات نوشیدن 
سفیدکننده است. اگر کودک تان اشتباهی سفیدکننده نوشید، قبل از هر چیز خونسردی خود 
را حفظ کنید. مقدار زیادی شیر می تواند تا رسیدن به اولین مرکز درمانی راهکار مفیدی باشد.

محلول لوله باز کن و خطر پارگی مری: یکی از مواد شوینده بسیار خطرناک، محلول لوله 
باز کن بوده که اسیدی بسیار قوی است. زخم مری مهم ترین و خطرناک ترین عارضه ای است 
که در صورت نوشیدن محلول لوله بازکن در کودکان ایجاد می شود. پس از نوشیدن محلول 
لوله بازکن، ممکن است تا یک یا دو ماه تنگی مری ایجاد شود و فرد نتواند غذا بخورد. به علاوه 
درمان این عارضه هم بسیار سخت و طاقت فرساست. در صورتی که فرزندتان مواد شوینده 
را به اشتباه مصرف کرد، حتما به اورژانس مسمومیت مراجعه کنید تا اقدامات درمانی لازم 

انجام شود.

داروها و مواد شیمیایی خطرناک برای کودکان
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اجتماعی 6

کارکرد هاي اجتماعي در امنیت پایدار

تعامل اجتماعي
شکل تعامل اجتماعي شبیه به تبادل اجتماعي است 
با این تفاوت که طرفین معامله در اکثر مواقع به صورت 
میداني و رو در رو به گفتگو و مذاکره پرداخته و کالاهاي 
مادي و معنوي و یا آموزشي و فرهنگي را تبادل مي نمایند. 
لزوما جنس هاي معاوضه شده نباید همسان یا هم اندازه باشند بلکه هدف، تبدیل به احسن 
نمودن کالاها و بدست آوردن نتیجه برُد، برُد براي هر دو طرف است. با این کار ظرفیت ها 
گشایش یافته و قدرت ها افزایش مي یابد. چرا که انرژي هاي غیر همسو که در برخي مواقع 
همدیگر را خنثي مي کنند به هم پوشاني متقابل پرداخته و تعامل که از زیباترین معاملات 
است در یک فضاي سالم و دوستانه و با رضایت و مساعدت دو طرف یا دو گروه شکل 

گرفته و موجب ارتقاء توان جمعي مي گردد.
در جامعه گروه هاي مختلفي را مي توان شناسایي نمود که هر کدام بنا به دلایلي شکل 
گرفته و اهداف گوناگوني را دنبال مي نمایند. به عنوان مثال نخستین گروه را جمع شدن 
تصادفي افراد یا اصطلاحاَ تجمع مي گویند که تعدادي افراد مانند مسافران یک اتوبوس یا 
تماشگران یک بازي ورزشي براي جابه جا شدن و یا دیدن یک مسابقه در کنار هم گرد 
آمده و تعامل آن ها در حد همان وقتي  است که در کنارهم به صورت اتفاقي قرار مي گیرند. 
این گروه نسبت به سود و زیان یکدیگر حساس نبوده و شکل و اندازه تعاملاتشان نیز به 
میزان همنشین و همراه بودنشان خلاصه مي گردد. البته افراد به تناسب نقش و دقت 
نظري که در چنین گروه هایي پیدا مي کنند، مي توانند از این زمان اندک براي خود 
دریچه اي به تعاملات گسترده تر بعدي اعم از مثبت یا منفي که نتایج آن مي تواند به 
فرصت یا تهدید تبدیل شوند باز نمایند. اینگونه تأثیر گذاري یا تأثیر پذیري هاي زود هنگام 
به قدرت کلام و یا نفوذ گویند و ذائقه و شرایط گیرنده بستگي خواهد داشت. اما دومین 
گروه را مي توان به اقوام یا نژادها و یا تقسیم بندي هاي شغلي و جنسي اختصاص داد که 
با ویژگي هاي سببي و یا نصبي در کنار هم قرار گرفته و به تعاملات اجتماعي مي پردازند. 
رابطه این گروه به نسبت دسته قبلي، قوي تر بوده و از تعصب و استحکام بیشتري برخوردار 
است.  به همین دلیل از ظرفیت بالاتري جهت حمایت و همپوشاني اجتماعي برخوردار 
بوده  و تعاملات با توان بیشتري در بین آن ها شکل مي گیرد. سومین گروه مربوط به 
افرادي است که در الگوي کنش متقابل به طور منظم و مستمر سهیم مي باشند، این گروه 
به دلایل متعددي مي توانند در کنار همدیگر قرار گرفته و به همدیگر کمک نمایند و لازمه 
این ارتباط، حس معنوي و انساني و بعضاً عاطفي افراد است که پس از مشاهده مشکلات 
همدیگر به آن ها دست داده و زمینه را براي خدمات متقابل فراهم مي سازد. به عنوان مثال 
مي توان دو خانواده که در همسایگي یکدیگر قرار گرفته اند را نمونه قرار داد، به صورتي که 
شوهر خانواده اولي هنگامي که سرپرست خانواده دوم حضور ندارد فرزندان او را به مدرسه 
و یا درمانگاه مي رساند و مانند یک پدر در قبال آن ها انجام وظیفه مي نماید و متقابلًا 
هنگامي که خانواده اول به مسافرت مي روند خانواده دومي از منزل آن ها حفاظت و مراقبت 
مي کنند. ممکن است این تعامل هم جنس نباشد ولي مشاهده مي شود که هر دو خانواده 
به امنیت و آسایش یکدیگر کمک کرده و نگراني خویش را برطرف مي نمایند. مطمئناً 
صدها نمونه از این تعاملات مي تواند در جامعه شکل گرفته و به امنیت پایدار کمک نماید.

با این توضیحات به نظر مي رسد، در هر سه گروه مي توان، تعاملات اجتماعي را تولید 
و تقویت نمود و با مدیریت به هنگام آن ها از طریق اقدامات فرهنگي و اجتماعي و بارور 
سازي ظرفیت هاي باالقوه فطري و عاطفي و حتي قومي و صنفي نسبت به تقویت وحدت 
و یکپارچگي ملي و همچنین هم افزایي سرمایه هاي انساني و اقتصادي و فاصله گرفتن از 
رفتار هاي انحصاري و فردي کمک نمود. روح جمعي و احساس تعلق به هم نوعان و تلاش 
براي تعاملات اشاره شده به معناي از دست دادن هویت فردي نیست بلکه حس مشارکت 
و مبادله خوبي ها به یکدیگر براي تحقق جامعه آرماني سرشار از صمیمیت و امنیت است 
تا اینکه افراد فقط خود را ندیده بلکه نگاهي جمعي و جامع داشته باشند. با گسترش این 
فضا، محیط هاي اجتماعي، از قبیل خیابان و بازار صحنه خودبیني و منفعت طلبي و سبقت 
گرفتن از دیگران و یا تعدي به حقوق سایر شهروندان نبوده بلکه انسان ها نوبت و امتیازات 
خود را به سایر افراد جامعه به ویژه قشر ضعیف تر پیشنهاد و تعارف کرده و به جاي آن 

مدال هاي اخلاق و انسانیت را دریافت و معامله مي نمایند.
فرماندهی انتظامی استان قم

آسیب هاي  اجتماعي؛  چالش ها و راهکارها 
آسیب هاي  اجتماعي  در هر جامعه اي  قابل  پیش بیني  و انتظار است . همانگونه  که  یک  
انسان  در طول  عمر و رشد خود بیمار مي شود و این  امر دور از انتظار نیست ، یک  جامعه  

هم  دچارانحرافات  اجتماعي ، کجروي ، بزه  و آسیب هاي  اجتماعي  مي گردد. 
امّا میزان  شیوع  آسیب ها، درجه  آن  و بالاخره  نوع  آنهاست  که  مشخص  مي کند آن  جامعه  

از حد طبیعي  و قابل  انتظار بالاتر رفته  است  یا خیر. 
از طرفي  با گذشت  زمان ، تغییرات  اجتماعي ، سیاسي ، فرهنگي ، جنگ  و حتي  حوادث  
طبیعي  چون  زلزله  یا خشکسالي  و نیز گسترش  زندگي  شهري ، ماشینیزم  و ورود تکنولوژي  

همه  و همه  نوع  و شکل  آسیب هاي  اجتماعي  را در یک  جامعه  تغییر مي دهد. 
از این  رو بررسي  آسیب هاي  اجتماعي  در یک  جامعه  با جامعه  دیگر متفاوت  است  و در 
یک  جامعه  نیز با گذشت  زمان  و عوامل  برشمرده  تغییر مي کند بنابراین  همواره  محققین  

نیازمند مطالعه  و بررسي اي  میداني  و زنده  در این  موردند. 
اگر بخواهیم  لیستي  از آسیب هاي  اجتماعي  را نام  ببریم  مي توانیم  به  موارد زیر اشاره  

کنیم  . 
لیست  آسیب هاي  اجتماعي  

 ـخودفروشي  و   ـانحرافات  جنسي 6   ـقاچاق  5   ـدزدي 4   ـبزهکاري3   ـاعتیاد2   1
 ـگروه هاي    ـخودکشي11   ـتجاوز10   ـقتل ، جنایت  و خشونت 9   ـرشوه 8  روسپیگري   7 
 ـدختران    ـضرب  و جرح  و حملات  خیاباني  14   ـسرقت13  خلافکار و ضد اجتماعي12 

 ـکلاهبردي    ـبیماري هاي  آمیزشي 17   ـطلاق16  فراري  و فراز از خانه   15 
در حال  حاضر با گسترش  تکنولوژي  رسانه هاي  جمعي  و امکانات  مخابراتي  نظیر موبایل ، 
اینترنت  و ماهواره  ، جوامع با آسیب هاي  اجتماعي  نویني  مواجه  شده اند مثل : تأسیس  
انواع  شرکت هاي  هرمي  که  گاهي  اقتصاد بعضي  کشورها رابه  ورشکستگي  کشانیده اند و از 
طرفي  سرمایه هاي  میلیون ها نفر را کلاهبرداري  کرده اند یا فروش هاي  تقلبي  و دروغین  در 
شبکه هاي  اجتماعي  و اینترنتي  و یا گسترش  سایت هاي  سکسي  و کانال هاي  ماهواره اي  

پورنوگرافیک  که  في الواقع  انحراف  اجتماعي  بسیاري  را رقم  زده اند. 
و یا ارتباطات  ناسالم  و انحرافي  از طریق  خطوط  موبایل ، چت  کردن  در کامپیوتر و 
شبکه هاي  اجتماعي  و برقراري  روابط  ناسالم  و اخاذي  و سوءاستفاده  جنسي  متعاقب  آن  
است .  و یا تشکیل  گروه هاي  انحرافي  مثل  شیطان پرستان  یا نئونازي ها و انظاع  گروه هاي  
در غالب  موسیقي  که  جوانان  ونوجوانان  بیشماري  را در دام  انحراف  و سرخوردگي  سوق 

مي دهند. 
عوامل  آسیب هاي  اجتماعي  

همانگونه  که  بیماري  در انسان  نتیجه  کنش  و واکنش  توأمان  بدن  است ، آسیب هاي  
اجتماعي  نیز در اثر کنش  و واکنش  انسان  با اجتماع  است . به عبارتي  ویروس  از بیرون  و 

آمادگي  و ضعف  بدن  از درون  مي تواند مسبب  بیماري  انسان  شود.
 آفات  و مشکلات  اجتماعي  و از طرفي  ضعف  و کمبودهاي  درون  اجتماع  و انسان  مي تواند 

به  پدیدهاي  امراض  وآسیب هاي  اجتماعي  کمک  کنند. 
در واقع  براي  شناخت  عوامل  آسیب هاي  اجتماعي  همزمان  باید هم  نگاهي  به  بیرون  و 
همه  به  درون  اجتماع ، مناسبت هاي  آن  و انسان هاي  داخل  یک  جامعه  داشته  باشیم  درغیر 

این  صورت  و بانگاهي  یکسویه  نتیجه اي  حاصل  نمي شود. 
عوامل  بیروني  آسیب هاي  اجتماعي  

 ـنابساماني  اقتصادي     1
 ـتشنج ها و درگیري هاي  سیاسي    2

 ـعدم  مدیریت  صحیح  تکنولوژي  ارتباطات ، ماهواره ،   ـجنگ ، قحطي ، خشکسالي   4   3 
 ـعدم  پاسخگوئي    ـناکارآمدي  آموزش  و پرورش 6  شبکه هاي  اجتماعي ، اینترنت   5 
مدیریت  یک  جامعه  و دولت  به  نیازهاي  واقعي  شهروندان  و تأمین  نسبي  نیازهاي  

فیزیولوژي ، رواني  و اجتماعي  آنها 
 ـعدم  وجود مقررات  و قوانین  مناسب  و بي عدالتي  قضائي  در کشور   7

عوامل  دروني  آسیب هاي  اجتماعي  
 ـبروز و   ـجو نامناسب  خانواده  و آشفتگي هاي  خانوادگي  و انحرافات  درون  آن   2   1
 ـعدم    ـفقر اقتصادي ، فرهنگي   4  شیوع  اختلالات  رواني ، بي ثباتي  عاطفي  و شخصیتي   3 
آموزش پذیري  و فرهنگ پذیري  اجتماعي ، نظم پذیري  و وجدان  اخلاقي ، اجتماعي  صحیح  
 ـوجود تناقضات ، تضادها و محرومیت هاي  افراد در مسائل   و متعادل  در افرادیک  اجتماع   5 

اجتماعي  و فرهنگي  و رواني  
راهکارها 

وقتي  به  تابلوي  علل  آسیب هاي  اجتماعي  رجوع  کنیم  خود به  خود به  روش هاي  درماني  و 
راهکارهاي  آن  پي  مي بریم . همانگونه  مي توانیم  حدس  بزنیم  جهت  پیشگیري  چه  کارهایي  
باید انجام  داد.  به گزارش پایگاه خبري پلیس، در وهله  اوّل  مي بایست  عوامل  بیروني  موثر 
در آسیب هاي  اجتماعي  را از طریق  بهبود نظام  دولتي  و اجتماعي  درست  کرد مثل  تصویب  
قوانین  درست  و تناسب  با شرایط  جامعه ، سالم سازي  بدنه  ادارات ، نهادها و سازمان ها، از 
بین  بردن  فقر، اصلاح  نظام  آموزشي  و آموزش  و پرورش ، نگرش  مناسب  و عملکرد صحیح  
تناسب  با روز در خصوص  وسائل  ارتباط  جمعي  مثل  تلویزیون ، ماهواره ، کامپیوتر، اینترنت  
و موبایل ، ایجاد فضاي  سیاسي ، سالم ، آزاد و گفتگو به جاي  فضاي  امنیتي ، ارعاب  و خشونت ، 
از بین  بردن  درگیري هاي  سیاسي  و رقابتي  ناکارآمد و ایجاد تفاهم ، همدلي  و همکاري  در 
سطح  مدیران  جامعه ، از بین  بردن  تناقضات ، تضادها و تعارضات  در رفتار، گفتار و عملکرد 
امور فرهنگي ، اجتماعي  و حتي  اقتصادي ، توجه  ویژه  به  امر ازدواج ، تشکیل  خانواده  و به  
دنیا آوردن  بچه  که  لازمه  آن  ایجاد محیط هاي  آموزشي  قبل  و پس  از ازدواج  است  و آلان  

شهرداري  هر شهر با کمک  سازمان هاي  ذیربط  دخالت  مي کنند.
  همینطور توجه  ویژه  به  سلامت  رواني  افراد جامعه ، اختصاص  بودجه  کافي ، استفاده  از 
نخبگان  در این  زمینه  جهت  بالابردن  ضریب  سلامت  روان  در اجتماع  و به  پا کردن  مراکز 

 ـمشاوره  و استفاده  بهینه  از صدا و سیما در این خصوص .  بهداشتي  رواني  

یکی از مهمترین عوامل اثرگذار در جذب توریست و مسافر نمادها و جلوه های بصری 
شهر محسوب می شود. جلوه هایی که متاسفانه در شهر کریمه اهل بیت)س( کمتر به چشم 

می خورد.
تا به حال تنها نامش را شنیده و تصویرش را از قاب جادویی خانه اش تماشا کرده، برای 
بار اول است که بار سفرش را به سوی این شهر بسته است و قرار است چند روزی را در این 
شهر سپری کند. هر قدر نزدیکتر می شود شوق زود رسیدن در او فزونی می یابد. تابلو فاصله 

40 کیلومتری را نشان می دهد.
بیابان های خشک و کویری چشمانش را خسته کرده است. کم کم نزدیک و نزدیک تر 
می شود. بیابان های خشک و بی آب و علف تبدیل به خرابه ها، دامداری ها، صنوف مزاحم و... 
می شود! کمی تعجب می کند و باز مسیرش را ادامه می دهد نزدیک تر که می شود تنها یک 
تابلو در گوشه جاده به چشم می خورد که رویش نوشته شده به شهر قم خوش آمدید!!! در 
داخل شهر هم خبری از خوشامدگویی به زائرین نیست و تنها چند تابلو مسیر حرم را هدایت 

می کند و بس....
یکی از مهمترین عوامل اثرگذار در جذب توریست و مسافر نمادها و جلوه های بصری 
شهر محسوب می شود. جلوه هایی که متاسفانه در شهر کریمه اهل بیت)س( کمتر به چشم 
می خورد و اصلا زیبنده و در شان این شهر مقدس نیست به طوری که با ورود به این شهر 

نمی توان احساس حضور در یک شهر معنوی را در خود یافت.
 باید بدانیم که ورودی هر شهر نقشی مهم در میزبانی از میهمانان و در واقع نقشی دعوت 
کننده دارد و می تواند نشاط را به مسافران ارزانی کند. از آنجایی که روزانه مسافران و زائران 
داخلی و خارجی بی شماری به شهر قم سفر می کنند و روز به روز به آمار جمعیت ورودی 
این شهر افزوده می شود جای تعجب و تاسف است که چرا تا به حال اقدامی جدی برای 

ساماندهی ورودی های شهر در دستور کار قرار نگرفته است. 
میثم حیدری از جمله مسافرانی است که قم را مقصد سفر خود انتخاب کرده است. وی 
گفت: از آنجا که از ابتدا هدف اصلی من از آمدن به قم زیارت حضرت معصومه)س( و رفتن 
به جمکران بود با ورود به قم نیز تمام حواسم رسیدن به همین مقصد بود و در بین راه جاذبه 

دیگری که من را به سوی خود جلب کند، وجود نداشت.
وی با بیان اینکه در ورودی شهر نیز با تراشکاری ها و تعمیرگاه ها و مصالح فروشی ها روبه رو 
بودیم ادامه داد: مطمئنا این مناظر فضای دلچسبی برای مسافر ایجاد نمی کند و همین عاملی 
می شود که هر زائر بعد از زیارت این شهر را ترک کند و ماندگاری زیادی نداشته باشد در 
حالیکه فراهم سازی امکانات و زیرساخت ها برای افزایش اقامت مسافران می تواند کمکی بزرگ 

به رونق و توسعه شهر کند. 
البته قابل ذکر است که تازگی ها صحبت هایی در این خصوص از شورای شهر به گوش 
می رسد اما اینکه آیا به مرحله اجرا برسد و به عنوان یک دغدغه اصلی بدان توجه شود باید 

همچنان صبر کرد و انتظار کشید...
به گزارش فارس؛ حسن بختیاری نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم پس از اینکه بارها 
توجه و اهمیت به این مسئله را مورد تاکید قرار داده بود، می  گوید: متاسفانه ورودی های شهر 
قم به هیچ وجه وضعیت مطلوبی ندارد و کاربری های ورودی شهر نامتناسب با فضای معنوی 
شهر است. وی با بیان اینکه تغییر این کاربری ها و صنوف تلاش و همکاری چندین دستگاه را 
می طلبد ادامه می دهد: وضعیت محور ورودی جعفریه بسیار تاسف بارتر از دیگر محورهاست 
در حالی که این محور، محور ورودی به شهر حضرت معصومه )س( بوده و باید مورد توجه 

و حساسیت ویژه قرار گیرد.
وی با اشاره به ساخت و سازهای غیرمجاز در ورودی شهر و مقابله با این وضعیت گفت: 
اکنون برای مقابله با این وضعیت تعیین کاربری صورت گرفته و برای این مناطق طرح های 
توریستی، فرهنگی، ورزشی و... در نظر گرفته شده است که در صورت تصویب شدن توسط 

مسئولان ذیربط تحولاتی را در این مناطق شاهد خواهیم بود.
وی عدم همکاری برخی سازمان ها و مجموعه ها را علت برخی مشکلات کنونی دانست و 
گفت: در صورت همکاری مسئولان امر می توان با تغییر کاربری مشکلات را با سرعت بیشتر 

حل و فصل کرد.
بختیاری تغییر و تحول در این محورها را نیازمند تغییر رویکرد و سیاست مجموعه  استان 

عنوان کرد.

سید امیر سامع معاون خدمات شهری شهردار قم نیز از ایجاد نمادهایی در ورودی های شهر 
خبر می دهد. وی با بیان اینکه قرار است این نمادها معرف علمای قم باشند، ادامه داد: این 
طرح برای معنوی ساختن فضای شهر است تا مسافران نیز با ورود به شهر آرامشی معنوی 

را به دست آورند.
ناصر سرمدی کارشناس امور شهری نیز ایجاد فضای بصری در شهر را یکی از مهمترین 
وظایف سازمان زیباسازی شهر دانست و گفت: محور ورودی هر شهری می تواند بیانگر 
وضعیت توسعه و ترقی و پشتوانه فرهنگی آن شهر باشد و دیدی جامع نسبت به وضعیت 

کلی شهر را به مخاطب القا کند.
وی با بیان اینکه قم شهری مذهبی است و همه زائران در این شهر به دنبال ارتقاء معنویت 
خود هستند، ادامه داد: لازم است از سوی سازمان زیباسازی شهری نمادهای متناسب با 
فضای معنوی شهر ایجاد و نصب شود و معماری های ایرانی و اسلامی جایگزین معماری هایی 

به سبک غربی شود.
وی گفت: در بسیاری از شهرها از جمله شیراز، اصفهان ، همدان و... وجود یک ماکت و 
نماد سبب شهرت آن شهر شده است اما در قم صرف نظر از نمادهای مذهبی یعنی جمکران 
و حرم مطهر حضرت معصومه)س(، نمادی که بتواند بیانگر فضای ویژه این شهر باشد بسیار 

کمرنگ است.
سرمدی همچنین ایجاد فضای سبز و ساخت استراحت گاه در ورودی و خروجی شهرها را 
مهم دانست و گفت: نورپردازی  نیز تاثیر و اهمیت زیادی در جذب و آرامش روحی مسافران 

می تواند داشته باشد.
این کارشناس امور شهری با اشاره به اینکه از سوی شهرداری اقداماتی در این زمینه در 
دست طراحی و اجرا قرار دارد، گفت: به نظر ورودی تهران و جعفریه شاخص ترین ورودی های 

استان هستند و باید در اولویت زیباسازی و رفع کاربری های نامتناسب قرار گیرند.
با این حساب باید بدانیم که زیباسازی شهری اصلی مهم است که سازمان شهرداری و 
فضای سبز باید بدان توجه وافر داشته باشند ایجاد فضاهای تفریحی و توریستی، ساخت 
پل های زیبا، نورپردازی های جذاب، طراحی تابلوهای معنوی و نصب در ورودی شهر و 
همچنین ساماندهی مشاغل مزاحم و حذف آنها از ورودی شهرها می تواند از جمله اموری 
باشد که به زیباسازی و ساماندهی ورودی شهر کمک کند. چراکه هر گردشگر و زائر زمانی که 
برای نخستین بار و در بدو ورود منظره ای کویری و مملو از خرابه ها و نابسامانی ها را می نگرد 
ناخودآگاه تمام این منظره ها تا پایان سفر در خاطرش باقی خواهد ماند و حتی جلوه های 
سامان یافته درون شهر نیز نمی تواند آن نقش بسته شده در ابتدای سفر را از ذهن او پاک 
کند و همین امر می تواند از تاثیر فضای دینی و معنوی شهر بر مسافران بکاهد. از این رو لازم 
است مسئولان و متولیان هرچه سریع تر و تا فرصت باقیست قبل از آغاز سفرهای نوروزی 
به این وضعیت سامان بخشند تا بتوانند در سال جدید خاطره ای خوش و فضایی متفاوت با 

دیگر شهرها را برای مسافران به نمایش درآورند و بر ماندگاری مسافران در شهر بیافزایند. 

نمادهایی که می توانند به شهر هویت بخشند

حال ناخوش ورودی های قم
کاظم   مجتبایی

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهي انتظامي استان از کشف350 کیلوگرم مواد 
مخدر از نوع حشیش و تریاک در قم خبر داد. 

سرهنگ غلام عباس بلفکه  در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، گفت: با توجه به 
شناسایي یک باند قاچاق مواد مخدر که از یکي استان هاي غربي کشور موادمخدر تهیه و به 
مرکز کشور انتقال مي دادند، دستگیري متهمان و کشف محموله در دستور کار مأموران پلیس 
مبارزه با مواد مخدر استان قم قرار گرفت. به گفته وي در این خصوص شب گذشته پس از 
اطلاع از این که متهمان با یک دستگاه خودرو پژو 405 در حال عبور از محورهاي مواصلاتي 
استان قم هستند بلافاصله چندین اکیپ از مأموران مبارزه با مواد مخدر استان به محل هاي 
مورد نظر اعزام شدند. بلفکه گفت: در ادامه، خودرو متهمان در یکي از جایگاه هاي سوخت 
استان شناسایي و سپس هر دو نفر دستگیر شدند. رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهي 
انتظامي استان قم اضافه کرد: این افراد اهل یکي از استان هاي جنوبي کشور هستند، که با 
انتقال خودرو به پلیس مبارزه با مواد مخدر استان بیش از 300 کیلوگرم حشیش و حدود 50 
کیلوگرم تریاک کشف و نهایتاً متهمان پس از تشکیل پرونده جهت سیر مراحل قانوني تحویل 

مرجع قضائي استان شدند.

رئیس پلیس آگاهي استان  قم:

دست سارقان مغازه در قم
 کمتر از48ساعت رو شد

رئیس پلیس آگاهي فرماندهي انتظامي استان از دستگیري دو سارق مغازه در قم خبر داد و 
گفت:با تلاش مأموران آگاهي استان متهمان در کمتر از48ساعت دستگیر شدند.

سرهنگ احمد کرمي در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، اظهارداشت:در پي طرح 
شکایت فردي مبني بر اینکه مغازه وي با تخریب شیشه سکوریت مورد دستبرد قرار گرفته 
و اموال داخل آن شامل20عدد کیف زنانه و مبلغ 17میلیون ریال به سرقت رفته پرونده در 
دستور کار مأموران آگاهي استان قرار گرفت.به گفته وي در ادامه پس از حضور مأموران در 
محل و روئیت تصاویر ضبط شده توسط دوربین هاي مداربسته متهمان شناسایي شد.رئیس 
پلیس آگاهي استان قم افزود:سپس با اخذ دستور از مقام قضائي استان طي دو عملیات هر 
دو نفر در کمتر از48ساعت دستگیر شدند.سرهنگ کرمي افزود:متهمان در تحقیقات مأموران 
به سرقت از دو مغازه دیگر به ارزش300میلیون ریال در استان اعتراف و نهایتاً پس از تشکیل 
پرونده جهت سیر مراحل قانوني تحویل مرجع قضائي استان و با صدور قرار قانوني مناسب 
راهي زندان شدند.رئیس پلیس آگاهي استان قم در پایان ضمن هشدار به کسبه خواست، تا از 
نگهداري وجوه نقد بیش از حد معمول در مغازه خودداري کرده و سریعاً آن را به بانک بسپارند.

 

فرمانده مرزباني سیستان و بلوچستان خبرداد:

کشف بیش از دو تن مواد مخدر در سراوان 
فرمانده مرزباني سیستان و بلوچستان از موفقیت مرزداران هنگ مرزي سراوان از کشف 

بیش از دو تن انواع مواد مخدر طي یک درگیري مسلحانه با قاچاقچیان خبر داد. 
 به گزارش پایگاه خبري پلیس، سردار رهام  بخش حبیبي گفت: مرزداران هنگ مرزي 
سراوان طي چند روز گذشته با اشرافیت اطلاعاتي، از قصد یک باند مواد مخدر براي انتقال 
محموله خود به داخل کشور آگاه شدند و بلافاصله با آمادگي و تجهیزات کامل به تشدید 
پوشش نوار مرزي پرداختند.وي افزود: مأموران پس از ساعت ها پایش منطقه، سرانجام 
قاچاقچیان را در حال انتقال مواد مخدر از حریم ممنوعه مرزي مشاهده و به سرعت آنها را 
متوقف کردند. فرمانده مرزباني سیستان و بلوچستان گفت: سوداگران مرگ پس از دقایقي 
درگیري مسلحانه، به علت عدم توانایي در رویارویي با مرزداران، با برجاي گذاشتن محموله 
مواد مخدر و با استفاده از تاریکي شب به عمق کشور پاکستان متواري شدند. سردار حبیبي در 
ادامه با هشدار به قاچاقچیان و متجاوزان مرزي که براي کسب منافع نامشروع، قصد تجاوز به 
مرزهاي جمهوري اسلامي ایران را دارند، خاطرنشان کرد: دست از شرارت و حرکت در مسیر 
غیر قانوني بر دارید و سلاح هاي خود را زمین بگذارید و مطمئن باشید که جمهوري اسلامي 
ایران با رأفت اسلامي خود، توبه شما را خواهد پذیرفت. این مقام ارشد انتظامي در پایان ضمن 
تقدیر از همکاري مرزنشینان خون گرم استان، به میزان موفقیت کشفیات این عملیات اشاره 
و بیان کرد: مأموران پس از پایان درگیري با توجه به تاریکي شب و تهدیدات احتمالي، صحنه 
را پاک سازي کردند و موفق به توقیف سه دستگاه خودروي تویوتا و کشف و ضبط مقدار 
دو تن و سیصد و هفت کیلوگرم مواد مخدر شامل دو تن و دویست و بیست و چهار کیلو 
و هشتصد گرم تریاک و هشتاد و دو کیلو و دویست گرم هروئین و مقادیري مهمات شدند. 
گفتني است، سرهنگ محمد ملاشاهجانشین فرماندهي مرزباني استان در اولین دقایق پس از 
پایان درگیري، با حضور در جمع رزمندگان غیور شرکت کننده در این عملیات، طي سخناني 
از تلاش هاي جهاد گونه آنها در انهدام این باند بزرگ مواد مخدر قدرداني و تشویق مرزداران 

موثر در این عملیات موفقیت آمیز را صادر کرد.

پسران جوان در پژو 206 شکار مي شدند 

رئیس پلیس آگاهي استان خراسان جنوبي  خبرداد:

دستگیری باند توزیع ایران چک تقلبي در بیرجند  

طي یک ماه گذشته  صورت گرفت 

کشف 2 میلیون لیتر سوخت قاچاق در مرز 

به بخت خودم لگد زدم 

 دو زن که با نقشه قبلي طعمه هاي خود را سوار بر خودروي پژو 206 کرده و با تهدید چاقو 
از آنها اخاذي مي نمودند با تلاش پلیس پایتخت شناسایي و دستگیر شدند.

  به گزارش پایگاه خبري پلیس، 16 شهریور ماه زني با مراجعه به گشت کلانتري 139 
مرزداران اعلام کرد که توسط دو خانم مورد زورگیري و سرقت قرار گرفته است. 

 پرونده در پایگاه دوم پلیس آگاهي تهران بزرگ:   
با تشکیل پرونده مقدماتي با موضوع زورگیري و به دستور بازپرس شعبه پنجم دادسراي 
ناحیه 34 تهران ، پرونده جهت رسیدگي در اختیار پایگاه دوم پلیس آگاهي تهران بزرگ قرار 

گرفت.   
اظهارات مالباخته: 

  مالباخته پس از حضور در پایگاه دوم پلیس آگاهي تهران بزرگ ، در اظهاراتش به کارآگاهان 
گفت : ساعت 15:00 ، مقابل دستگاه عابربانک در بلوار مرزداران ایستاده بودم که خانم جواني 
با ظاهري آراسته از من خواهش کرد تا مبلغ 200 هزار تومان را ازطریق تراکنش مالي به 
حساب کارت وي منتقل کرده و در عوض این مبلغ ) 200 هزار تومان ( را به صورت نقدي 
تحویل بگیرم ؛ من نیز درخواست این خانم جوان را انجام داده و براي گرفتن مبلغ 200 هزار 
تومان پول خود ، بهمراه این خانم به محل پارک یک دستگاه خودرو 206 نقره اي رنگ که 
در آن خانم دیگري در پشت فرمان ماشین نشسته بود مراجعه کردم ؛ در زمان تحویل گرفتن 
پول این دو خانم تعارف کردند که اگر مسیرحرکت من با آنها مشترک است ، مي توانند مرا تا 
قسمتي از مسیر مشترک برسانند و من نیز به قصد آنکه زودتر به منزل برسم درخواست آنها را 
قبول کرده و سوار ماشین آنان شدم ؛ به محض حرکت ماشین ، ناگهان این دو خانم با چاقو به 

سمت من حمله ور شده و با تهدید مبلغ یک میلیون و 200 هزار تومان وجه نقد ، یک رشته 
دستبند طلا ، کیف حاوي لب تاپ و عابربانک مرا گرفته و به سرعت از محل متواري شدند. 

 شناسایي مجرمان سابقه دار پایگاه دوم :    با توجه به شیوه و شگرد سرقت ، کارآگاهان 
پایگاه دوم با مراجعه به شعبه بانک و بررسي تصاویر دوربین هاي مداربسته موفق به شناسایي 
تصویر یکي از متهمان و همچنین شماره پلاک خودرو 206 نقره اي رنگ شدند. با شناسایي 
آخرین مالک خودرو 206 ، کارآگاهان اطلاع پیدا کردند که خودرو 206 متعلق به یکي از 
مجرمان سابقه دار پایگاه دوم به نام "یاسمین . م" ) 28 ساله ( مي باشد که سال گذشته به 
اتهام سرقت منزل در منطقه بلوار فرحزاد ، بهمراه یکي از دوستانش به نام آتنا . الف ) 32 ساله ( 
دستگیر و در حال حاضر هر دو نفر با تأمین قرار آزاد هستند. با شناسایي تصویر یاسمین توسط 
مالباخته و احتمال همدستي آتنا . الف ) 23 ساله ( در سرقت اخیر تصویر وي به مالباخته نشان 

داده شد که بلافاصله آتنا نیز مورد شناسایي قرار گرفت.
  دستگیري متهمان : با شناسایي یاسمین و آتنا ، کارآگاهان پایگاه دوم پلیس آگاهي 
تهران بزرگ با مراجعه به محل سکونت آنها در مناطق پاسداران و سعادت آباد ، هر دوي آنها 
را دستگیر و به پایگاه دوم پلیس آگاهي تهران بزرگ منتقل کردند ؛ هر دو متهم پس از مواجه 
حضوري با شاکي پرونده ، صراحتا به سرقت به شیوه زورگیري اعتراف کردند. سرهنگ کارآگاه 
سعدالله گزافي ، رئیس پایگاه دوم پلیس آگاهي تهران بزرگ ، با اعلام این خبر گفت: با توجه به 
اعتراف صریح هر دو متهم ، قرار قانوني از سوي مقام قضائي صادر و تحقیقات جهت شناسایي 
سایر جرایم ارتکابي و همچنین شناسایي سرقت هاي مشابه توسط متهمان در دستور کار 

کارآگاهان پایگاه دوم پلیس آگاهي تهران بزرگ قرار گرفته است.

رئیس پلیس آگاهي استان خراسان جنوبي گفت: اعضاي 
باند توزیع ایران چک تقلبي در شهرستان بیرجند دستگیر 

شدند و از آنان 54 قطعه ایران چک جعلي کشف شد. 
سرهنگ پرویز عرب زاده در گفت و گو با خبرنگار پایگاه 
خبري پلیس، گفت: با شکایت یکي از شهروندان مبني بر 
استفاده از ایران چک جعلي و گزارش هاي متعدد مشابه 
توسط شهروندان مبني بر توزیع ایران چک جعلي در سطح 
شهر بیرجند موضوع به طور ویژه در دستور کار کاراگاهان 

مبارزه با جعل و کلاهبرداري پلیس آگاهي قرار گرفت.وي 
ادامه داد: با فعال کردن منابع و اطلاع رساني به شهروندان 
و کسبه بازار با مراجعه دو نفر از اعضاي باند به مغازه اي در 
سطح شهر و شناسایي آنان، در عملیاتي منسجم متهمان 
دستگیر شدند و بازجویي از آنان آغاز شد. عرب زاده گفت: 
در تحقیقات کارآگاهان اداره مبارزه با جعل و کلاهبرداري 
باند  این  اعضاي  دیگر  متهمان  اعتراف  و  آگاهي  پلیس 
شناسایي شدند که در چند عملیات هدفمند چهار متهم 

مرد و دو متهم زن دستگیر شدند. 
رئیس پلیس آگاهي خراسان جنوبي ادامه داد: در بازجویي 
از متهمان، سرشاخه اصلي این باند شناسایي و دستگیر شد 

که هدف از کار خود را تهیهمواد مخدر عنوان کرد. 
عرب زاده گفت: با دستور مقام قضائي سه نقطه از محل 
سکونت متهمان بازرسي شد که در بازرسي از آن محل ها 
54 فقره ایران چک جعلي کشف شد و متهمان جهت سیر 

مراحل قانوني با تکمیل پرونده به دادسرا اعزام شدند.

جانشین فرماندهي مرزباني ناجا از کشف دو میلیون لیتر سوخت قاچاق در مرزها طي یک 
ماه گذشته خبر داد. 

سردار گراوند  در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس کشفیات فراورده هاي نفتي قاچاق 
در مرزهاي کشور در آذر ماه امسال را 2 میلیون و 403 هزار لیتر عنوان کرد و گفت : طي این 
مدت 72 هزار و 154 عدد انواع مواد محترقه نیز در نقاط مرزي کشورمان کشف شد. وي افزود: 
همچنین ماموران مرزباني طي این مدت با انجام بیش از 80 مورد درگیري مسلحانه با اشرار و 
قاچاقچیان 10 شرور مسلح را به هلاکت رسانده و 63 قاچاقچي مواد مخدر را نیز دستگیر کردند. 
جانشین مرزباني کشور حاصل این عملیات ها را جلوگیري از ورود 2 تن و 415 کیلو گرم انواع 

مواد مخدر به کشور برشمرد. سردار گراوند ادامه داد: مرزبانان طي این مدت موفق شدند ضمن 
توقیف صدها دستگاه شناور و خودرو قاچاقچیان، از ورود بیش از 616 تن برنج ، 8 تن و 700 
کیلو شکر ، 208 هزار و 806 عدد داروي قاچاق ، 298 هزار و 781 پاکت سیگار و 3 هزار متر 
پارچه قاچاق به کشور جلوگیري کنند. این مقام انتظامي کشف 2 هزار و 161 جفت کفش، 
45 هزار و 883 ثوب البسه، 185 هزارو 499 عدد لوازم آرایشي ، 408 دستگاه لوازم صوتي و 
تصویري و بیش از 8 هزار عدد اقلام ضد فرهنگي را از دیگر کشفیات مرزبانان کشور طي ماه 
گذشته برشمرد. جانشین فرماندهي مرزباني ناجا در پایان همراهي مرزنشینان با مرزبانان در 

کنترل نوار مرز را بسیار موثر دانست و از همدلي و همزباني آنان تشکر کرد. 

  زندگي خیلي خوبي داشتم ولي قدر این همه نعمت را نفهمیدم و به بخت خودم لگد زدم. 
 به گزارش پایگاه خبری پلیس ،شوهرم کارمند یکي از ادارات بود و با حقوق اندکي که 
مي گرفت صاحب همه چیز شدیم و زندگي بسیار خوبي داشتیم که سر و کله دوست پسر 
دوران مجردي ام پیدا شد.  بعد ازدواجم مدتي از او بي خبر بودم و به خاطر اینکه محبت زیادي 
به من داشت دوست داشتم باز هم در کنارم باشد و بتوانم حضور او را در زندگي خودم داشته 
باشم.  مدتي از روابطمان مي گذشت و من بار ها به بهانه هاي مختلف به دیدنش مي رفتم 
و چندین بار جواب مثبت به نیازهاي او دادم؛دور از چشم همسرم گوشي تلفن همراه و خط 
جدیدي در منزل پنهان داشتم و با او از طریق فضاي مجازي در ارتباط بودم.  اینقدر غرق در 
کثافت و دنیاي خیالي خودم شده بودم که دیگر قادر نبودم به زندگي و تربیت فرزندم برسم 
و از طرفي با برخورد و رفتارهاي تند و شدید شوهرم همراه شدم و تصمیم گرفتم به خاطر 
این رابطه از شوهر و خانواده ام بگذرم؛لذا از منزل فرار کردم و مدتي را در یک مکان خلوت با 
او زندگي مي کردم.  طلاهاي خودم را فروختم و به حسابش واریز کردم و بیشتر اوقات پول 
توجیبي او را من پرداخت مي کردم؛اکنون متوجه شدم دور از چشم من ازدواج کرده و جواب 

تلفن هاي من را به هیچ وجه نمي دهد. 
واقعا از خودم متنفر شدم که چرا؟؟ و به چه قیمتي دست به چنین کاري زدم و اینطور با 

زندگي خودم بازي کردم 
من به بخت خودم لگد زدم... نمي دانم با چه رویي به زندگي برگردم و چطور از همسرم 

طلب بخشش کنم. 

نظر کارشناس مرکز مشاوره:  وقتي زندگي مشترک شروع مي  شود، زن و مرد هر یک 
به نوبه  ي خود آگاهانه یا ندانسته متعهد مي  شوند که براي ایجاد و داشتن زندگي مشترک 
شاد و پرطراوت در کنار هم تلاش کنند.  در زندگي مشترک، هر چند خیلي از عوامل بیروني 
را نمي  توان کنترل  کرد و هم  چنین براي بسیاري از زوج  ها، انتخاب و برداشت  از رویدادهاي 
پیرامون،ناآگاهانه و ناهوشیارانه است اما: زوج  هایي که داراي آگاهي و مهارت  هاي لازم هستند و 
مي  توانند بر ذهن خود مدیریت  کنند، باورهاي مثبت را جایگزین باورهاي منفي مي  کنند و در 
بیش تر موارد از مسائل، آگاهانه و هوشیارانه برداشت مثبت مي  نمایند و رابطه  ي زناشویي خود 
را رضایت  بخش  تر و جذاب  تر و بالنده  تر مي  سازند.  زوج  هاي موفق معتقدند که باورها، اندیشه  
ها، گفتار و رفتارشان را خود انتخاب مي  کنند و همه  ي عملکردهاي  شان، بازتاب انتخاب  هاي 
درست یا اشتباه و آگاه یا ناآگاه خودشان است.  آنان عقیده دارند که کیفیت زندگي مشترک و 
زناشویي  شان، همان  چیزي  است که یا خواستار آن بوده و یا زیربار آن رفته اند و مسئولیت آن 
را برعهده   گرفته و نتایج مربوطه را مي  پذیرند و درصورت اشتباه، اقدام به جبران آن مي  کنند.  
اگر در یک ارتباط زن شوهري مسیرهاي انتخابي، مثبت، سازنده و درست باشد، و به احساس  
ها، گفته  ها و نیازهاي هم توجه کنند، در هر شرایطي مسئولیت  پذیر باشند، رفتار همدلانه و 
عاشقانه  اي با هم داشته باشند، و نیز با حفظ حرمت همدیگر و با انعطاف  پذیري و صداقت، 
درخواست  ها و پیشنهادهاي را درجهت بهتر ساختن زندگي مشترک ارائه دهند، بهتر در برابر 
موانع و مشکلات مسئولانه و با جدیت اقدام خواهند نمود و با صراحت و روراستي، اندیشه  ها و 

احساس  هاي خود را بیان و همدیگر را بهتر درک مي نمایند. 

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان  خبرداد:

کشف 350کیلوگرم مواد مخدر در قم

  یکی از مفیدترین خصوصیاتی که فرد علاقه مند به پیشرفت می تواند 
داشته باشد، صبور بودن است. با صبر و پشتکار می توانید به هر چیزی 

غلبه کنید.
1. برنامه ریزی اجتماعی سنگ می اندازد.

» در جامعه امروز همه چیز به سرعت در حرکت است. رضایت فوری 
تنظیمات پیش فرض ذهن بسیاری از ماست. اینها را نمی گوییم که با 
جامعه امروز مخالفت کنیم. این فقط توضیحی برای این است که چرا 
درک صبر تا این اندازه سخت است. برنامه ریزی اجتماعی توجه چندانی 
به صبر نمی کند. اتفاقاً از شما می خواهد کارها را فوراً و در لحظه انجام 
دهید. و بعد از سالها ممکن است بخواهید چیزهای بیشتری در لحظه 
داشته باشید. و فکر به تاخیر افتادن احساس رضایت، کمی عجیب به 

نظر خواهد رسید.
2. با صبر به دستش می آورید.

» شاید این فکر چندان پرطرفدار نباشد. آدمها دوست ندارند زیاد 
درمورد آن بشنوند. اما این دقیقاً همان چیزی است که همه افراد موفق 
به کار بسته اند. آنها روزها و روزها تمرین کرده اند. معمولاً اینطور به نظر 
می رسد که آنها هوش و استعداد خارق العاده  یا شانس فوق العاده ای 
داشته اند که توانسته اند موفق شوند. البته ممکن است اینطور باشد اما 
مردم معمولاً سالها تلاشی که پشت سر آن هوش و شانس بوده را 
نمی بینند. یا شاید هم نمی خواهند ببینند. با این روش دیگر لازم نیست 
به این واقعیت فکر کنند که آنها هم باید به همان اندازه تلاش داشته 

باشند.
3. هنوز نباید تسلیم شوید.

ازآنجا که جامعه به ما می گوید به دنبال راه حل های سریع باشیم، 
ممکن است خیلی راحت اشتباه تسلیم شدن را مرتکب شویم. بعد از 
اینکه چند بار شکست خوردید، تسلیم شدن به نظر کاری »نرمال« 
می آید. اما اگر کسی باز هم به راهش ادامه دهد چه اتفاقی می افتد؟ و 
با هر شکست چیزهای بیشتر و بیشتری را یاد بگیرد؟ من فکر می کنم 
آدمها معمولاً زود تسلیم می شوند. ذهن شما احتمالاً یک چارچوب 
زمانی منطقی برای موفقیت دارد. البته ممکن است این با چارچوب 
زمانی واقعی سازگاری نداشته باشد. خیلی خوب است که کمی نگاهتان 
را از دیدگاه های تبلیغی گرفته و دیدگاه های واقعی تر را مد نظر قرار 
دهید. از آدمهایی که به جایی که شما می  خواهید برسید، رسیده اند 
درس بگیرید. با آنها حرف بزنید. در کتاب ها و اینترنت درمورد آن تحقیق 
کنید. این نه تنها کمک می کند یک برنامه خوب داشته باشید بلکه 

دیدگاهی واضح تر درمورد چیزهایی که می خواهید به شما می دهد.
البته همه اینها به آن معنی نیست که هیچوقت نباید از کاری دست 
بکشید. اما بد نیست که مدت طولانی تری را در مسیری که انتخاب 
کرده اید بروید. و به این معنی هم نیست که یک کار را باید دوباره و دوباره 

به همان طریق قبلی انجام دهید. باید تجربه کسب کنید. از تجربیات 
زندگی درس واقعی بگیرید و بعد از این درس ها در تلاش های دوباره تان 

استفاده کنید.
4. یک امتیاز به شما اضافه می کند.

» وقتی بقیه از کوره در می روند، شما می توانید صبور و خونسرد باشید. 
وقتی بقیه بعد از چند بار امتحان کردن کاری دست از آن کار می کشند، 
شما به راهتان ادامه دهید. وقتی بقیه برای پیدا کردن راه حل بعدی برای 
مشکلاتشان دور خودشان می چرخند، شما در مسیر مستقیم خودتان 

بمانید.
5. نوعی محافظ است.

» این نکته فوق العاده ای است. با صبر، اشتباهات و شکست ها دیگر 
آخر دنیا به نظر نمی آیند. دیگر قدرت احساسی قوی روی شما نخواهند 
داشت که تسلیمتان کنند. می دانید که اگر به راهتان ادامه دهید و 

کارهایتان را اصلاح کنید، زندگی تان پیشرفت خواهد کرد.
6. آن را بسازید.

هرچه بیشتر بتوانید صبور باشید، کارها راحت تر می شود. درست مثل 
عضله ای که ماه ها و سالها روی آن کار می کنید. همانطور که هلن کلر 
می گوید، زندگی می تواند به شما یاد بدهد صبورتر باشید. طی روزهای 

سخت زندگی، انتخابی جز صبور بودن ندارید. اینها زمان هایی هستند که 
عضله صبرتان را قوی تر می کنند. 

وقتی بچه ایم، بیشتر چیزهایی که می خواهیم را فوراً از والدین یا 
بزرگترهای دیگر به دست می آوریم. بزرگتر که می شویم یاد می گیریم 
که آدمها دیگر هر چه بخواهیم را به ما تقدیم نمی کنند. اگر بخواهیم 
چیزهایی که واقعاً دوست داریم را به دست آوریم، باید یاد بگیریم که 
صبور باشیم. درغیراینصورت، داخل حلقه ای می افتید که چیزهایی که 
می خواهید را زود به دست می آورید تا خواسته تان روی چیزهای واقعی تر 
و عمیق تر سرپوش بگذارید. این بعد از مدتی نارضایتی برایتان می آورد 
و بیشتر و بیشتر برای برطرف کردن این ناراحتی که ته ذهنتان وجود 

دارد، دست و پا می زنید.
7. با خودتان صبور باشید.

این مسئله خیلی مهمی است که در مسائل مربوط به پیشرفت 
شخصی تان در زندگی باید به خاطر داشته باشید. چون زندگی همیشه 
آنطور که شما برنامه ریزی کرده اید پیش نمی رود. ممکن است شکست 
بخورید. ممکن است بخاطر ترس زمین بخورید. ممکن است سردرگم 
شوید. ممکن است کارهایی را بکنید که می دانید نباید انجام می دادید. 

حتی ممکن است همه این اتفاق ها بیشتر از یکبار برایتان بیفتد.
لازم نیست دو هفته تا سه ماه خودتان را بخاطر اینها تنبیه کنید یا 
تسلیم شوید. درعوض، هوشمندانه رفتار کنید و با خودتان صبور باشید. 

دوباره از جایتان بلند شوید و فردا از نو شروع کنید

رسیدن به موفقیت، معجزه صبور بودن
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حمله به سخنرانی ها، ضرب و جرح فعالان سیاسی، جلوگیری 
از برگزاری کنسرت های موسیقی و البته حمله به سفارتخانه های 
کشورهای خارجی رخدادهایی است که طی سال های گذشته 
بارها رخ داده است؛ براستی تا چه زمان باید شاهد ادامه این حرکات 

ضدقانونی باشیم و از پیامدهای آن آسیب ببینیم؟
پس از اعدام شیخ نِمِر چهره برجسته شیعی عربستان، شماری 
از معترضان در قالب نیروهای موسوم به خودسر یا اجیر، به سفارت 
عربستان سعودی در تهران و کنسولگری این کشور در مشهد حمله 
بردند. چهار سال پیش نیز گروهی معترض به سیاست های انگلیس 
با حمله به سفارت این کشور برای ساعت هایی آن را اشغال کردند 
که این رخداد به قطع روابط ایران و انگلیس منجر شد. حمله به 
نمایندگی های عربستان نیز پیامدهایی منفی به بار آورد که از آن 
جمله می توان به محکومیت رخدادهای تهران و مشهد در سطح 
منطقه ای و بین المللی، ایجاد امکان فرافکنی سعودی ها و قطع کامل 

روابط تهران و ریاض اشاره کرد.
اقدام های قانون شکنانه و هنجارستیز گروه های خودسر و اجیر، 
تنها به رخدادهای اخیر تهران و مشهد ختم نمی شود و رخدادهای 
مشابهی طی چند سال گذشته به وقوع پیوسته است. در این پیوند 
فقط در یک سال گذشته، شاهد حمله گروهی در شیراز به »علی 
مطهری« نماینده مجلس شورای اسلامی بودیم. »سید عبدالواحد 
موسوی لاری« وزیر کشور دولت اصلاحات نیز در آستانه سخنرانی 
در ورامین مورد هجوم قرار گرفت و چند روز بعد سخنرانی »مصطفی 
کواکبیان« نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی و دبیرکل حزب 
مردم سالاری با تهدید به تکرار وقایع شیراز در اندیمشک لغو شد. 
»آذر منصوری« فعال سیاسی نیز چندی پیش در اهواز از سخنرانی 
اش ممانعت به عمل آمد و مورد ضرب و جرح خشونت طلبان قرار 

گرفت.
اقدام های هرج و مرج گرایانه ای از این دست تنها محدود به 
مسایل سیاسی نبوده و هنجارشکنان از طریق حمله به برنامه های 
فرهنگی نظیر اجرای کنسرت یا تهدید مراکز اقتصادی به دنبال 

اهدافی خاص و پشت پرده بوده اند.
این رخدادها ضرورت شکل گیری اراده ای جدی در برخورد با 
خودسرهایی که با خوداجتهادی دست به اقدام هایی ساختارشکنانه 
می زنند و منافع ملی را قربانی می کنند، مطرح می کند. از این رو 
است که مقام های بلندپایه کشورمان اقدام های خودسرها و اجیرها را 

محکوم و آن را بر خلاف مصالح و منافع ملی می دانند. 
سوالی که در این میان مطرح می شود در مورد چگونگی برخورد 
با گروه های خودسر و اجیر و راهکارهای آن است تا دیگر شاهد 
چنین رخدادهایی نباشیم. در این ارتباط بیان چند نکته ضروری 

است:
۱- بین اعتراض مسالمت آمیز به منظور بیان و تاثیرگذاری نظر 
با اقدام های قانون شکنانه و خشونت آمیز مرز و تفاوتی آشکار وجود 
دارد. بدون شک وقتی حرکت اعتراضی از چارچوب تعیین شده و 

قانونی خود فراتر رود نتیجه ای وارونه خواهد داد. در واقع مخالفت با 
این جریان ها معطوف به الگوی رفتاری و مدل اعتراضی آن ها است 
چرا که رفتار جریان های خودسر همراه با نوعی خشونت ورزی و بی 

توجهی به ساز و کارهای قانونی است.
در این میان متاسفانه گروه های سیاسی به طور یکپارچه و یکصدا 
خشونت ها را محکوم نمی کنند که همین امر نوعی حصار امن 
برای خودسرها ایجاد می کند. به عبارتی دیگر رویکرد برخی از گروه 
ها نسبت به خودسرها همراه با نوعی اغماض و چشم پوشی است. 
رویکرد سکوت یا حمایت برخی گروه ها و شماری از رسانه ها از 
حرکت های خودسرانه گمانه پیوند اهداف برخی دسته های سیاسی 
با اقدام های هنجار شکنانه و ابزاروارگی خودسرها در دست دسته 

های یاد شده را تقویت می کند.
متاسفانه به نظر می رسد برخی گروه ها و جریان های سیاسی 
خشونت را به ۲ دسته خوب و بد تقسیم می کنند. این جریان ها از 
این امر غافلند که فراگیری خشونت ورزی، ممکن است روزی دامن 
خود آن ها را هم بگیرد. پس باید نوعی اجماع ملی در مخالفت با 

خشونت شکل بگیرد.
۲- آن چه مشخص است این که تلاش های صورت گرفته در 
برابر گروه های خودسر تاکنون بازدارنده نبوده است. در این زمینه یا 
تلاش ها جدی نبوده یا به صورت مقطعی و مسکن گونه بوده است.

بی شک برخورد سهل انگارانه با این گونه جریان ها و افراد نه تنها 

نمی تواند آن ها را تضعیف کند بلکه بر جسارت و قدرت نمایی آن 
ها می افزاید. همچنین برخورد با خودسرها باید شکلی عینی و جدی 
به خود گیرد. بر همین اساس بی توجهی و برخورد همراه با تسامح 
در برابر گروه های خودسر، نتیجه ای جز ذبح قانون، ایجاد بی نظمی 
و هرج و مرج در فضای کشور نخواهد داشت. به واسطه این شرایط 
تفسیر به رای از قانون جای عمل به قانون را می گیرد و بی قانونی به 

دیگر بخش ها نیز تسری می یابد.
۳- خشونت ورزی های پیاپی عده ای خودسر و اجیر، آفتی است 
که منافع ملی را تهدید می کند و بر سیمای نظام اسلامی نیز نازیبنده 
است. از این رو آسیب شناسی و برخورد با جریان های خودسر و اقدام 
های آن ها نیازمند تصمیم گیری در سطح ملی است. همچنین ورود 
جدی نهادهای قانونی، جامعه مدنی و احزاب در فرایند برخورد و 

کنترل خودسران ضرورتی جدی به شمار می رود.
در این میان قانونمداری و قانونگرایی را باید به عنوان مستحکم 
ترین سد در برابر جریان های خودسر و اقدام های خشونت طلبانه 
آن ها دانست؛ جریانی که برونداد کنشگری آن چیزی جز گسترش 
التهاب، آشوب، ناامنی و بی اعتمادی عمومی نسبت به کارایی قانون و 
حتی نظام سیاسی کشور نخواهد بود. در این پیوند، برخوردهای قاطع 
و قانونی با خشونت طلبان راه کنشگری های خشونت بار را سد می 
کند و با ایجاد ناامنی برای قانون ستیزان احساس مصونیت را از آن ها 

می گیرد و پایه های اعتماد در جامعه را تقویت می کند.

نظر یک حقوقدان
یک حقوقدان و وکیل دادگستری، با بیان اینکه پرونده حمله به 
سفارت و کنسولگری عربستان از پرونده هایی است که تسریع در 
امر رسیدگی و خارج از نوبت به آنها در قانون پیش بینی شده، افزود: 
دادستانی تهران براساس اختیارات خود می تواند پرونده حمله به 

سفارت عربستان را خارج از نوبت رسیدگی کند.
حسین احمدی نیاز  با اشاره به نامه رئیس جمهوری به رئیس قوه 
قضائیه مبنی بر رسیدگی خارج از نوبت به پرونده حمله به سفارت 

و کنسولگری عربستان در تهران و مشهد این مطلب را اعلام کرد.
وی افزود: دولت ها حسب کنوانسیون ۱96۱ روابط دیپلماتیک، 
از اماکن دیپلماتیک هستند و دولت  ملزم و ملکف به حمایت 
برای نشان دادن حسن نیت خود در پاسداری و حفاظت از یک 
نهاد دیپلماتیک، باید کسانی را که به سفارت یک کشور یا اماکن 

دیپلماتیک حمله کردند، شناسایی و به مراجع قضایی معرفی کند.
احمدی نیاز تصریح کرد: مراجع قضایی نیز حسب قانون و 
همچنان که رئیس قوه قضائیه، دادستان تهران و سخنگوی قوه 
قضائیه رسما اعلام کردند، پرونده ای در این زمینه تشکیل شده و 

خاطیان نسبتا شناسایی شده اند و پرونده در حال رسیدگی است.
احمدی نیاز با بیان اینکه در جامعه بین المللی اثبات شده که 
ایران از این امر خشنود نیست و مجازات و محاکمه آمرین آن را 
پیگیری می کند و نسبت به قوانین بین المللی متعهد و مسئول است، 
خاطرنشان کرد: دولت می تواند این دادرسی را از قوه قضائیه خواستار 
شود تا در خارج از نوبت به پرونده رسیدگی کند و قوه قضائیه نیز 
طبق قانون اگر فرایند تحقیقات انجام شده باشد می تواند خارج از 

نوبت رسیدگی را انجام دهد و حکم مقتضی را صادر کند.
این وکیل دادگستری ادامه داد: رئیس جمهوری از اختیاراتی که 
در قانون اساسی به آنها تصریح شده و با در نظر گرفتن اصل استقلال 
قوه قضائیه، این درخواست را مطرح کرده که با توجه به همت و عزم 
قوه قضائیه، رسیدگی به این مساله و محکومیت آن انجام خواهد شد.

احمدی نیاز با بیان اینکه تسریع در امر رسیدگی خارج از نوبت در 
قانون پیش بینی شده، گفت: چون موضوع کیفری است، دادستان 
تهران این اختیارات را دارد و از این امر می تواند استفاده کند و 

دستورات شایسته ای در تسریع این مساله داشته باشد.
رئیس جمهوری روز چهارشنبه طی نامه ای به رئیس قوه قضائیه 
خواستار رسیدگی فوری و خارج از نوبت به پرونده حمله به سفارت و 

کنسولگری عربستان سعودی در تهران و مشهد شد.
وزارت کشور عربستان شنبه هفته جاری اعلام کرد که عالم 
روحانی شیعه آیت الله نمر باقر النمر را به همراه ۴6 نفر دیگر اعدام 

کرده است.
احساسی  تندوری  افراد خودسر در یک  برخی  میان  این  در 
و هیجانی به اماکن دیپلماتیک کشور عربستان در تهران و مشهد 
تعرض کرده که توسط دستگاه های امنیتی و انتظامی ایران شناسایی 

و بازداشت شدند.

گزارشی از رد و تاییدصلاحیت شدگان هیات های اجرایی

چه چهره هایی از خان اول 
انتخابات عبور کردند؟

هیات های اجرایی انتخابات مجلس نظرات خود را درباره کاندیداها اعلام کردند. از 
دوشنبه شب پچ پچ هایی درباره رد صلاحیت شدگان از سوی هیات های اجرایی شنیده 
می شد. اخباری در شبکه های اجتماعی دست به دست می شد که نشان می داد برخی 
چهره های اصلاح طلب رد صلاحیت شده اند. همچنین برخی چهره های اصولگرا نیز، مانند 
حمید رسایی، خود اعلام کردند رد صلاحیت شده اند. با این حال، این که آمار دقیق چیست 

و چه کسانی به دور بعدی انتخابات رفته اند، هنوز مشخص نبود.
ابتدا خبرها حاکی از رد صلاحیت چهره هایی مانند رسول منتجب نیا، محسن رهامی، 
حمید عارف و برخی دیگر بود. اما این چهره های سیاسی از تایید صلاحیت خود خبر دادند. 
اکنون و بر این اساس، از احزاب و گروه های مختلف به گوش می رسد که اکثریت داوطلبان 

»حزب اعتماد  ملی« در مرحله اول تایید شده اند.
در میان »کارگزاران« افرادی مانند محسن هاشمی، پروانه مافی، فاطمه مقیمی و 
شهربانو امانی تایید صلاحیت شده اند؛ اما یدالله طاهرنژاد که از چالوس کاندیدا شده بود رد 
صلاحیت شده است؛ موضوعی که خود او  تایید کرده و به فرهیختگان گفته است در مهلت 
قانونی به آن اعتراض خواهد کرد. از »حزب اتحاد ملت« هم اخبار اولیه از رد صلاحیت 
برخی چهره ها مانند ولی الله شجاع پوریان حکایت داشت؛ اما غلامرضا انصاری عضو شورای 
مرکزی این حزب از تایید صلاحیت خود و شجاع پوریان خبر داد و گفت: »از حزب ما همه 
تایید شده اند.« همچنین خبر تایید صلاحیت اعضای »حزب ندای ایرانیان« نیز منتشر شد. 
در مشهد اما، گویا وضع کمی متفاوت بود. ابراهیم اصغرزاده گفت، اگر پایمردی و ایستادگی 
فرمانداری نمی بود، همه رد صلاحیت می شدند؛ اما فرمانداری در مقابل کسانی که معتقد 
بوده اند باید چهره های اصلاح طلب را رد صلاحیت کرد ایستادگی کرده است و اگرچه آن 

جلسه به تنش کشیده شده، ولی نتیجه راضی کننده بوده است.
علاوه براین، چهره های دیگری مانند مرتضی اشراقی نوه امام)ره( از تهران، قدرت الله 
علیخانی از قزوین، محسن رهامی، فاطمه هاشمی از »حزب اعتدال و توسعه« و مصطفی 
معین از شیراز جزء تاییدصلاحیت شده ها هستند.  از دیگرسو اخباری که از رد و تاییدها در 
استان ها به گوش می رسد، باز هم پای بازماندگان از دولت های نهم و دهم را به میان می آورد. 
آن طور که از شنیده ها برمی آید در استان هایی که هنوز برخی استانداران و فرمانداران از 
دولت قبل باقی مانده اند، شیوه احراز صلاحیت ها متفاوت است و در استان هایی مانند 
مازندران، اصفهان و کرمانشاه چهره های مشهور اصلاح طلب بین ردصلاحیت شده ها بوده اند.

بدین ترتیب بررسی در هیات های اجرایی به عنوان مرحله اول در احراز صلاحیت 
نامزدهای انتخاباتی، ۱۴ دی به پایان رسید. هیات های اجرایی با ریاست فرمانداران از ۲9 
آذر تا 9 دی مشغول بررسی سوابق داوطلبان از طریق مراجع چهارگانه )وزارت اطلاعات، 
نیروی انتظامی، قوه قضاییه و ثبت احوال( بوده اند. از 5 تا ۱۴ دی صلاحیت ها در هیات های 
اجرایی بررسی شده و دیروز ۱5 دی هم مراتب احرازنشدن صلاحیت به داوطلبان ابلاغ 
شده و از طرف فرماندار مرکز حوزه انتخابیه ها به هیات نظارت استان اطلاع داده شده است.

داوطلبان احراز صلاحیت نشده از امروز )۱6دی( تا ۱9 دی زمان دارند تا با مراجعه به 
هیات نظارت در استان ها نسبت به رد صلاحیت خود اعتراض کنند.

سیدشهاب الدین چاووشی، رئیس ستاد انتخابات درباره بررسی صلاحیت ها در استان 
تهران به »ایرنا« گفت: »دوهزار و 57۳ نفر از مجموع دوهزار و 7۳۴ داوطلب نمایندگی 
دهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی در شش حوزه انتخابیه استان تهران از طرف 
هیات های اجرایی تایید صلاحیت شدند.« او با تاکید بر این که درمجموع حدود پنج درصد 
داوطلبان نام نویسی شده برای انتخابات مجلس شورای اسلامی از طرف هیات های اجرایی 
استان واجد شرایط نامزدی انتخابات تشخیص داده نشده اند، عنوان کرد: »موضوع واجد 
شرایط تشخیص داده نشدن برخی داوطلبان، از طرف روسای شش حوزه انتخابیه اصلی 

استان تهران، به صورت محرمانه تا پایان سه شنبه به این افراد اطلاع داده می شود.«
چاووشی همچنین با تاکید بر این که هیات های اجرایی برای بررسی صلاحیت ها به طور 
کاملا مستقل و براساس استعلام های دریافتی از مراجع چهارگانه قانونی عمل کردند، گفت 
که اعضای ستاد انتخابات شهرستان های استان به هیچ وجه در بررسی صلاحیت ها دخالتی 

نداشته اند و براین اساس وارد مصادیق نشده اند.

عکس های خلاف موازین منتشر کنید، به مسئله ورود می کنیم

هشدار دادستان تهران 
به ورزشکاران و هنرمندان

دادستان تهران به ورزشکاران و هنرمندان مبنی بر رعایت حریم خصوصی در فضای 
مجازی هشدار داد.

»عباس جعفری دولت آبادی« با اشاره به انتشار عکس های یک ورزشکار در فضای 
مجازی، افزود:  این رفتار برخلاف منش پهلوانی و روح جوانمردی است و هنرمندان باید 
از انتشار عکس های نامناسب در فضای مجازی پرهیز و ورزشکاران و هنرمندان اصیل، 
ورزشکارنماها و هنرمندنماها را طرد کنند.  جعفری دولت آبادی افزود: انتشار عکس های 
خلاف موازین اسلامی از برخی ورزشکاران و هنرمندان در فضای مجازی باعث شد 

دادستانی تهران از جنبه عمومی جرم ورود کرده و با متخلفین برخورد کند.
 دادستان عمومی و انقلاب تهران خطاب به جامعه ورزشکاران و هنرمندان تاکید کرد: 
ورزشکاران و هنرمندان اصیل، باید افراد هنرمندنما و ورزشکارنما را از جامعه ورزشی و 
هنری طرد کنند تا به واسطه اقدامات برخی افراد متخلف، پیامدهای آن متوجه جامعه 
هنری و ورزشی کشور نشود.  جعفری دولت آبادی ضمن هشدار به ورزشکاران و هنرمندان 
اعلام کرد: در هفته های اخیر عکس ها و تصاویر نامناسب و خلاف شئون اسلامی در فضای 
مجازی منتشر شد که منجر به تشکیل چند پرونده قضایی گردید ومدعی العموم در چنین 

مواردی به وظایف ذاتی خود عمل می کند. 
وی تصریح کرد: طی سه هفته گذشته عده ای با ورود به حریم خصوصی دیگران، تصاویر 
خصوصی افراد را در فضای مجازی منتشر کردند که با اقدام به موقع دادستانی مواجه شد. 
دولت آبادی افزود: در یک مورد، پس از تشکیل پرونده، متهم شناسایی و دستگیر شد 

پرونده منتهی به صدور کیفرخواست گردید. سایر موارد نیز تحت رسیدگی است.
 دادستان تهران به نقش مؤثر خانواده ها در نظارت بر فرزندان در مقابله با آسیب ها 
و تهدیدهای موجود در فضای مجازی و شبکه های اجتماعی اشاره کرد و تاکید نمود: 
خانواده ها باید در این حوزه نظارت جدی و بیشتری داشته باشند. پیشنهاد تشکیل معاونت 
کشیک در دادستانی تهران به گزارش روابط عمومی دادستانی تهران، عباس جعفری دولت 
آبادی دادستان عمومی و انقلاب تهران با اشاره به گستردگی حوزه قضایی تهران، پیشنهاد 
کرد برای نظارت بر اقدامات قضات کشیک دادسراها، یکی از معاونین دادسرا عهده دار 
این مسئولیت باشد. وی با اشاره به  انتخابات پیش روی مجلس شورای اسلامی و مجلس 
خبرگان رهبری افزود:  کشور در شرایط فعلی به آرامش و امنیت نیاز دارد. برگزاری انتخابات 
دارای چهار رکن اساسی شامل مشارکت، رقابت، امنیت و سلامت بوده که همواره مورد 
تاکید مسئولین نظام است.  جعفری دولت آبادی ضمن تاکید بر نقش مهم رسانه ها در 
امنیت و آرامش ایام پیش روی انتخابات دادستان عمومی و انقلاب تهران نقش رسانه ها 
در تأمین امنیت و آرامش روانی را سازنده و مهم دانست و خاطرنشان کرد: هرچه به زمان 
برگزاری ایام انتخابات نزدیک تر می شویم، اهمیت امنیت و آرامش پررنگ تر می شود و 

رسانه ها در این راستا باید نقش سازنده ای ایفا نمایند. 

معاون نظارت مجلس شورای اسلامی:

وزرای اطلاعات و دفاع
رکوردار دریافت کم ترین تذکر 

معاون نظارت مجلس شورای اسلامی در خصوص تعداد تذکرات کتبی نمایندگان 
به وزراء و رئیس جمهور گفت: در 6 ماهه اول از اجلاسیه چهارم جمعا ۱67۴ فقره تذکر 
کتبی به وزراء و رئیس جمهور داده شده که از این تعداد ۲۴7 فقره از تذکرات خطاب به 

رئیس جمهور بوده است.
حسین مظفر در گفت و گو با خانه ملت  اظهارداشت : وزیر اطلاعات تنها در 6 ماهه 
مذکور 7 فقره تذکر دریافت کرده و نکته دیگر اینکه از ۲۴7 تذکر رئیس جمهور تنها 
۲5 مورد مربوط به عملکرد ایشان بوده و مابقی تذکرات در خصوص عملکرد دستگاه 
های زیرمجموعه  رییس جمهور بوده است.مظفر درخصوص تذکرات شفاهی نمایندگان 
به وزرا، مسئولان اجرایی و رئیس جمهور گفت: نمایندگان مجلس در 6 ماهه اول از 
اجلاسیه چهارم جمعاً 7۸۲ فقره به وزرا و مسئولان اجرایی تذکر شفاهی داده اند که از این 
تعداد 656 مورد تذکر شفاهی به هیات وزیران بوده و رئیس جمهور با دریافت ۱۰۸ فقره 
تذکر بیشترین مخاطب تذکر شفاهی بوده است.وی ادامه داد: وزرای اطلاعات و دفاع هر 
کدام با دریافت دو فقره تذکر کمترین تذکر را از نمایندگان مجلس دریافت کرده اند.مظفر 
تصریح کرد:البته از ۱۰۸ تذکر به رئیس جمهور تنها ۱۰ مورد به عملکرد وی ارتباط دارد 
و مابقی تذکرات درخصوص عملکرد دستگاه های زیرمجموعه رئیس جمهور بوده است.

مظفر درخصوص سوال نمایندگان از وزرا افزود: در مجموع ۴5۲ سوال به هیات رئیسه 
مجلس تقدیم شده که به کمیسیون تخصصی ارجاع داده شده و از مجموع سوالات به 
59 سوال در کمیسیون رسیدگی و در آنجا موضوع خاتمه یافته است. البته یک سوال با 
درخواست نماینده سوال کننده به حالت تعویق درآمده و مابقی سوالات در کمیسیون در 
دست رسیدگی است. در بین کمیسیون ها، کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس با 6۰ 
سوال بیشترین و کمیسیون برنامه و بودجه با ۳ سوال کمترین سوالات ارجاعی را به خود 

اختصاص داده اند.
این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی درخصوص رأی اعتماد یا سلب اعتماد 
از وزیران گفت: در 6 ماهه نخست اجلاسیه چهارم طرح استیضاح دو وزیر دولت یازدهم 
مطرح شد و نمایندگان مجلس وزرای آموزش و پرورش و راه و شهرسازی را استیضاح 
کردند و مجدداً به این وزیران رأی اعتماد دادند.مظفر درخصوص حضور وزرا و مسئولان 
اجرایی برای ارائه گزارش و تبادل نظر در صحن علنی افزود: در بازه زمانی گزارش مذکور 

وزرای بهداشت و همچنین امور خارجه در صحن علنی حضور یافتند.

نکتـه

اخبــار
محسن هاشمی معتقد است مجلس آینده باید مجلسی 
باشد که افراد و گروه ها در آن در پی حذف و منکوب کردن 
رقیب خود نباشند. هاشمی که در انتخابات مجلس کاندیدا 
شده، پس از ثبت نام در انتخابات مجلس گفت: باید در 
جامعه خودمان که به دلیل اختلافات سیاسی، مملو از کینه 
و نفرت شده است، به اخلاقی سیاسی، اسلامی روی بیاوریم 
تا رجال سیاسی مان از دشمنی با یکدیگر دست بکشند 
و احزاب و گروه ها با سعه صدر و مدارا به تحمل یکدیگر 
بپردازند. در ادبیات مسئولان، تخریب جای خود را به امید و 
همراهی بدهد تا مردم بتوانند این شرایط دشوار اقتصادی را 

با نگرانی کمتری تحمل کنند.
انتخابات  کاندیداتوری در  محسن هاشمی که تجربه 
شوراها را نیز در کارنامه خود دارد، در این رابطه می گوید: در 
انتخابات شوراها توسط دولت قبل رد صلاحیت شدم و این 
نخستین بار است که شورای نگهبان می خواهد صلاحیت 

مرا بررسی کند.
متن کامل گفتگوی »انتخاب« با محسن هاشمی در زیر 

می آید:

برنامه های شما در صورت تائید صلاحیت و کسب آرای 
لازم برای ورود به مجلس چه خواهد بود؟

اگر بخواهم پاسخی مختصر به این سؤال بدهم باید بگویم 
ساماندهی فضای کشور، ما در حال حاضر با مشکلات و تنگناهای 
انبوهی مواجه هستیم، بخصوص در حوزه اقتصاد این مسئله به 
دلیل کاهش شدید قیمت نفت فشار زیادی به مردم وارد می کند 
و متأسفانه درآمد هنگفت وبی سابقه نفتی کشور در دهه گذشته 
که می توانست ذخیره مناسبی برای شرایط فعلی باشد، به درستی 
استفاده نشده است، اگر مجلس بتواند سیاست ها و قوانین آرامش 
بخشی در حوزه اقتصاد وضع نماید و بستر فعالیت های زیربنایی 
و مولد اقتصادی را که نیازمند کاهش ریسک، کاهش رانت و 
زیرساخت های مناسب هستند را فراهم کند شاهد جهش اقتصادی 

کشور در دوره آینده خواهیم بود.
در حوزه سیاسی هم به نظرم، جامعه ما بیش از هر چیز به 
کاهش تنش و آرامش نیاز دارد، بی اعتمادی، کینه و تنفر گروه ها 
و جریانات رقیب سیاسی باید نسبت به هم کاهش یابد و در این 
راستا هیچ جریانی نباید به دنبال حذف رقیب باشد، به نظر من، 
وجود همه گروه های سیاسی داخل نظام، حتی دلواپسان نیز در 
مجلس مفید است تا همه صداها در کنار هم وجود داشته باشد و 
بتوان مسائل سیاسی را با استفاده از ابزار سیاسی نه ابزارهای قضایی، 

امنیتی یا نافرمانی مدنی حل کرد.

آیا شما به عنوان سر لیست اعتدال گرایان در انتخابات 
حضور خواهید داشت؟ اساساً از سوی گروه های سیاسی با 

شما درباره سر لیستی صحبتی شده است؟
با توجه به فاصله ای که تا برگزاری انتخابات داریم، سخن گفتن 
درباره لیست ها و سر لیست ها زود است و باید ابتدا آرایش سیاسی 
نیروهای حاضر در انتخابات روشن شود و بعد درباره لیست ها و سر 

لیست ها صحبت کرد.
البته به نظر من مسئله سر لیستی در انتخابات اهمیت چندانی 
ندارد که موجب اختلاف یک طیف سیاسی بشود، جریان اعتدال 
نیز هنوز فهرست مشخصی را تعیین نکرده است که سر لیست آن 

مشخص شده باشد.

اما آنچه مدنظر آیت الله هاشمی رفسنجانی این است که این 
انتخابات به به عنوان فرصتی برای افزایش وحدت و همگرایی، هم 
بین گروه های سیاسی وهم بین مردم و نظام دیده شود بنابراین از 
هر موضوعی که شایبه اختلاف و تنش زایی دارد ازجمله مسئله 
اصرار بر سر لیست ها پرهیز شود و طرفین مصالح کشور و جامعه را 

بر مصالح شخصی ترجیح دهند.

انتخابات  برای  شما  احراز صلاحیت  عدم  به  توجه  با 
شوراها، چقدر احتمال می دهید برای انتخابات مجلس تائید 

صلاحیت شوید؟
عدم احراز صلاحیت بنده در انتخابات شوراهای دور گذشته، اولًا 
توسط دولت قبل صورت گرفت و شورای نگهبان نقشی در انتخابات 
شوراها نداشت، بنابراین برای نخستین بار است که شورای نگهبان 

صلاحیت من را بررسی می کند.
ثانیاً موضوع مهم در انتخابات سال ۱۳9۲، عدم تائید صلاحیت 
آیت الله هاشمی رفسنجانی برای انتخابات ریاست جمهوری بود که 
به نوعی مسئله حضور من هم به این موضوع گره خورد. چراکه وقتی 
صلاحیت ایشان تائید نشد تائید صلاحیت من توسط دولت و حضور 
در انتخابات شوراها، می توانست به رفراندومی برای محبوبیت آقای 
هاشمی رفسنجانی تبدیل شود که برای دولت قبل این موضوع 
مطلوب نبود. البته من پس از عدم تائید صلاحیت توسط هیئت های 
اجرایی به هیئت نظارت که مرکب از پنج نماینده مجلس بود 
اعتراض کرده و در جلسه ای نیز به این موضوع رسیدگی شد، اما 
باوجود حسن نیت رییس مجلس و اکثریت هیئت نظارت، فشار 
برخی دستگاه های دولتی موجب عقب نشینی یکی از اعضای هیئت 

وعدم احراز صلاحیت بنده شد.
اما در شرایط فعلی که آیت الله هاشمی رفسنجانی شخصاً 
به عنوان کاندیدا برای مجلس خبرگان رهبری حضور دارند، حضور 
بنده حساسیتی را به وجود نمی آورد و می تواند در کنار هزاران 

کاندیدای دیگر تعریف شود.

در صورت عدم احراز صلاحیت، واکنش شما چگونه 
خواهد بود؟

این سؤال شما، در درجه اول این ابهام را به وجود می آورد که 

چرا باید فرد میانه رویی مثل بنده تائید صلاحیت نشود؟ وقتی که 
سوابق مختلف اجرایی و سیاسی بنده مورد تائید و تقدیر مراکز 
مختلف نظارتی و بزرگان نظام قرارگرفته است و بنای من تعامل 
و اعتمادسازی است، آیا عدم تائید افرادی نظیر بنده؛ نمی تواند به 
حاکمیت تندروها منجر گردد؟ طبیعتاً افرادی که دارای تجربه 
سیاسی و پختگی هستند، دارای ملاحظات و عقلانیت بیشتری 

نسبت به نیروهای ناشناخته و کم سابقه می باشند.
تجربه مجلس ششم، نشان داد که حذف چهره های سرشناس 
و دارای سابقه سیاسی، نمی تواند لزوماً به تعدیل فضا منجر شود و 
شاهد بودیم بیش از یک صد نفر از نمایندگانی که به مقام معظم 
فاقد سابقه  نمایندگی  از  قبل  نوشتند،  نامه سرگشاده  رهبری 
قابل توجه سیاسی بودند، در شرایط امروز نیز اگر این اتفاق رخ دهد 
با توجه به ثبت نام های صورت گرفته، در صورت حذف چهره های 
شاخص نیروهای گمنام تر در لیست ها قرار می گیرند که طبیعتاً 
در صورت ورود به مجلس فضای تندتری را شکل خواهند داد، 
تجربه انتخابات سال ۱۳9۲ و عدم تائید صلاحیت آیت الله هاشمی 
نشان داد که با حذف چهره شاخص، رأی این چهره به سبد رقیب 

نمی رود.
اما در مورد سؤال شما باید بگویم که همان طور که سوابق بنده 
نشان می دهد اهل ماجراجویی و درگیری نیستم و تعامل و عقلانیت 
را به اقدامات هیجانی و لجبازی ترجیح می دهم و قطعاً واکنش من 

در چارچوب قانون و منطق خواهد بود.

کدام یک از مجالس نه دوره گذشته بعد از انقلاب اسلامی 
را نزدیک تر به مجلس مطلوب خود می دانید؟

در 9 دوره گذشته، مجالس اول و دوم به دلیل تکثر نیروهای 
مختلف انقلابی و صداها مختلف وجه متمایزی داشت و نقش 
مجلس در اداره کشور برجسته بود، شاید بتوان مجلس پنجم 
را به جهت رقابتی بودن انتخابات و نزدیکی به جریان اعتدال 
حتی باوجود حضور اکثریت اصولگرایان میانه رو در کنار دولت 
اصلاح طلب، مجلس مطلوبی دانست، اما مجلس ششم به دلیل 
تندروی اکثریت و مجالس هفتم تا نهم، به دلیل عدم رقابتی 
بودن انتخابات می توانستند بهتر از فرصت برای خدمت به کشور 

استفاده کنند.

از دیدگاه  شما، مجلس دهم چه ویژگی هایی باید داشته 
باشد؟

به نظر من مجلس باید در درجه اول دارای نصاب بالایی از 
رأی مردم داشته باشد، برای کسب این نصاب نیاز به رقابتی شدن 
انتخابات و حضور پرشور مردم وجود دارد، در درجه دوم مجلس 
مطلوب باید از یکسو دارای پویایی باشد و از سوی دیگر به دوراز 
افراط گرایی و تندروی، بنابراین گروه های مختلف سیاسی باید 
در کنار یکدیگر در مجلس حضورداشته باشند و همه صداها در 
چارچوب نظام و قانون شنیده شود. ویژگی بعدی مجلس باید توجه 
به مسائل اصلی کشور و فاصله گرفتن از منازعات جناحی باشد، 
مسئله مهم ما امروز اشتغال، فقر و رکود است که می توان از ظرفیت 
مجلس برای ایجاد رونق اقتصادی و حل معضلات کشور استفاده 

مؤثری نمود.
اگر واقعاً ما متوجه باشیم که در چه شرایطی بسر می بریم، 
چه میزان منابع تجدید ناشدنی را به هدر می دهیم، چه تهدیداتی 
متوجه کشور است و دیگر کشورها با چه سرعتی در حال رشد 
هستند، این گونه درگیر مسائل سیاسی و جناحی پیش پاافتاده 
نمی شویم. من وقتی انقلاب شد حدود ۱7 سال داشتم، با خفقان 
و تجربه ای که از نظام شاهنشاهی داشتم، احساس می کردم قرار 
است وارد یک مدینه فاضله بشویم، همه مردم همین احساس را 
داشتند، همه دوران کودکی و نوجوانی من در پشت دیوارهای زندان 

و در آرزوی اینکه بتوانم چند روزی در کنار پدرم باشد، سپری شد، 
ولی همیشه تحت تعقیب بود و ما با تکیه به مادرم که با رشادت و 
شجاعت از پدرم حمایت می کرد و مسئولیت نگهداری چند فرزند 

خردسال به عهده داشت، تحمل می کردیم.
شکنجه  حدی  تا  می کرد  دستگیر  را  پدر  ساواک  وقتی 
می شد که نمی توانست روی پا بایستد، یک بار استخوان پایش 
را زیر شکنجه شکستند و وقتی بعد از ماه ها به ملاقات رفتیم، 
مانوران ساواک و سربازان او را آوردند و روی صندلی نشاندند، 
نمی توانست بایستد اما کلمه از شکنجه نگفت، من را که از 
دوری او مریض شده بودم و خواهرم فاطمه که دچار مریضی 
به گونه ای  شرایط  گرفت،  آغوش  در  را  بود  شده  اطفال  فلج 
شد که حتی مأموران ساواک گریه می کردند، بااین همه پدر 
همیشه به ما امیدواری می داد و می گفت ما در حال مبارزه 
هستیم و روزی اسلام به قدرت می رسد و همه بی عدالتی ها 
تمام می شود، اما اوایل انقلاب به نگرانی از ناامنی و ترس از 
ترورها گذشت، بعدازاینکه ما شاهد بودیم که پدرم را در وسط 
خانه با گلوله زدند و مادرم نزدیک بود برای نجات پدرم گلوله 
بخورد، عزیزترین دوستان پدرم مانند بهشتی، مطهری، باهنر 
و... را از دست دادیم و تعداد زیادی از دوستان در جبهه ها به 
شهادت رسیدند تا امنیت برقرار شد، اما امروز چشم هایمان 
خودخواهی،  طبل  بر  مرتب  افراد  و  بسته ایم  آن  روی  به  را 
به  بیشتری  قدرت  تا  می کوبند  انتقام  و  کینه توزی  تخریب، 
و هم رزم و هم سنگر  رفیق  امروز که  رقیب  و  بیاورند  دست 
دیروز آن ها بوده را حذف کنند، درحالی که بر سرشاخه نشسته 
و بن می برند و چیزی که در این دعواها و درگیری ها آسیب 
می بیند اصل انقلاب و اعتماد مردمی است که هنوز در انتظار 
تحقق وعده ما نشسته اند که شد جمهوری اسلامی به پا که 
هم دین دهد هم دنیا به ما. به نظرم مجلسی مطلوب است که 
باوجود اختلاف سلیقه ها و چندصدایی، بوی برادری و وحدت 
از آن استشمام شود و افراد و گروه ها در پی حذف و منکوب 

کردن رقیب خود نباشند.

تا چه زمان باید شاهد ادامه این حرکات ضدقانونی باشیم؟

وقت برخورد جدی با خشونت طلبان

محسن هاشمی:

گروه ها در پی حذف رقیب نباشند

به نظر من مجلس باید در درجه اول دارای 
نصاب بالایی از رأی مردم داشته باشد، 

برای کسب این نصاب نیاز به رقابتی شدن 
انتخابات و حضور پرشور مردم وجود دارد، 
در درجه دوم مجلس مطلوب باید از یکسو 
دارای پویایی باشد و از سوی دیگر به دوراز 
افراط گرایی و تندروی، بنابراین گروه های 
مختلف سیاسی باید در کنار یکدیگر در 
مجلس حضورداشته باشند و همه صداها 
در چارچوب نظام و قانون شنیده شود. 

ویژگی بعدی مجلس باید توجه به مسائل 
اصلی کشور و فاصله گرفتن از منازعات 

جناحی باشد، مسئله مهم ما امروز اشتغال، 
فقر و رکود است که می توان از ظرفیت 
مجلس برای ایجاد رونق اقتصادی و حل 

معضلات کشور استفاده مؤثری نمود

در 9 دوره گذشته مجالس اول و دوم 
به دلیل تکثر نیروهای مختلف انقلابی 
و صداها مختلف وجه متمایزی داشت 
و نقش مجلس در اداره کشور برجسته 

بود، شاید بتوان مجلس پنجم را به 
جهت رقابتی بودن انتخابات و نزدیکی 
به جریان اعتدال حتی باوجود حضور 
اکثریت اصولگرایان میانه رو در کنار 
دولت اصلاح طلب، مجلس مطلوبی 
دانست، اما مجلس ششم به دلیل 

تندروی اکثریت و مجالس هفتم تا نهم، 
به دلیل عدم رقابتی بودن انتخابات 
می توانستند بهتر از فرصت برای 

خدمت به کشور استفاده کنند
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فقیه ]كامل[ كسى است كه مردم را از رحمت 
خدا مأیوس نكند و از مكر او ایمنشان ندارد ... و 

اجازه معصیت خداى متعال را به آنها ندهد.

پنجشنبه هفدهم دیماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3908 روزنامه

واکنش به وام دفتر نشر آثار هاشمی رفسنجانی 
گفته می شود: بانک ملی ایران به مطلبی تحت عنوان »دفتر نشر آثار هاشمی رفسنجانی وام 5 
میلیاردی را بعد از ۸ سال هنوز بازپرداخت نکرده است« واکنش نشان داد. به گزارش تابناک اقتصادی، 
بانک ملی ایران در واکنش به مطلبی تحت عنوان »دفتر نشر آثار هاشمی رفسنجانی وام 5 میلیاردی را 
بعد از ۸ سال هنوز بازپرداخت نکرده است« اعلام کرد: به آگاهی می رساند تسهیلات مورد اشاره در سال 
۱۳۸6 پرداخت شده و اقدامات لازم درخصوص وصول مطالبات در جریان قرار گرفته است. حسب سوابق 
مضبوط در پرونده تسهیلاتی بانک، آیت اله هاشمی رفسنجانی از اعداد مدیران و موسسین اولیه یا حال 
حاضر موسسه نمی باشد. ضمناً دفتر نشر معارف انقلاب وابسته به ایشان طی نامه  شماره ۱6۲۲/۱۰۳۲ به 
تاریخ ۱۳9۴.۱۰.۱5 معرفی اشخاص حقیقی و حقوقی را از طرف آن دفتر و کلیه مراکز منسوب به آیت اله 

هاشمی رفسنجانی رد و مراتب را کتباً به بانک ملی اعلام نموده است.

واکنش »آیت الله مکارم « به قطع روابط چند کشور
گفته می شود: آیت الله مکارم شیرازی گفت: قطع روابط دیپلماتیک از سوی برخی دولت های ضعیف 
و ناتوان که هیچ نقش و جایگاهی در جهان ندارند، موضوعی نیست که برخی به خاطر آن نگران شده اند. 
این مرجع تقلید روزگذشته در جلسه درس خارج فقه خود در مسجد اعظم قم، افزود: برخی وقتی 
می شنوند عربستان قطع رابطه کرده و چند کشور جیره خوار به دنبال آنها اقدامی انجام داده اند، هول 
می شوند و خیال می کنند آسمان به زمین آمده است. هیچ مهم نیست، برخی رابطه ها گاهی برای انسان 
عیب است و قطع آن رفع عیب به حساب می آید. آیت الله مکارم شیرازی افزود: این که چند مزدور پول 
بگیرند و به دنبال سعودی ها حرکات ناموزونی انجام دهند، چندان اهمیتی ندارد. آن هم کشورهایی که 
هیچ نقشی در دنیا ندارند و دولت هایی ناتوان و ضعیف محسوب می شوند. اینها چیزی نیست که در روحیه 

ملت ما تاثیر بگذارد.

انتقاد از صدا و سیما به دلیل عدم توجه به موضوع وحدت
گفته می شود: مسئول پژوهشگاه مطالعات تقریب مذاهب با اشاره به اهمیت نقش رسانه در ایجاد 
وحدت و همدلی در بین علما و مسلمانان با انتقاد از عملکرد صدا و سیما در هفته وحدت، اظهار کرد: 
متاسفانه صدا و سیما در مورد کنفرانس وحدت اسلامی حتی یک گفت وگوی ویژه خبری ترتیب نداد. 
چه می شود ما فیلمها و سریال های تولیدی مان را هم به مساله وحدت و تقریب مذاهب سوق دهیم. 
جای تاسف است که در ایام میلاد رسول الله و در هفته وحدت برنامه آنچنانی به مناسبت وحدت و تقریب 
در شبکه های تلوزیونی دیده نمی شود. حجت الاسلام والمسلمین محمد حسین مختاری با بیان اینکه 
رسانه ها در شناساندن مفهوم تقریب به مردم  قوی عمل نکرده اند، عنوان کرد: این کار کار رسانه است و 
متاسفانه اکثریت مردم و مسلمانان با مفهوم تقریب مذاهب اسلامی آشنا نیستند. رسانه باید در این جهت 

قوی تر عمل کند.

انتقال 147 زندانی ایرانی به کشور 
گفته می شود: محمدعلی مهران فر مدیرکل دفتر همکاری های بین المللی وزارت دادگستری  گفت:  
وزارت دادگستری با همکاری قوه قضاییه در سال جاری ۱۴7 نفر از اتباع ایرانی محبوس در زندان های 
کشورهای خارجی را به کشور منتقل کرد. وی افزود: این زندانیان ایرانی در کشورهای ارمنستان،  تایلند، 
عراق، سوریه،  ترکمنستان و جمهوری آذربایجان دوران محکومیت خود را سپری می کردند... مهران فر در 
ادامه به انتقال برخی اتباع خارجی محبوس در زندان های ایران به کشورهای شان خبر داد و افزود:  تاکنون 
۸ نفر از اتباع محکوم کشورهای عراق و قزاقستان نیز برای ادامه محکومیت شان به کشورهای متبوع خود 
منتقل شده اند. مدیرکل دفتر همکاری های بین المللی وزارت دادگستری تاکید کرد:  در حال حاضر بررسی 
زمینه انتقال بیش از ۱۰۰ نفر از اتباع کشورهای خارجی که دوره محکومیت خود را در ایران سپری 

می کنند، در جریان قرار دارد تا قبل از سال 95 به کشورهای متبوع شان منتقل شوند.

دفاع تمام قد »اردوغان« از جنایت سعودی
گفته می شود: رئیس جمهور ترکیه دیروز در اظهاراتی به توجیه اقدام رژیم سعودی در اعدام شیخ 
نمر پرداخته و اعدام وی را مسئله داخلی عربستان عنوان کرد.  »رجب طیب اردوغان« رئیس جمهور 
ترکیه که اعدام شیخ نمر به فاصله کوتاهی بعد از دیدار وی با ملک سلمان پادشاه سعودی در عربستان 
صورت گرفت دیروز به دفاع از این اقدام شنیع رژیم سعودی پرداخت. وی مسئله اعدام شیخ نمر را مسئله 
داخلی عربستان دانسته و معترضین و محکوم کنندگان این اقدام سعودی را مورد انتقاد قرار داد. وی 
گفت:در مصر هم هزاران نفر اعدام شده اند پس چرا آنها را محکوم نمی کنید. اردوغان که خشم خود 
از پیشروی های اخیر نیروهای اسد علیه مزدوران تروریست حاضر در سوریه را نمی توانست پنهان کند 
همچنین با اشاره به حمایت های ایران از دولت مشروع سوریه و بدون اشاره به عامل اصلی کشتار مردم 
سوریه که گروه های تروریستی تحت حمایت ترکیه و متحدان منطقه ایش هستند گفت: ایران هم از بشار 

اسد که هزاران نفر را کشته است حمایت می کند پس چرا  ایران را متهم نمی کنید.

بازگشت سفیر و دیپلمات های ایرانی از عربستان 
گفته می شود: سفیر ایران در عربستان به همراه 5۴ نفر از دیپلمات های ایرانی و خانواده های شان از 
عربستان به کشورمان بازگشت. حسین صادقی در فرودگاه مهرآباد گفت: واکنش مردم به شهادت آیت 
الله نمر طبیعی بود. وی افزود: این روحانی برجسته مورد اعتماد همه مردم بود و وقتی پادشاهی عربستان 
این شخصیت را در کنار تروریست های تکفیری که همه چیز را مورد تجاوز قرار می دهند اعدام می کند 
طبیعی است که مردم واکنش نشان دهند. صادقی در گفت وگو با خبرگزاری صدا و سیما ادامه داد: البته 
عده ای هم از قضیه سوء استفاده و به سفارت این کشور در تهران و کنسولگری آن در مشهد تعرض کردند 

که مورد تایید نیست و بالاخره افرادی که نفوذ کردند مورد پیگرد قرار می گیرند.

نجف زاده مجری افتتاحیه جشنواره فجر؟ 
گفته می شود: در فاصله حدود سه هفته تا آغاز سی و چهارمین جشنواره فیلم فجر، شنیده های 
»تابناک« از مذاکره با کامران نجف زاده برای پذیرش اجرای افتتاحیه این دوره از مهم ترین رویداد فرهنگی 
کشور حکایت دارد اما هنوز جمع بندی نهایی در این خصوص صورت نپذیرفته است. این مجری پرسابقه 
که بحث حضورش به عنوان نماینده رسانه ملی در دفتر صداوسیما در نیویورک همچنان داغ است، امسال 
با نقش آفرینی کوتاه در فیلم »بادیگارد« تازه ترین اثر ابراهیم حاتمی کیا، وارد سینما نیز شده و به همین 
دلیل نیز امسال با موقعیت متفاوتی در جشنواره فیلم فجر مواجه است. پیش از این هم علی معلم در 

یادداشتی با خاص خواندن نجف زاده از حضور وی به عنوان مجری جشنواره استقبال کرده است.

تحویل ۹7 هزار دستگاه خودرو وام دار به متقاضیان 
گفته می شود: مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزی گفت: بانک مرکزی از تاریخ چهارم آذرماه گذشته 
نسبت به تأمین مالی خرید دین اسناد تجاری خودروسازان ناشی از فروش مدت دار خودرو از سوی 
بانک های عامل اقدام کرد. محمدرضا قربانی افزود: در این راستا تا تاریخ ۱۴ دی ماه جاری مجموعاً به میزان 
۱7.77۴ میلیارد ریال از سوی بانک مرکزی تأمین مالی انجام شده و حسب اطلاع واصله تاکنون 97 هزار 

و ۱9۲ دستگاه خودرو نیز به متقاضیان تحویل شده است.

رد صلاحیت 81۰ نفر از داوطلبان مجلس
گفته می شود: دبیر ستاد انتخابات کشور گفت: حدود ۸۱۰ نفر از داوطلبان انتخابات دهمین دوره 
مجلس شورای اسلامی در هیات های اجرایی رد صلاحیت شده اند. به گزارش میزان، علی پورعلی مطلق 
افزود: هیات های اجرایی انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی صلاحیت حدود ۱۰ هزار 967 نفر 
را تایید کرده است. خاطر نشان کرد: همچنین از ۱۲ هزار و ۱۲۳ داوطلب انتخابات مجلس دهم حدود 

۲9۱ نفر انصراف داده اند.

اردن سفیر ایران را احضار کرد
گفته می شود: وزارت خارجه اردن سفیر ایران در امان را در واکنش به حمله به سفارت عربستان در 
تهران فراخواند. به گزارش خبرگزاری فارس، وزارت خارجه اردن در واکنش به حمله به سفارت عربستان 
در تهران و کنسولگری سعودی در مشهد، سفیر ایران در امان را فراخواند. به گزارش العربیه، وزارت خارجه 
اردن پس از احضار سفیر ایران، مراتب اعتراض را به وی ابلاغ کرد. دولت کویت نیز در اعتراض به حمله به 

سفارت عربستان در تهران و کنسولگری آن در مشهد، روز گذشته سفیر ایران را فراخواند.

ادعای تازه بحرین علیه ایران
گفته می شود: به گزارش خبرگزاری فارس،  منامه بعد از قطع رابطه با تهران، در ادامه سیاست های 
تبعیت از »آل سعود« مدعی کشف هسته تروریستی مرتبط با جمهوری اسلامی ایران شد. تلویزیون 
»اسکای نیوز عربی« عصر چهارشنبه  با اعلام این مطلب افزود: شماری از فرماندهان این هسته تروریستی 
در بحرین دستگیر شده اند. این شبکه تلویزیونی همچنین اعلام کرد: اعضای این گروه، یک بازوی مسلح 

به منظور اجرای انفجارهای تروریستی تاسیس کرده اند.

وزیر آموزش وپرورش به قم سفر می کند
گفته می شود: علی اصغر فانی وزیر آموزش وپرورش به همراه معاونان امروز پنجشنبه ۱7 دی ماه به 
قم  سفر می کند. دیدار با مراجع عظام تقلید از جمله برنامه های وزیر آموزش وپرورش در سفر به قم است. 
دیدار با آیات عظام موسوی اردبیلی، صافی گلپایگانی، جوادی آملی و نوری همدانی از برنامه های اصلی 
فانی در سفر به قم است. وی همچنین با آیت الله حسینی بوشهری مدیر حوزه های علمیه کشور و آیت 

الله سبحانی مرجع تقلید شیعیان دیدار می کند.

واکنش پسر »خسرو شکیبایی« به پوستر جشنواره فجر 
گفته می شود: پوریا شکیبایی پسر خسرو شکیبایی در خصوص پوستر جشنواره فیلم فجر اظهار نظر 
کرد. پوریا شکیبایی فرزند مرحوم خسرو شکیبایی در واکنش به پوستر جشنواره سی و چهارم فجر که 
منقش به تصویر پدرش است در صفحه اینستاگرامش نوشت: اگر آن روز چشم های مرد بزرگ سینما 

اینچنین لحظه شکار نمی کردحال امروز من انقد خوب نبود.

نامحـرمانه

عضو فقهای شورای نگبان با اشاره به کارهای انجام شده 
برای حل مشکل آب قم، خواستار تلاش مسئولان برای 

تکمیل پروژه ملی انتقال آب به استان قم شد. 
آیت الله محمد مؤمن در دیدار سید مهدی صادقی 
استاندار قم طی سخنانی قم را مبدأ انقلاب اسلامی و مرکز 
جهان اسلام دانست. وی با اشاره به نعمت ولایت فقیه در نظام 
جمهوری اسلامی افزود: در شرایطی که در منطقه خاورمیانه 
برخی کشورها بحران تراشی می کنند، جمهوری اسلامی 
تمام قد در مقابل تروریسم ایستاده است.نماینده مردم قم 
در مجلس خبرگان رهبری آیت الله مؤمن در ادامه با بیان 
اینکه کارها باید برای رضای خداوند انجام شود، افزود: خدمت 
صادقانه به مردم توفیق الهی را نیز در پی خواهد داشت.آیت 
الله مومن، سفر پرخیر و برکت رهبر معظم انقلاب به قم را 
مورد توجه قرار داد و با اشاره به کمک های صورت گرفته در 
این سفر به اجرای طرح های بزرگ عمرانی همچون انتقال 
آب به قم تصریح کرد: امیدواریم مسئله آب قم نیز با تلاش 
مسئولان به صورت کامل صورت پذیرد. استاندار قم نیز در 
این دیدار گزارشی از فعالیت  ها و پیگیری های انجام شده در 
زمینه رونق پروژه های شاخص عمرانی، جذب سرمایه گذاران 
و احیای بافت های فرسوده ارائه کرد.سید مهدی صادقی 
استفاده از متخصصین متعهد و نیروهای کارآمد را به عنوان 
یکی از راهبردهای مدیریتی خود مورد توجه قرار داد و افزود: 
تلاش می کنیم تا با حاکمیت اخلاق و عقلانیت زمینه رشد و 

توسعه همه جانبه استان را فراهم نماییم.

آیت الله مقتدایی:
نگاه مسئولان ملی به قم  باید تغییرکند

عضو خبرگان رهبری  همچنین در دیدار سید مهدی 
صادقی با اشاره به جایگاه خاص استان قم خواستار نگاه 

متمایز مسئولان ملی به قم شد.
آیت الله مرتضی مقتدایی طی سخنانی با اشاره به برخی 
عقب ماندگی ها در قم، خواستار تغییر نگاه مسئولان ملی به 

این استان شد.وی با بیان اینکه رژیم سابق عمدا از توسعه 
قم جلوگیری می کرد افزود: با آغاز انقلاب اسلامی نیاز به 
یک جهش داشتیم تا این عقب ماندگی ها جبران شوند.عضو 
مجلس خبرگان رهبری با اشاره به عنایت خاص بزرگان 
نظام به پیشرفت این شهر خاطرنشان کرد: متاسفانه با 
وجود چنین پشتوانه ای هنوز نسبت به سایر کلانشهرهای 
ایران دچار عقب ماندگی هستیم.آیت الله مقتدایی مرکزیت 
حوزه های علمیه تشیع و مراجع عظام تقلید را از ویژگی های 
منحصربفرد قم عنوان و تصریح کرد: مردم متدین از سراسر 
ایران و جهان اسلام به این شهر سفر می کنند.وی با بیان 
اینکه شهر قم از لحاظ فرهنگی کانون نشریات و تالیفات 
اسلامی است افزود: نگاه مسئولان ملی به قم متمایز از سایر 
استان ها باشد.سید مهدی صادقی استاندار قم نیز در این 

دیدار خدمت به زائرین را توفیقی برای مسئولان عنوان کرد 
و گفت: تخصیص اعتبارات لازم برای توسعه زیرساخت های 
زیارتی قم ضروری است.وی با اشاره به پروژه های نیمه تمام 
عمرانی استان قم افزود: برخی از این پروژه ها بدون هیچ گونه 
کار کارشناسی اجرا شده اند که همین مسئله مشکلاتی را 
برای مردم و مسئولان ایجاد کرده است.استاندار قم با بیان 
اینکه نگاه درون سیستمی را به عنوان یک راهبرد جدی 
می توانیم  نگاه  این  با  کرد:  خاطرنشان  می کنیم  دنبال 
همگرایی لازم را بین مسئولان استان ایجاد کنیم.وی تسهیل 
سرمایه گذاری در قم در راستای ایجاد اشتغال را یکی از 
دغدغه های مهم خود عنوان و تصریح کرد: در تلاش هستیم 
تا با رفع قوانین مزاحم و انتخاب افراد شایسته این مهم را 

محقق کنیم.

آیت الله مؤمن خواستار شد:

ضرورت تلاش مسئولان برای تکمیل پروژه ملی انتقال آب به قم
اخبار

آیت الله جوادی آملی:

دین آدامسی مشکلی را 
حل نمی کند

مفسر قرآن کریم گفت: اکثر مردم اسلامشان آدامسی است، تا زمانی که 
مزه دارد نگهش می دارند و اگر به سودشان نبود بیرون می اندازند، دین آدامسی 

مشکلی را حل نمی کند.
آیت الله عبدالله جوادی آملی پیش از ظهر دیروز در درس تفسیر قرآن کریم 
که در مسجد اعظم برگزار شد، اظهار کرد: حضرت ابراهیم)ع( از برجسته ترین 

انبیا است، خداوند توحید و تبری از شرک را در وجود ایشان قرار داد.
وی خاطرنشان کرد: حضرت ابراهیم)ع( در بخش اعتقادی با شرک مبارزه 

کرد و در بخش های معرفتی مبارزه با جهالت را در دستور کار قرار داد.
این مفسر قرآن کریم با بیان اینکه حضرت سیدالشهدا)ع( در بیان نورانی 
درباره ذات خداوند فرمودند کسی که تو را نمی بیند کور است، گفت: انسان 
تکیه گاهی در درون خود به نام توحید دارد، این امر را ذات اقدس الهی در 

وجود او مستقر کرد.
وی خاطرنشان کرد:  باید نظام و وحدت خود را حفظ کنیم و قدر خون های 
شهدا را بدانیم، برای هیچ موردی به جان یکدیگر نیفتیم، دشمن از هر راهی 
نفوذ می کند. امیر مومنان)ع( در بیانی فرمودند اختلافات، تند زبانی و بدگویی 

را کنار بگذارید.
آیت الله جوادی آملی با بیان اینکه دو راه برای معرفت وجود دارد، گفت: 
یک راه درس و بحث عادی است، مانند انسانی که از استاد چیزی یاد می گیرد 
ولی باید در نظر داشت آبی که از درون بجوشد، چشمه است و این راه برای 

کسب معرفت است.
به گزارش فارس ،وی خاطرنشان کرد: اکثر مردم اسلامشان آدامسی است، 
تا زمانی که مزه دارد نگهش می دارند و اگر به سودشان نبود بیرون می اندازند، 

دین آدامسی مشکلی را حل نمی کند.
استاد حوزه علمیه قم خاطرنشان کرد: فطرت را رهبران الهی احیا کردند و 
طغیان گران، فطرت را خاموش می کنند،  در حالی که رهبران الهی همواره در 

مسیر احیای فطرت گام برمی دارند.

تولیت حرم حضرت معصومه)ع(: 

اموال غصبی به صاحبان اصلی آن 
بازگردانده شود 

تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( گفت: اموال غصبی باید به 
صاحبان اصلی آن بازگردانده شود. 

آیت الله سید محمد سعیدی در دیدار مدیرکل، معاونان و جمعی از 
کارکنان منابع طبیعی قم، افزود: در احکام فقهی نسبت به بازگرداندن اموال 
غصبی به صاحبان آن بسیار تاکید شده است.وی ادامه داد: اگر مال غصبی 
بین چندین نفر دست به دست گردد حتی ده ها دست و برای آن سند نیز 
گرفته شود، باز هم غصب است و باید این مال غصبی به صاحب اصلی آن 
بازگردانده شود.سعیدی افزود: مصداق بارز این غصب، غصب اموال مردم و 
موقوفات در رژیم سابق و تلاش آنان در جهت از بین بردن قبح غصب بود، لذا 
باید ابتدا اقدام هایی در جهت از بین بردن فرهنگ اشتباه رژیم قبل صورت 
گیرد و سپس در راستای عدم تصرف اموال دیگران و بازگرداندن انفال و زمین 
های موقوفه و آستانه فرهنگ سازی صورت گیرد که این امر نیازمند تلاش 
بسیار و پیگیری مجدانه مسئولان است.امام جمعه موقت قم در ادامه ضمن 
اشاره به سخنان رهبر معظم انقلاب در اسفند ماه سال گذشته خاطرنشان کرد: 
حفاظت از انفال و منابع طبیعی و جلوگیری از زمین خواری و کوه خواری 
نیازمند فرهنگ سازی در این زمینه است و فرهنگ سازی خود یک امر زمان 
بر و طولانی مدت است که در کوتاه مدت و با یک اقدام یا دو اقدام رخ نخواهد 

داد و برای تحقق یافتن این امر ابتدا باید از خود مسئولان شروع کرد.
انتقاداز سرمایه گذاری های مخرب برای منابع طبیعی قم

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم نیز در این دیدار ضمن اشاره 
به وضعیت خاص قم و مجاورت آن با تهران و قرار گرفتن در مرکز کشور به 
حساسیت فعالیت در حوزه منابع طبیعی در این استان اشاره کرد و افزود: در 
استان قم دستگاه ها و نهادهای مختلف اجرایی در راستای توسعه استان و 
سایر نقاط کشور، به طور مشخص و با هدف جذب سرمایه گذاری اقدام هایی 
را انجام می دهند که در برخی موارد حتی بدون هماهنگی با این دستگاه 
صورت می گیرد که متاسفانه تاثیر مخربی بر عرصه های مختلف منابع طبیعی 
استان دارد. محمد تقی سجادی در ادامه با پرداختن به اقدام هایی که توسط 
این اداره کل در جهت کاهش میزان ریزگردها و جلوگیری از گسترش بیابان 
زایی درقم صورت گرفته، دلیل عمده افزایش میزان ریزگردها را قطع شدن 
حق آبه های بالادست، کاهش میزان بارندگی، خشکسالی های پی در پی، 
خشک شدن تالاب ها و در نهایت از بین رفتن پوشش گیاهی دانست.وی 
در پایان با هدف فرهنگ سازی در عرصه منابع طبیعی و در راستای تبدیل 
شدن فرهنگ منابع طبیعی به معارف عمومی از  آیت الله سعیدی خواست تا 
حمایت ویژه ای از این امر داشته باشند تا بتوانیم هرچه بیشتر در این عرصه 

گام برداریم.

شهردار قم:

 ارتباط بین دو شهر قم و کاظمین 
باید افزایش یابد 

شهردار قم خواستار افزایش ارتباط بین دو شهر مقدس قم و کاظمین شد. 
مرتضی سقائیان نژاد روز سه شنبه دردیدار مسئولان شهر کاظمین افزود: 
شهرهای قم و کاظمین حول محور حرم امام کاظم)ع( و امام جواد)ع( و هم 
چنین حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( می توانند ارتباطات راهگشایی 

داشته باشند.
سقائیان نژاد به حضور بیش از ۱۰۰ هزار طلبه علوم دینی از ۱۲۰ کشور 
جهان در قم اشاره کرد و افزود: قم به عنوان ام القرای جهان تشیع و پایتخت 
علوم اسلامی و شیعی قابلیت های بسیار ارزشمندی برای اشتراک و ارتباط با 

شهرهای مختلف جهان دارد.
وی حضور مراجع عظام تقلید، حوزه های علمیه، موسسات علمی و 
پژوهشی و طلبه های علوم دینی را ظرفیتی شگرف برای این شهر مقدس 
دانست و تصریح کرد: این قابلیت ها می تواند عاملی برای وحدت بین جوامع 

اسلامی باشد.
وی با اشاره به شرایط کنونی مسلمانان در جهان و لزوم تقویت ارتباطات 
و وحدت بین طرفین خاطرنشان کرد: این دو شهر می توانند پیام آور وحدت 

جهان اسلام و تشیع باشند.
وی ادامه داد: هر دو شهر در حوزه های مختلف تجربیات ارزشمند و مهمی 

دارند و اشتراک بین طرفین می تواند برای دو شهر سودمند باشد.

از سوی آستان مقدس حضرت معصومه)س(؛

نمایشگاه عکس »حریم حرم« در قم 
برپا شد

 نمایشگاه عکس »حریم حرم« به همت آستان مقدس حضرت فاطمه 
معصومه)س( در قم بر پا شد. 

به گزارش  مهر، در نمایشگاه عکس »حریم حرم« که از سوی آستان 
مقدس حضرت معصومه)س( و با همکاری باشگاه هنرمندان عکاس قم که 
جمعی از عکاسان خبری استان هستند برپا شده است، تعداد 5۰ عکس از 
زوایای مختلف حرم کریمه اهل بیت حضرت فاطمه معصومه)س(، همچنین 
عکس هایی از برپایی مراسم مختلف در حرم مطهر از جمله مراسم سالروز ورود 
بانوی کرامت به شهر مقدس قم و وفات آن حضرت، عزاداری ایام محرم و صفر 
و نیز برخی از اعیاد و مناسبت های مذهبی با طراحی خشتی و ابعاد 75 در 75 

سانتی متر به نمایش گذاشته شده است.
تعداد ۱۰ عکس پارانومای کمتر دیده شده از حرم مطهر کریمه اهل 

بیت)ع( نیز در این نمایشگاه در معرض دید عموم قرار گرفته است.
این نمایشگاه عکس در محل دائمی نمایشگاه های حرم واقع در پارکینگ 
ضلع شرقی برپا شده و علاقمندان می توانند همه روزه صبح ها از ساعت ۸ الی 

۱۳ و عصرها از ساعت ۱5 الی ۲۱ از این نمایشگاه دیدن کنند.
نمایشگاه عکس »حریم حرم« همزمان با ۲۳ ربیع الاول سالروز ورود بانوی 
کرامت به شهر مقدس قم فعالیت خود را آغاز و تا روز وفات آن حضرت ادامه 

خواهد داشت.
عکس هایی از هنرمندان و عکاسانی از جمله افشین بختیار، ابراهیم 
سلیمانی، احمد وحید مقدم، مهدی مریزاد، زهیر صیدانلو، احمد ظهرابی، 
حسین امامی، محمد علی جلالی، حجت الله عطایی، فرزانه پیری، هادی 
چهرقانی، محمدرضا جباری، حمید عابدی و امیر حسامی نژاد در این نمایشگاه 

به نمایش گذاشته شده است.

فضای  و  پارکها  سازمان  مدیرعامل 
سبز شهرداری قم از اختصاص اعتبار 65 
میلیارد ریالی برای ایمن سازی بوستان ها 

خبر داد. 
در  اینکه  به  اشاره  با  جوادیان  پیام 
راستای ایمنی بوستان ها اقدامات خوبی 
انجام شده است، گفت: ایمنی بوستان ها 
موضوع مهمی است و با توجه به اینکه در 
آمده  به وجود  قبل مشکلاتی  سال های 

مورد توجه بیشتری قرار گرفته است.
فضای  و  پارکها  سازمان  مدیرعامل 
با بیان اینکه ایمنی  سبز شهرداری قم 
نیست،  پارك ها فقط بحث روشنایی  در 
سیستم  و  روشنایی  کرد:  خاطرنشان 
و  کودکان  بازی  وسایل  آبنماها،  برق، 

بحث های عمرانی از موارد مهمی هستند که باید در 
بوستان ها مورد توجه قرار بگیرند تا شاهد بروز مشکلات 
و خطرات احتمالی نباشیم. وی افزود: نمیتوان گفت 
بحث ایمنی فقط برق است بلکه باید کلیه امکانات را 
ایمن کنیم و برای بحث روشنایی بوستان ها کارهای 
خوبی صورت گرفته و واحدی به نام بهینه سازی و 
نگهداری و تعمیرات تاسیس شده که متشکل از دو 
نفر کارشناس برق است و آنها نظارت مستقیم بر بحث 

ایمنی و روشنایی دارند.
بررسی  از  بعد  واحد  این  داشت:  عنوان  جوادیان 
گزارشاتی را تهیه می کند و به مسئولین مناطق ارائه 

می دهد تا تمام مشکلات جزئی موجود رفع شود.
مدیرعامل سازمان پارکها و فضای سبز شهرداری قم 
با اشاره به اینکه مشکلات عمده را شهرداری مدیریت می 
کند، ابراز داشت: پیمانکاری که در این زمینه با شهرداری 
قرارداد دارد بحث ایمن سازی و روشنایی تمام شهر را 

بر عهده دارد.

و  ایمنی  بحث  مناطق  تمام  در  اینکه  بیان  با  وی 
روشنایی بررسی می شود، گفت: اقدامات مختلفی در 
تمام مناطق براساس اولویت انجام می شود و عرصه ها 
شناسایی و مورد بررسی قرار می گیرند که تاکنون 6 
منطقه طبق اولویت بندی فعالیت هایی را انجام دادند و 
فقط منطقه هفت و هشت مانده که به مرور این مناطق 

نیز مورد توجه قرار می گیرند.
جوادیان با بیان اینکه ایمن سازی پارك توسط پیمانکار 
کامل صورت می گیرد و تحویل داده می شود، تصریح 
کرد:  در خصوص آبنماها پیمانکار دیگری مشخص شده 
که پس از تجهیز امکانات مشغول کار خواهد شد و بحث 

ایمنی آبنماها را انجام می دهد.
مدیرعامل سازمان پارکها و فضای سبز شهرداری قم 
سطوح سخت را از دیگر مشکلات پارك ها و بوستان ها 
برشمرد و اظهار داشت: برخی از معابر سطوح پاگیر دارند 
که ساماندهی آنها نیز در دستور کار قرار گرفته است و 
برخی نیمکت ها خطر آفرین شدند که ناظرین با ناظر 
مقیم موارد را جمع بندی کرده و این کار در دست اقدام 

است در حال حاضر دو یا سه پارك شروع 
شده است.

بازی  وسایل  سازی  ایمن  بحث  وی 
کودکان را مهم و ضروری دانست و یادآور 
شد: در قدیم وسایل بازی پارك ها فلزی بود 
که فلزی ها را به طور کامل جمع کردیم و 
دیگر دستگاه ها پکیج ها و ست های پلی 

اتیلن هستند.
جوادیان ادامه داد:  قراردادی منعقد 
شده با شرکت کنترل استاندارد ایران که از 
طرف سازمان ملی استاندارد معرفی شدند 
و کارشناسان آنها وسایل بازی را بررسی 
تا  می کنند  اعلام  را  مشکلات  و  کرده 
اشکالات رفع شود در حال حاضر ایرادات 
امیدواریم  و  کردند  اعلام  را  سه  منطقه 
بتوانیم تمام پارك ها را به صورت کامل ایمن سازی کنیم.

مدیرعامل سازمان پارکها و فضای سبز شهرداری قم 
با اشاره به اهداف ایمن سازی پارك ها و بوستان ها ابراز 
داشت: با توجه به اینکه خانواده ها پارك ها و بوستان ها را 
به عنوان محلی امن برای تفریح و گذراندن اوقات فراغت 
استفاده می کنند، بنابراین توجه به ایمنی در بوستان ها 

ضرورتی انکار ناپذیر است.
وی اضافه کرد: در نظر داریم تا به ترتیب اولویت به 
ایمن سازی بوستان ها و پارك ها بپردازیم تا خانواده ها 
بتوانند بدون دغدغه از این مکان ها برای تفریح استفاده 

کنند و خطری شامل حال شهروندان نشود.
جوادیان به بودجه در نظر گرفته شده برای این 
کار اشاره کرد و گفت: برای امسال ۳5 میلیارد ریال 
و برای سال آینده نیز ۳۰ میلیارد ریال هزینه برای 
و  است  شده  گرفته  نظر  در  بوستان ها  سازی  ایمن 
امیدواریم به زودی تمامی بوستان ها و پارك ها ایمن 

سازی شوند.

مدیرعامل سازمان پارکها و فضای سبز شهرداری قم  اعلام کرد:

اعتبار ۶۵ میلیاردی جهت ایمن سازی بوستان های قم 

آگهی دعوت مجمع عمومی 
فوق العاده 

شرکت آتوسا صنعت شکوهیه 

در تاریخ 94/11/1 ساعت 12 ظهر در محل 

شرکت تشکیل می گردد.

موضوع جلسه به شرح ذیل می باشد:

افزایش سرمایه شرکت

با  قم  استان  گاز  شرکت  مدیرعامل   
اشاره به اینکه استان قم به دلیل موقعیت 
جغرافیایی مساعد وسط خطوط انتقال واقع 
شده است، گفت: استان قم با هیچ گونه 

مشکل کمبود گاز مواجه نیست. 
اینکه  به  اشاره  با   ، فرجی  غلامرضا 
سال گذشته در استان قم سال سردی را 
نداشتیم، اظهار داشت: سال 9۲ به نسبت 
سال سردی را داشتیم، امسال هم با توجه 
به پدیده ال نینو که در اقیانوس آرام شکل 
گرفته شاهد بی نظمی در دمای هوا هستیم.

مدیرعامل شرکت گاز استان قم با اشاره 
به اینکه علی رغم همه اما و اگر ها از بود 
را  بینی های لازم  ال نینو ما پیش  نبود  و 

انجام داده ایم، افزود: شرکت گاز استان قم از 
ابتدای فصل سرما پیش هشدار آل نینو را به 
استاندار قم داده و بر بسیج همه نیروها برای 

کنترل این پدیده هشدارداده بود.
وی با اشاره شرکت گاز استان قم برای 
مناطق حساس سوخت دوم پیش بینی 
نیروهای  کرد:  خاطرنشان  است،  کرده 
روزی  اگر  که  شدند  بسیج  گاز  شرکت 
قطعی گاز گسترده داشتیم عده ای به غیر 
از نیروهای امداد شرکت گاز آموزش دیده 

باشند که گازهای قطع شده را وصل کنند.
فرجی با بیان اینکه شرکت گاز استان قم 
که به میزان انقلاب قدمت دارد، عنوان کرد: 
شرکت گاز استان قم از سال 5۸ تأسیس 

شده است و در این ۳7 سال فعالیت شرکت 
گاز استان قم قطعی گاز گسترده نداشته ایم.

مدیرعامل شرکت گاز استان قم با اشاره 
انتقال واقع شده ایم،  اینکه وسط خط  به 
تصریح کرد: با کمبود گاز مواجه نیستیم، 
به این گونه نیست که سهمیه گازی به ما 
اختصاص دهند و بیشتر از آن حق مصرف 
نداشته باشیم، با وجود مشترک های زیادی 
که داریم و با توجه به اینکه اکثر روستاها 
گازرسانی شده اند اما قطعی گاز گسترده 

نداشته ایم.
وی با بیان اینکه امسال در استان قم 
دو موج سرما و بارش سنگین داشته ایم که 
توانستیم با موفقیت گازرسانی را در سطح 

استان کنترل کنیم، بیان کرد: دمای هوا در 
این دو موج به منفی 7 درجه رسید اما هیچ 
مشکلی برای گازرسانی نداشته ایم و جای 
نگرانی برای ادامه فصل زمستان هم وجود 

ندارد.
سال 9۲  در  اینکه  یادآوری  با  فرجی 
موج سرمایی داشتیم که نزدیک به دو ماه 
گازرسانی ۱۱ استان دچار مشکل شد، افزود: 
در همان زمان هم قم مشکلی نداشت و گاز 
قم وصل بود و این هم از موقعیت جغرافیایی 
خوب قم به دست آمده است و در واقع به 
جبران کمبود آب و آب و هوای نامناسب قم 
از نظر تأمین انرژی استان قم در وضعیت 

مساعدی به سر می برد.

مدیرعامل شرکت گاز استان قم :

قم با مشکل کمبود گاز مواجه نیست

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( قم از خیرین این استان خواست برای خانه دار شدن 
75۱ خانواده سه نفر و بالاتر تحت حمایت این نهاد مردمی کمک کنند. 

عبدالله جلالی اظهار داشت: همانطور که خیرین و نیکوکاران گرامی طی سال های اخیر 
کمیته امداد را در احداث منزل برای نیازمندان تنها نگذاشتند انتظار داریم تا همچون گذشته 

در کنار کمیته امداد برای خانه دار شدن این خانواده ها کمک کنند.
وی افزود: از این تعداد 99 خانواده ایتام می باشند که در اولویت تحویل مسکن می باشند.

جلالی با دعوت از مردم و نیکوکاران برای خانه دار شدن این خانواده های نیازمند آبرومند 
گفت: خیرین عزیز می توانند کمکهای خود را به حساب وجه عام مسکن کمیته امداد استان 

قم به شماره ۱۳۲۲6۲۳5۲7 بانک ملت با کد شناسه ۳۳۲۲6۳ واریز کنند.
وی تاکید کرد: اگر فرد خیری در نظر دارد کمک های خود را به یک خانواده خاص تحت 
حمایت اهدا نماید، در صورتی که آن خانواده واجد شرایط مسکن باشد کمیته امداد وجه 

پرداختی وی را به همان خانواده اختصاص خواهد داد.
جلالی با اشاره به اینکه مسکن یکی از نیازهای اساسی جامعه هدف است که با تامین آن 
بیش از 6۰ درصد مشکل مددجویان حل می شود گفت: این نهاد طی ۴ سال گذشته مشکل 
مسکن بیش از یکهزار خانواده تحت حمایت کمیته امداد مسکن را در قالب ساخت مسکن و 

یا از طریق تعاونی های مسکن مهر حل نموده است.
وی اظهار داشت: این خانه های احداثی توسط امداد با میانگین ۱۰۰ متر مربع و دوخوابه 
است که برای ساخت، هیچگونه تسهیلات بانکی اخذ نمی شود و کلیه واحدها با مساعدت 

خیرین و منابع امداد احداث و مددجویان فقط با مبلغ ۲5۰ میلیون ریال سهم آورده صاحب 
مسکن می شوند. 

ایجاد اشتغال برای ۸۷۶ مددجوی
 کمیته امداد در قم

 معاون اشتغال و خودکفایی اداره کل کمیته امداد استان قم از ایجاد اشتغال برای ۸76 
مددجوی کمیته امداد طی سال جاری خبر داد. 

محمود تلخابی ، با بیان اینکه طی 9 ماهه نخست سال جاری دوره های مهارت آموزی برای 
9۱۲ نفر توسط کمیته امداد برگزار شده است، گفت: دوره های پایدارسازی و توسعه به صورت 
کوتاه مدت طی این مدت برای هزار و ۸۱۸ نفر برگزار می شود، همچنین دوره های کارآفرینی 

نیز برای ۳9۸ نفر برگزار شده است.
معاون اشتغال و خودکفایی اداره کل کمیته امداد استان قم ادامه داد: طی 9 ماهه نخست 

امسال ۳۰۰ دانش آموز دبیرستانی در دوره حرفه آموزی شرکت کرده اند.
وی بیان کرد:  طی امسال مبلغ ۲6 میلیارد ریال از اعتبارات کمیته امداد و مبلغ ۸۰ میلیارد 

ریال نیز از منابع قرض الحسنه بانکی برای تسهیلات اشتغال پرداخت شده است.
تلخابی در خصوص اجرای طرح مشاغل خانگی افزود:  ۳۰۰ میلیون تومان از منابع بانکی 

برای اجرای طرح مشاغل خانگی پرداخت شده است.
وی با بیان اینکه طی سالجاری توسط کمیته امداد برای ۸76 نفر اشتغال ایجاد شد، افزود: 

57۸ نفر سال گذشته از حمایت های مستقیم کمیته امداد خارج شده اند.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( قم :

خیران برای خانه دار شدن افراد نیازمند کمک کنند

مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی 
این  در  تورم  میزان  گفت:  قم  استانداری 
استان طی دو سال گذشته از متوسط میزان 

تورم در کشور بالاتر رفته است. 
به گزارش ایرنا، مجید آوری فرد شامگاه 
سه شنبه در جلسه کارگروه اقتصادی استان 
ارزانترین  عنوان  به  همواره  قم  گفت:  قم 
همچنان  و  بوده  مطرح  کشور  شهرهای 
میزان قیمت ها نسبت به متوسط کشوری 
در  تورم  رشد  نرخ  اما  است،  تر  پایین 

استان طی دو سال گذشته، روند صعودی 
چشمگیری داشته است. 

وی با بیان اینکه میزان تولید ناخالص 
داخلی استان قم در سال 9۲ حدود ۱۰۰ 
هزار میلیارد ریال بوده و استان در رتبه ۲5 
کشور قرار دارد، خاطرنشان کرد: از این میان 
55 درصد ارزش افزوده مربوط به بخش 
 ۱6 صنعت،  بخش  درصد   ۲۰ خدمات، 
درصد بخش ساختمان و 9 درصد متعلق به 

بخش کشاورزی است. 

مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری قم گفت: در سال های گذشته 
نرخ بیکاری در استان که همواره نسبت به 
متوسط کشوری پایین تر بوده، افزایش یافته 
و از متوسط نرخ بیکاری در کشور بالاتر رفته 
است، اما علت عمده آن به دلیل افزایش نرخ 

مشارکت اقتصادی در استان است. 
وی در ادامه افزود: در گذشته به دلیل 
حضور  و  اشتغال  به  بانوان  رغبت  عدم 
گسترده دانشجویان در استان، نرخ مشارکت 

اقتصادی در قم کمتر بوده، اما در سال های 
اخیر با افزایش تحصیلات بانوان و شرایط 
نامناسب اقتصادی در خانواده ها که باعث 
روی آوردن بانوان قمی به اشتغال شده و از 
سوی دیگر فارغ التحصیل شدن دانشجویان، 

نرخ بیکاری در استان افزایش یافته است. 
آوری فرد در پایان با اشاره به وضعیت 
اشتغال بانوان در استان قم، نرخ بیکاری 
بانوان قمی را نسبت به متوسط نرخ بیکاری 

بانوان در کشور بالاتر دانست.

مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری: 

تورم قم از متوسط کشوری بالاتر رفته است 


